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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ε'

∆ευτέρα 19 Οκτωβρίου 1998

Αθήνα, σήµερα στις 19 Οκτωβρίου 1998, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.21' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
Παναγιώτη Καµµένο, Βουλευτή Β' Αθηνών, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ"
1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΤΣΙΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ανδριανή Μαντά,
αναπληρώτρια καθηγήτρια, ζητεί την ικανοποίηση των αιτηµάτων
για τις αποδοχές των αναπληρωτών.
2) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Σέσκλου του Νοµού Μαγνησίας
ζητεί τη λήψη µέτρων για την αποφυγή τροχαίων στη
σιδηροδροµική διάβαση στο Λατοµείο στην περιοχή της.
3) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
∆ηµοτικών Σχολείων Γλώσσας Μαγνησίας ζητεί την εύρυθµη
λειτουργία του ∆ηµοτικού Σχολείου Γλώσσας.
4) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του Συνοικισµού Αγίας
Παρασκευής Ζερβόχιας της Κοινότητας Νεοχωρίου του Νοµού
Μαγνησίας ζητούν την εγκατάσταση καρτοτηλεφώνου στην περιοχή
τους.
5) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Μοραΐτικων του Νοµού
Κέρκυρας ζητεί την επίλυση των προβληµάτων λειτουργίας του
νηπιαγωγείου και του δηµοτικού σχολείου της περιοχής της.
6) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων ΕΚΑΒ Χανίων ζητεί
την άµεση ίδρυση ΕΚΑΒ Χανίων.
7) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Προµηθευτικός Συνεταιρισµός

Φαρµακοποιών Αιτωλ/νίας ζητεί την υπαγωγή των επιχειρήσεων µε
τη µορφή "Συνεταιρισµός Περιορισµένης Ευθύνης" στο Νοµό περί
συγχωνεύσεων.
8) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων Αυτοκινητιστών
Νοµού Θεσ/νίκης ζητεί την ικανοποίηση των αιτηµάτων
συνταξιοδότησης των µελών του.
9) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Εργαζοµένων στα Εργοστάσια
Παραγωγής Ινών Αµιάντου και Αµιαντοτσιµέντου ζητούν νέα
ρύθµιση για τη συνταξιοδότηση των µελών τους.
10) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι καθαριστές ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου των ∆ικαστηρίων Θεσ/νίκης ζητούν νέα νοµοθετική ρύθµιση
των αποδοχών τους.
11) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµατείων -
Συλλόγων Ατόµων µε Σακχαρώδη ∆ιαβήτη υποβάλλει προτάσεις
για την περίθαλψη των παιδιών που πάσχουν από Σ.∆. και
νοσηλεύονται στο Ιπποκράτειο Περιφερειακό Γενικό Νοσοκοµείο
Θεσ/νίκης.
12) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ∆ήµοι του Πολεοδοµικού Συγκροτήµατος
Θεσ/νίκης ζητούν χρηµατοδότηση για την αποπεράτωση των έργων
που προβλέπονται στις συµβάσεις µε το ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.
13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εποχικοί υπάλληλοι στο Πυροσβεστικό
Κλιµάκιο Μοιρών Ηρακλείου ζητούν τη δηµιουργία σύγχρονου
Πυροσβεστικού Σταθµού στην περιοχή τους.
14) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Αιτωλ/νίας ζητεί να µην καταργηθεί το τεχνικό τµήµα µελετών και
κατασκευών του ΟΤΕ του Νοµού Αιτωλ/νίας.
15) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλλογος
Οικισµού "Λούρος" ζητεί να συνταχθεί έκθεση για τη διαµόρφωση
της περιοχής του παραθεριστικού οικισµού Λούρου Μεσολογγίου.
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16) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ΑΜΕΑ Γονέων και
Φίλων "Η Ηλιαχτίδα" ζητεί την επίλυση του στεγαστικού του
προβλήµατος.
17) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών
Συνεταιρισµών Ξηροµέρου Αιτωλ/νίας ζητεί να πληρωθούν οι
καπνοπαραγωγοί Ξηροµέρου.
18) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Σεισµοπλήκτων
Ελαιοφύτου Νεάπολης Αγρινίου ζητεί τη ρύθµιση των δανείων
πρόνοιας των µελών του.
19) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Συλλόγων Μεσογειακής Αναιµίας ζητεί νοµοθετική ρύθµιση της
πρόσληψης εκπαιδευτικών αναπληρωτών πασχόντων από
Μεσογειακή - ∆ρεπανοκυτταρική και Μικρο-δρεπανοκυτταρική
Αναιµία.
20) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Καρκινοπαθών Μακεδονίας -
Θράκης ζητεί την επίλυση των προβληµάτων λειτουργίας του
Νοσοκοµείου Παπαγεωργίου Θεσ/νίκης.
21) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συντονιστική Επιτροπή
Τοπικών Οργανισµών διαµαρτύρεται για την επιχειρούµενη
κατάργηση των ΟΕΒ.
22) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι επιλαχόντες που συµµετείχαν στο
διαγωνισµό του 1995 για το ∆ηµόσιο ζητούν την πρόσληψή τους.
23) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Γεωργικών Συνεταιρισµών
Κοζάνης ζητεί να σταµατήσει η εισαγωγή σιταριού για την
κατανάλωση της εγχώριας παραγωγής.
24) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Κέρκυρας διαµαρτύρεται για την περικοπή της επιδότησης
ποσότητας ελαιολάδου περιόδου 96-97.
25) Ο Βουλευτής Κιλκίς κ. ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική Καπνεργατική Οµοσπονδία
ζητεί την ικανοποίηση των ασφαλιστικών αιτηµάτων των µελών της.
26) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μαγνησίας ζητεί την εφαρµογή
της νοµοθετικής ρύθµισης του 1994 για τους απολυµένους του
δηµοσίου στους απολυµένους των ΕΛΣΙ.
27) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
∆ηµοτικών Σχολείων Γλώσσας ζητεί την εύρυθµη λειτουργία του
∆ηµοτικού Σχολείου Γλώσσας.
28) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βόλου Μαγνησίας ζητεί την
αναστολή της διαδικασίας εκποίησης του ακινήτου ιδιοκτησίας
ΚΥ∆ΕΠ στο Βόλο.
29) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Αγροτική Συνεταιριστική Οργάνωση

∆ράκειας Μαγνησίας ζητεί χρηµατοδότηση για την αποζηµίωση των
µελών της, που υπέστησαν ζηµιές από την πρόσφατη
χαλαζόπτωση.
30) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Λογιστών ζητεί τη
µη εφαρµογή του Π.∆. "περί επαγγέλµατος Λογιστή Φοροτεχνικού
και της άδειας ασκήσεώς του".
31) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο του ΙΓΜΕ καταγγέλλει τη
µεθόδευση διάλυσης του ιδρύµατος.
32) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εκπαιδευτών Υποψηφίων
Οδηγών Αυτοκινήτων Μοτοσυκλετών Ελλάδας ζητεί την
ικανοποίηση των ασφαλιστικών αιτηµάτων των µελών της.
33) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βόνιτσας του Νοµού
Αιτωλ/νίας ζητεί την αύξηση των επιδοτήσεων στους νέους αγρότες.
34) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Εµπόρων Νοµού Θεσ/νίκης ζητεί την άµεση λειτουργία του
Νοσοκοµείου Παπαγεωργίου στο Νοµό Θεσ/νίκης.
35) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συµβασιούχων Υπαλλήλων
Πολυτεχνείου Κρήτης ζητεί τη µετατροπή των συµβάσεων εργασίας
των µελών του σε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.
36) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
∆ιατελεσάντων και ∆ιατελούντων Προέδρων Κοινοτήτων ζητεί την
ικανοποίηση του συνταξιοδοτικού αιτήµατος των µελών της.
37) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων του
Νοµού Πρέβεζας διαµαρτύρεται για τις αποσπάσεις αστυνοµικών
από την Πρέβεζα για την ενίσχυση του Α.Τ. Αερολιµένα Κέρκυρας.
38) Ο Βουλευτής Αθήνας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλλογος "'Αγιος Ιωάννης"
Αγίας Παρασκευής Αττικής ζητεί την αστυνόµευση στην οδό Αγίου
Ιωάννου στην Αγία Παρασκευή.
39) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Συλλόγων Υπηρεσίας
Πολιτικής Αεροπορίας ζητεί να µη διαλυθεί η ΥΠΑ και µετατραπεί σε
ΑΕ.
40) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ηλεκτροτεχνιτών Ελλάδας
ζητεί να µην καταργηθεί το Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης
Εκπροσώπων και Υπαλλήλων Επαγγελµατικών Οργανώσεων."
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 12/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
16859/17-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 12/15-7-1998 που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι ∆ηµήτριος
Κωστόπουλος, Ορέστης Κολοζώφ και Χαράλαµπος Αγγουράκης,
σας πληροφορούµε ότι αρµόδια για την αποκατάσταση των ζηµιών
από τις πυρκαγιές της 4ης Ιουλίου 1998 είναι τα Υπουργεία
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Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Εργων και Γεωργίας, τα
οποία είναι και συναποδέκτες της ερώτησης.
Για τις ευθύνες σχεδιασµού και συντονισµού των µηχανισµών
αντιµετώπισης καταστροφών, αυτές αναλαµβάνονται όταν
πραγµατικά υπάρχουν. Η αντιµετώπιση όµως τόσων µεγάλων, σε
αριθµό και έκταση ταυτόχρονα πυρκαγιών, πρωτοφανής για τη
Χώρα, υπήρξε άµεση, επιτυχής και συντονισµένη, γι' αυτό και όσοι
γνωρίζουν στοιχειωδώς, τι είχε συµβεί σε διάστηµα (2) ωρών
συνεχάρηκαν το Πυροσβεστικό Σώµα για ταχύτατη επέµβαση.
Η όλη κινητοποίηση και επέµβαση του Πυροσβεστικού Σώµατος,
υπήρξε επιτυχής και δικαίωσε την πολιτεία που τους ανέθεσε και
την ευθύνη της δασοπυρόσβεσης.

Ο Υφυπουργός
ΣΤ. ΜΠΕΝΟΣ"

2. Στην µε αριθµό 15/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1/18-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην 15/15.7.98 ερώτηση των Βουλευτών κυρίων
Νικολάου Γκατζή και Αχιλλέα Κανταρτζή, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Με την ΥΠΠΟ/ΑΡΧ/Α1/Φ13/7933/458/17.2.98 παρατάθηκε η άδεια
εκµετάλλευσης του λατοµείου αδρανών υλικών της ΑΓΕΤ - Ηρακλής
στις Κοινότητες 'Αλλης Μεριάς και ∆ράκειας Ν. Μαγνησίας, µε τους
ακόλουθους όρους:
1) Ο χώρος λατόµευσης θα απέχει 500 µ. από το αρχαίο τείχος
Γορίτσας.
2) Η λατόµευση θα γίνει µε ήπια µορφή εκµετάλλευσης και
εκρηκτικά βραδείας καύσης µόνο στα σηµεία όπου έχει γίνει
λατόµευση στο παρελθόν, κάτω δε του υψοµέτρου των 100 µ.
3) Ο φυσικός λόφος δεν θα πειραχθεί και θα γίνει προσπάθεια να
προστατευθεί η οπτική επαφή µε τον αρχαιολογικό χώρο.
4) Ο ετήσιος όγκος εξόρυξης δεν θα ξεπερνά τους 250.000 τόνους.
5) Οι εργασίες λατόµευσης θα διακόπτονται κατά τους θερινούς
µήνες και θα πραγµατοποιούνται σε 90 εργάσιµες µέρες, που θα
διαµοιράζονται στους υπόλοιπους µήνες του έτους.
6) ∆εν θα υπάρξει καµία εκµετάλλευση εντός της ζώνης προστασίας
και η ΑΓΕΤ θα προβεί σε δενδροφύτευση της περιοχής.
7) Μετά το πέρας της εκµετάλλευσης, η εταιρεία υποχρεούται να
αποκαταστήσει τον χώρο λατόµευσης µε δενδροφύτευση.
8) Η ενδιαφερόµενη εταιρεία θα συµβάλλει στην αποκατάσταση του
αρχαιολογικού χώρου. Οι λεπτοµέρειες θα καθοριστούν σε
συνεννόηση µε τη ∆ΙΚΠΑ.
Η µη τήρηση οιουδήποτε από τους ανωτέρω όρους αίρει
αυτοµάτως την ισχύ της άδειας.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"

3. Στην µε αριθµό 18/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2269/20-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 18/15-7-98 που κατέθεσαν στη Βουλή
οι Βουλευτές κύριοι Μαρία Μπόσκου και Στ. Παναγιώτου σχετικά µε
προβλήµατα στο τηλεφωνικό δίκτυο των χωριών του ορεινού όγκου
των Πιερίων (Πολυδένδρι, Σφηκιά, Ριζώµατα και ∆άσκιο), σας
διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ. 504/268507/31-7-98
του ∆/ντος Συµβούλου του Οργανισµού Τηλεπικοινωνιών Ελλάδος.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 250/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2264/9-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:

"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 250/15-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ευάγ. Μπασιάκος σχετικά µε διάφορα
προβλήµατα που υπάρχουν στο Ν. Βοιωτίας, σας διαβιβάζουµε
όσον αφορά τη λειτουργία του Σιδηροδροµικού Σταθµού Θήβας
αρµοδιότητας του Υπουργείου µας, το σχετικό έγγραφο µε το αρ.
πρωτ. 662502/28-7-98 του ∆/ντος Συµβούλου του Οργανισµού
Σιδηροδροµών Ελλάδος.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
5. Στην µε αριθµό 252/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2930/30-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 252/15-7-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης στη Βουλή των Ελλήνων σχετικά µε
τις αποδοχές των χειριστών µαχητικών αεροσκαφών της Πολεµικής
Αεροπορίας, σας γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Αρχικά πρέπει να διευκρινισθεί ότι το ποσό του πτητικού
επιδόµατος στους χειριστές, δίδεται µε βάση συγκεκριµένες
κατηγορίες, ανάλογα µε τον τύπο αεροσκάφους που αυτοί
χειρίζονται.
Η αύξηση του πτητικού επιδόµατος των χειριστών όλων των τύπων
αφών κατά την τελευταία διετία, αλλά και των µηνιαίων αποδοχών
τους που εξασφαλίσθηκαν µε το ν. 2512/97 άρθρο 8 και µε το ν.
2592/98 άρθρο 18 αποτελεί αναµφισβήτητη πραγµατικότητα. Η
αύξηση αυτή δε, σε πραγµατικά ποσοστά, είναι υπερδιπλάσια της
αντίστοιχης γενικής κυβερνητικής εισοδηµατικής πολιτικής. Με
δεδοµένη µάλιστα την υφιστάµενη κλιµάκωση των οικονοµικών
απολαβών µεταξύ των χειριστών των µαχητικών αφών και εκείνων
άλλων τύπων, όπως εκπαιδευτών, µεταφορικών (C - 130),
ελικοπτέρων, η πραγµατική δραχµική αύξηση του πτητικού
επιδόµατος, λαµβανοµένης υπόψη βέβαια της εµπειρίας, υπερέβη
το 50%.
Παρά ταύτα, η ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας,
αναγνωρίζοντας πλήρως την υψίστης σηµασίας αποστολή των
χειριστών των µαχητικών αφών, εξετάζει την περαιτέρω βελτίωση
του πτητικού επιδόµατος των χειριστών µαχητικών αφών, στα
πλαίσια πάντα της δηµοσιονοµικής πολιτικής της κυβέρνησης.
Τέλος πρέπει να καταστεί σαφές ότι η καταβολή των πτητικών
επιδοµάτων στους χειριστές των αφών, συνεχίζεται κανονικά χωρίς
οποιοδήποτε πρόβληµα, και αναµένεται να ολοκληρωθεί εντός των
προσεχών ηµερών, λαµβανοµένου υπόψη ότι βρισκόµαστε στις
αρχές του Β' εξαµήνου του έτους για το οποίο αντιστοιχεί το
επίδοµα.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

6. Στην µε αριθµό 300/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
28772/25-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 300/16-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Λ. Παπαγεωργόπουλο και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Το έργο "∆ηµοσιότητα του ΠΕΠ Στερεάς Ελλάδας"
χρηµατοδοτείται από το Υποπρόγραµµα Εφαρµογή, µε
προϋπολογισµό 250 εκατ. δρχ. και διάρκεια από 5/98 - 10/99.
2. Το Ν.Σ. Εύβοιας µε την 42/97 απόφασή του ενέκρινε την έκδοση
ενηµερωτικού φυλλαδίου δραστηριοτήτων της Ν.Α. Με την 14/98
απόφασή του "περί προϋπολογισµού ανταποδοτικών τελών"
ενέταξε κωδικό για εκδόσεις - εκτυπώσεις.
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Το κόστος της έκδοσης ανέρχεται στο ποσό των 5 εκατ. δρχ.
Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

7. Στην µε αριθµό 315/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
536/19-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 315/17-7-98 ερώτησης που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ν. Κατσαρό, σχετικά µε
την µονιµοποίηση έξι (6) συνεργατών των Περιφερειακών
Τµηµάτων Κ.∆. Μακεδονίας, Ηπείρου και Νήσων, Θεσσαλίας, Ανατ.
Κρήτης και ∆υτ. Κρήτης του Οικονοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδος,
σας στέλνουµε φωτοαντίγραφο του αριθµ. Φ32-1635/3-8-98
εγγράφου του Προέδρου του Οικονοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδος
µε τα απαραίτητα στοιχεία.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
8. Στην µε αριθµό 318/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
28771/25-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 318/17-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Ν. Κατσαρό και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Στο ΕΑΠΤΑ/2 έχουν ενταχθεί τα έργα "∆ρόµος Αιγάνη - Καστρί -
Λουτρό", προϋπολογισµού 20 εκατ. δρχ. "Γέφυρα Αιγάνης - Ν.
Πόρων" προϋπολογισµού 50 εκατ. δρχ. και έχει προκηρυχθεί η
περιβαλλοντική µελέτη.
2. Επειδή η περιοχή έχει ενταχθεί στη NATURA 2000 συντάσσεται
από το ΥΠΕΧΩ∆Ε ειδική περιβαλλοντική µελέτη για το ∆έλτα του
Πηνειού. Η ολοκλήρωση της µελέτης αποτελεί προϋπόθεση
προκειµένου να αρχίσει η εκτέλεση των έργων.
3. Οσον αφορά στα έργα ηλεκτροφωτισµού, τον παραλιακό
πεζόδροµο και τον περιφερειακό δρόµο, είναι άµεσες
προτεραιότητες της νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και θα
χρηµατοδοτηθούν από το ΕΑΠΤΑ ή άλλα προγράµµατα.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 337/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2314/20-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθό 337/.17-7-98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Σπ. ∆ανέλλης σχετικά µε την
αποξήρανση της λίµνης Χαλικιοπούλου στο αεροδρόµιο της
Κέρκυρας όσον αφορά θέµατα αρµοδιότητας του Υπουργείου µας
σας διαβιβάζουµε το σχετικό έγγραφο µε αρ. πρωτ.
∆13/34662/1397/11-8-98 του ∆ιοικητή της Υπηρεσίας Πολιτικής
Αεροπορίας.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
10. Στην µε αριθµό 334/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
23322/18-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 334/17.7.98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Σκανδαλάκης Παναγιώτης σχετικά µε
το πιο πάνω θέµα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Για το Κέντρο Υγείας Μολάων προβλέπονται (34) τριάντα τέσσερις
ιατρικές θέσεις εξ' αυτών οι (21 ) είκοσι µία είναι καλυµµένες και οι
(13) δεκατρείς κενές. Αναµένεται η κρίση από το ΣΚΕΙΟΠΝΙ του
∆/ντού Μικροβιολόγου και έχει γίνει προκήρυξη των θέσεων Γενικής
Ιατρικής ή Παθολογίας Επιµ. Α', Ορθοπεδικού Επιµ. Β' και
Χειρουργού Επιµ. Β'.
Επίσης, προβλέπονται (2) δύο θέσεις ειδικευοµένων ιατρών, οι
οποίες είναι καλυµµένες. Υπόχρεοι υπηρεσίας υπαίθρου εντός του
Νοσ/µείου - Κ.Υ. Μολάων (6) έξι θέσεις εξ αυτών οι (3) τρεις είναι

καλυµµένες και οι υπόλοιπες (3) τρεις είναι κενές.
Β' Ως προς το Παραϊατρικό Προσωπικό σας πληροφορούµε ότι:
Κλάδος Προβλεπό-

µενες θέσεις
Καλυµ-
µένες

Κενές

1. Ιατρικών
Εργαστηρίων ΤΕ
Τεχνολόγων

2 1 1

2. Ραδιολογίας
Ακτινολογίας ΤΕ

2 - 2

3. Παρασκευ-
αστών ∆Ε

4 3 1

4. Εµφανιστών -
Χειριστών ∆Ε

4 4 -

Εκκρεµούν στο ΑΣΕΠ δύο (2) θέσεις παραϊατρικού προσωπικού
δηλ. (1) µία θέση Παρασκευαστριών-τών Μικροβιολογικού
Εργαστηρίου και (1) µία θέση εµφανιστού χειριστού Ακτινολογικού
Εργαστηρίου.
Γ' Νοσηλευτικό Προσωπικό
Κλάδος Προβλ

επόµε
νες

Καλυµ-
µένες

Κενές

1. Νοσηλεύτριες ΠΕ 3 - 3
2. " ΤΕ 15 8 7
3 " ∆Ε 19 13 6
4. Βοηθητικό Υγειον.
Προσωπικό ΥΕ

14

(Βοηθοί Θαλάµου) 8
(Μεταφορείς
Ασθενών)

2 4

Επιπροσθέτως, σας αναφέρουµε ότι επίκειται η καταβολή των
δεδουλευµένων υπερωριών των γιατρών υπηρεσίας υπαίθρου, καθ'
ότι οι σχετικές Κ.Υ.Α. Α9α/οικ. 20480/16.7.98 και 20771/16.7.98
δηµοσιεύθηκαν στο αριθ. 766/τΒ/24.7.98 ΦΕΚ.
Γενικότερα η καταβολή µισθού στο προσωπικό της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης διέπεται από τις διατάξεις του ν. 2470/97 (ΦΕΚ 40/21-3-
97 τΑ).
Τώρα ως προς τη διακοµιδή ασθενών, σηµειώνουµε ότι µπορεί να
είναι ανεπαρκής λόγω έλλειψης οδηγών υπηρετούν (4) τέσσερις και
εκκρεµεί η κάλυψη (2) δύο ακόµη θέσεων από το ΑΣΕΠ. Η δε
πληρωµή των υπερωριών τους θα γίνει ύστερα από τη δηµοσίευση
της εγκριτικής απόφασης στο ΦΕΚ (βλ. Α9β/16555/13.7.98
εγκριτική απόφαση).
Τέλος, κρίνουµε σκόπιµο να σας αναφέρουµε ότι εκκρεµούν στο
ΑΣΕΠ οι εξής θέσεις:
α) (1) µία θέση ΠΕ Μηχανολόγου - Ηλεκτρολόγου
β) (1) µία θέση ∆Ε Υδραυλικού
γ) (1) µία θέση Μαίας ΤΕ
δ) (2) δύο θέσεις Μεταφορέων Ασθενών
ε) (1) µία θέση ΠΕ Φαρµακοποιού

Ο Υπουργός
ΚΩΝ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

11. Στην µε αριθµό 355/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
28182/18-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 355/20-7-98 του Βουλευτή κ. Απ.
Ανδρεουλάκου, σας γνωρίζουµε ότι από τα συνηµµένα σχετικά
έγγραφα των ∆ήµων Αµαρουσίου, Κηφισιάς, Ν. Ερυθραίας και της
Κοινότητας Πεντέλης προκύπτει ότι δεν υπάρχει σχηµατισµός
χωµατερών σε κατοικηµένες περιοχές.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

12. Στην µε αριθµό 495/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1872/21-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
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"Απαντώντας στην 495/22-7-98 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή από το Βουλευτή Ν. Φθιώτιδας κ. Αθανάσιο Χειµάρα σχετικά
µε τη δυσµενή οικονοµική κατάσταση στην οποία έχουν περιέλθει οι
επιχειρήσεις, η οποία επιτείνεται από την επιβολή προσαυξήσεων
από το ΙΚΑ σε περίπτωση εκπρόθεσµης καταβολής ασφαλιστικών
εισφορών, σας πληροφορούµε ότι το πρόβληµα αυτό για το οποίο
σηµειωτέον έχουν υποβληθεί αιτήµατα από διάφορες
επαγγελµατικές οργανώσεις, απασχολεί το Υπουργείο µας.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

13. Στην µε αριθµό 502/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1792/10-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 502/22-7-98 ερώτησης που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Φ. Κουβέλης στην Βουλή των Ελλήνων µε θέµα τον
ορισµό Εκπροσώπου στο Ελληνικό Ινστιτούτο Μετρολογίας (Ε.Ι.Μ)
από το Γ.Ε.Α, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο διορισµός του Σµηνάρχου στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του
Ελληνικού Ινστιτούτου Μετρολογίας (ΕΙΜ) έγινε από το Υπουργείο
Ανάπτυξης βάσει της ΑΠ.11569/267/6-4-98/ ΥΠ.ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ/ΓΓΒ
που δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 356Β/15-4-98, µετά από τη Φ.653/
Α∆.658144/Σ.276/31-12-97/ΓΕΑ/Γ3 σχετική πρόταση του ΓΕΑ.
Η πρόταση του ΓΕΑ είναι σύννοµη καθόσον πληροί τις
προϋποθέσεις του ιδρυτικού νόµου του ΕΙΜ 2231/94 (ΦΕΚ
139Α/31-8-94) ως και τις προϋποθέσεις του νόµου 2516/97 (ΦΕΚ
159Α/8-8-97) βάσει του οποίου αντικαταστάθηκε η παράγραφος 1
του άρθρου 2 του ν. 2231/94.
Πέραν των άνω ο ορισθείς Σµήναρχος ως εκπρόσωπος του
ΥΕΘΑ/ΓΕΑ στο ∆Σ του ΕΙΜ είναι ανωτάτου επιστηµονικού επιπέδου
(απόφοιτος σχολής Ικάρων, τµήµατος µηχανικών, εξειδίκευση
ηλεκτρονικού µηχανικού), όπως συµβαίνει και µε τα υπόλοιπα µέλη
του ∆Σ του ΕΙΜ. Επιπροσθέτως εκ των θέσεων που έχει
υπηρετήσει ως σήµερα αλλά και ως διοικητής της Υπηρεσίας
∆ιακριβώσεων της Πολεµικής Αεροπορίας διαθέτει σηµαντική
εµπειρία - ειδίκευση εκτός των άλλων και σε θέµατα µετρολογίας
γεγονός που τον καθιστά κατάλληλο για θετική συνεισφορά επί
θεµάτων άσκησης αρµοδιοτήτων και διοίκησης του ΕΙΜ.

Ο Υπουργός
ΑΠ.ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

14. Στην µε αριθµό 510/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1599/20-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας η
ακόλουθη απάντηση:
"1. Σε απάντηση της ερώτησης 510 από 22-7-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Κουράκης σας πληροφορούµε ότι, τα αιτήµατα του
Επιµελητηριακού Οµίλου Ανάπτυξης Ελληνικών Νησιών όπως
αναφέρονται στο σχετικό ψήφισµα, αφορούν αρµοδιότητες άλλων
Υπουργείων και φυσικά του Ελληνικού Κοινοβουλίου.
2. Επισηµαίνεται, ότι το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, στο
πλαίσιο του Αναπτυξιακού Σχεδιασµού της Χώρας, δίνει ιδιαίτερη
βαρύτητα στο Νησιωτικό χώρο, µε την κατάρτιση ειδικών
προγραµµάτων και µε τη στήριξη όλων των αναπτυξιακών δράσεων
που αφορούν στα Ελληνικά Νησιά.

Ο Υφυπουργός
ΧΡ. ΠΑΧΤΑΣ"

15. Στην µε αριθµό 546/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2940/24-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 546/24-7-98 ερώτησης που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Σ. Σπηλιωτόπουλος και Ι. Λαµπρόπουλος στη
Βουλή των Ελλήνων σχετικά µε τις αποδοχές των χειριστών
µαχητικών αεροσκαφών της Πολεµικής Αεροπορίας, σας
γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Αρχικά πρέπει να διευκρινισθεί ότι το ποσό του πτητικού

επιδόµατος στους χειριστές, δίδεται µε βάση συγκεκριµένες
κατηγορίες, ανάλογα µε τον τύπο αεροσκάφους που αυτοί
χειρίζονται.
Η αύξηση του πτητικού επιδόµατος των χειριστών όλων των τύπων
αφών κατά την τελευταία διετία, αλλά και των µηνιαίων αποδοχών
τους που εξασφαλίσθηκαν µε το ν. 2512/97 άρθρο 8 και µε το ν.
2592/98 άρθρο 18 αποτελεί αναµφισβήτητη πραγµατικότητα. Η
αύξηση αυτή δε, σε πραγµατικά ποσοστά, είναι υπερδιπλάσια της
αντίστοιχης γενικής κυβερνητικής εισοδηµατικής πολιτικής. Με
δεδοµένη µάλιστα την υφιστάµενη κλιµάκωση των οικονοµικών
απολαβών µεταξύ των χειριστών των µαχητικών αφών και εκείνων
άλλων τύπων, όπως εκπαιδευτικών, µεταφορικών (C- 130),
ελικοπτέρων, η πραγµατική δραχµική αύξηση του πτητικού
επιδόµατος, λαµβανοµένης υπόψη βέβαια και της εµπειρίας,
υπερέβη το 50%.
Παρά ταύτα, η Ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας,
αναγνωρίζοντας πλήρως την υψίστης σηµασίας αποστολή των
χειριστών των µαχητικών αφών, εξετάζει την περαιτέρω βελτίωση
του πτητικού επιδόµατος των χειριστών µαχητικών αφών, στα
πλαίσια πάντα της δηµοσιονοµικής πολιτικής της κυβέρνησης.
Τέλος πρέπει να καταστεί σαφές ότι η καταβολή των πτητικών
επιδοµάτων στους χειριστές των αφών, συνεχίζεται κανονικά χωρίς
οποιοδήποτε πρόβληµα, και αναµένεται να ολοκληρωθεί εντός των
προσεχών ηµερών, λαµβανοµένου υπόψη ότι βρισκόµαστε στις
αρχές του Β' εξαµήνου του έτους για το οποίο αντιστοιχεί το
επίδοµα.

Ο Υπουργός
ΑΠ. -ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

16. Στην µε αριθµό 520/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1791/12.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 520/23.7.98 ερώτησης που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Μ. Αγγουράκης και Σ. Κόρακας στη Βουλή των
Ελλήνων µε θέµα το εξοπλιστικό πρόγραµµα, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
Η γεωγραφική θέση της Χώρας µας, αλλά και ο πρωταγωνιστικός
ρόλος που καλείται να διαδραµατίσει στην περιοχή των Βλκανίων
καθιστούν αδήρτη ανάγκη την ύπαρξη ισχυρών Ελληνικών
Ενόπλων ∆υνάµεων (Ε∆), ικανών να προασπίζουν αποτελεσµατικά
τα εθνικά σύνορα και τα κυριαρχικά δικαιώµατα της Χώρα µας. Για
το λόγο αυτό πρωταρχικός σκοπός της Πολιτικής Ηγεσίας του
Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας (ΥΠΕΘΑ) αποτελεί η διατήρηση του
αξιόµαχου των Ενόπλων µας ∆υνάµεων σε υψηλό επίπεδο µε τον
εξοπλισµό τους µε σύγχρονα οπλικά συστήµατα ικανά να
αντιµετωπίσουν οποιαδήποτε απειλή ανεξάρτητα από την πηγή
προέλευσής της.
Ειδικότερα όσον αφορά στα θέµατα που θίγονται στην υπόψη
ερώτηση σχετικά µε το υπό εκπόνηση εξοπλιστικό πρόγραµµα των
Ε∆, σηµειώνεται ότι η Κυβέρνηση εξετάζει την αγορά 4
αντιτορπιλικών τύπου KIDD από τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής,
χωρίς ωστόσο να έχει καταλήξει ακόµη σε οριστική απόφαση.
Ενηµερωτικά αναφέρεται ότι το συνολικό κόστος αγοράς
συµπεριλαµβανοµένων των οπολικών συστηµάτων, της
εκπαίδευσης του προσωπικού, της αγοράς ανταλλακτικών, των
υποµαχικών κτλ. ανέρχεται περίπου στα 750 εκατοµµύρια δολλάρια
USD, χωρίς, όµως, να είναι δυνατός ο ακριβής προσδιορισµός του,
δεδοµένου ότι βρίσκεται ακόµη υπό διαπραγµάτευση. Τονίζεται,
ωστόσο, ότι τα πλοία αυτά, εφόσον αγορασθούν, θα αποτελούν
ιδιοκτησία του Ελληνικού Πολεµικού Ναυτικό, ενώ η συµµετοχή
τους σε τυχόν ασκήσεις ή επιχειρήσεις του ΝΑΤΟ θα αποφασίζεται
κατά περίπτωση από την Ελληνική Κυβέρνηση.
Περαιτέρω, στην παρούσα φάση διερευνάται η πιθανότητα
ναυπήγησης κορβετών χωρίς, ωστόσο, να έχει ληφθεί η τελική
απόφαση. Για το λόγο αυτο θα εκδοθεί "Αίτηση παροχής
πληροφορικών", η οποία θα αποσταλεί διεθνώς σε διάφορους
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κατασκευαστές πλοίων αυτού του τύπου, προκειµένου να
συγκεντρωθούν όλα τα απαραίτητα στοιχεία.
Γίνεται ακόµη αναφορά σε κατευθυνόµενα βλήµατα τύπου SM-3,
προφανώς από παραδροµή, καθόσον δεν υφίστανται βλήµατα
τέτοιου τύπου, αλλά τύπου SM-2, τα οποία χρησιµοποιούνται από
αντιτορπιλικά τύπου KIDD. ∆εν έχει ακόµη αποσαφηνισθεί κατά
πόσο θα αποδεσµευθούν τα εν λόγω βλήµατα από το Αµερικάνικο
Πολεµικό Ναυτικό, αν και το ενδεχόµενο εξετάζεται ευνοϊκά. Σε
αρνητική περίπτωση είναι δυνατό να γίνει από τα αντιτορπιλικά
τύπου KIDD. ∆εν έχει ακόµη αποσαφηνισθεί κατά πόσο θα
αποδεσµευθούν τα εν λόγω βλήµατα από το Αµερικάνικο Πολεµικό
Ναυτικό, αν και το ενδεχόµενο εξετάζεται ενοϊκά. Σε αρνητική
περίπτωση είναι δυνατό να γίνει από τα αντιτορπιλικά τύπου KIDD
η χρήση βληµάτων τύπου SM-1 αντί των SM-2, τα οποία βρίσκονται
ήδη στη διάθεση του Ελληνικού Πολεµικού Ναυτικού, ώστε να µην
υποβαθµισθεί η επιχειρησιακή τους ικανότητα. Επισηµαίνεται ότι για
την παραχώρηση των υπόψη βληµάτων πρέπει να υποβληθεί
αίτηση στην Αµερικάνικη Κυβέρνηση ανεξάρτητα από την
προµήθεια των προαναφερθέντων πλοίων.
Υπογραµµίζεται ότι τα υπό προµήθεια νέα µαχητικά Αεροσκάφη
(Α/Φ) ή και αυτά που ενδεχοµένως θα αποκτηθούν µεταχειρισµένα,
προορίζονται απολειστικά για την κάλυψη επιχειρησιακών αναγκών
της Ελληνικής Πολεµικής Αεροπορίας, όπως, άλλωστε, ισχύει και
για το σύνολο του στόλου των ήδη υπαρχόντων Ελληνικών
Πολεµικών Α/Φ, και όχι του ΝΑΤΟ. Σε καµία, όµως, περίπτωση είτε
νέα είτε παλαιότερα Ελληνικά µαχητικά Α/Φ δεν προορίζονται για τη
µεταφορά πυρηνικών όπλων.
Επίσης, σηµειώνεται ότι η Αµερικάνικη Κυβέρνηση σε πρώτη φάση
δεν προβαίνει στην παραχώρηση της απαραίτητης άδειας (Export
License) για την αποδέσµευση των βληµάτων Αέρος-Εδάφους
τύπου ΑGM-130 και της βόµβας τύπου CBU-87, χωρίς να
αποκλείεται το ενδεχόµενο αυτό για το µέλλον.
Τέλος, η οκταετούς διάρκειας Συµφωνία Αµοιβαίας αµυντικής
Συνεργασίας Ελλάδος-ΗΠΑ, υπεγράφη στις 8 Ιουλίου 1990, στη
συνέχεια επικυρώθηκε από τη Βουλή και τέθηκε σε ισχύ στις 6
Νοεµβρίου του ιδίους έτους, προβλέποντας τη διατήρηση των
Αµερικάνικων βάσεων στην Ελληνική Επικράτεια για διάστηµα οκτώ
ετών, ενώ, όπως ορίζεται στο άρθρο 12 παρ.1 τα συµβαλλόµενα
κράτη έχουν τη δυνατότητα παράτασης της διάρκειάς της για ένα
έτος µε την ανταλλαγή ρηµατικών διακοινώσεων. Εκεµταλλευόµενες
τη δυνατότητα αυτή, οι δύο Χώρες αντάλλαξαν ρηµατικές
διακοινώσεις στις 19 Φεβρουαρίου 1998, ακολουθώντας την
προβλεπόµενη στην κυρωθείσα Συµφωνία διαδικασία και
παρατείνοντας για ένα έτος την άδεια παραµονής των βάσεων.
Αυτή είναι και η µοναδική υφιστάµενη συµφωνία µεταξύ των δύο
Κρατών και κατά συνέπεια είναι ανακριβής η αναφορά σε
οποιαδήποτε άλλη συµφωνία για την παραµονή της µοναδικής,
πλέον, Αµερικάνικης βάσης, στη Σούδα της Κρήτης.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

17. Στην µε αριθµό 554/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
28291/19.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 554/24.7.98, του Βουλευτή κ. Ν.
Κατσαρού σας πληροφορούµε ότι η Γενική ∆ιεύθυνση Περιφέρειας
Θεσσαλίας και η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λάρισας, µας
ενηµέρωσαν τα εξής:
1. Για το φωτισµό της παραλίας του συνοικισµού, η κοινότητα
Καρίτσας διέθεσε το ποσό των 7.000.000 δρχ.
2. Ο χώρος στη θέση Πλατάνια, µε συνεργασία κοινότητας
Καρίτσας και δσαρχείου Λάρισας, έχει περιφραχθεί, για να µην
κατασκηνώνουν αυθαίρετα διάφοροι παραθεριστές.
3. Στα πλαίσια εφαρµογής του Ειδικού Προγράµµατος Τοπικής
Αυτοδιοίκησης για την υποστήριξη των νέων δήµων που
δηµιουργήθηκαν µε το πρόγραµµα "Ιωάννης Καποδίστριας",
προβλέπεται να χρηµατοδοτηθούν έργα ανάπλασης, που θα
αντιµετωπίσουν προβλήµατα της περιοχής.

4. Ο καθαρισµός των ακτών του οικισµού "Κόκκινο Νερό" γίνεται
από την κοινότητα, µε τα µέσα που διαθέτει. Συµπληρωµατικά, έχει
ήδη διατεθεί από το ΥΠΕΧΩ∆Ε στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Λάρισας, πίστωση 20 εκατ. για το πρόγραµµα καθαρισµού των
ακτών, και τις προσεχείς ηµέρες αναµένεται να καθαρισθούν και οι
ακτές του Κόκκινου Νερού.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

18. Στην µε αριθµό 538/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
261/19.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 538/24.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λευτέρης Παπανικολάου, σχετικά µε την αύξηση των
συντάξεων του ΟΓΑ, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
'Οπως είναι γνωστό η δαπάνη συνταξιοδότησης των αγροτών από
τον ΟΓΑ (ν. 4169/61) βαρύνει εξ' ολοκλήρου σχεδόν τον Κρατικό
Προϋπολογισµό.
'Ετσι, ο Οργανισµός µέχρι τη θέσπιση του ν.2458/97 (Σύσταση
Κλάδου Κύριας Ασφ.Αγροτών), χοηγούσε αύξηση κάθε φορά που οι
Κυβέρνησεις αποφάσιζαν κάτι τέτοιο, σύφµωνα µε τις δυνατότητες
του κρατικού προϋπολογισµού και άλλες δυστυχώς σκοπιµότητες.
Με τις διατάξεις του νέου νόµου (αρθ. 12 παρ.6 ν.2458/97) τα ποσά
των συντάξεων του ΟΓΑ (ν.4169/61 καθώς και του ν.1745/87),
αναπροσαρµόζονται από 1.1.97 και εφεξής, κατά το ποσοστό
µεταβολής του δείκτη τιµών καταναλωτή του έτους που αφορά την
αναπροσαρµογή.
'Ετσι µε βάση τα ανωτέρω οι συντάξεις του ΟΓΑ
αναπροσαρµόστηκαν από 1.1.98 κατά ποσοστό 3,7% και στο τέλος
του έτους θα χορηγηθεί διορθωτικό ποσό που θα καλύπτει τη
διαφορά µεταξύ του 2,5% και της πραγµατικής αύξησης του ∆είκτη
τιµών Καταναλωτή.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

19. Στην µε αριθµό 575/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
6468/17.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό πρωτ. 575/24.7.98 ερώτηση που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Σπύρος ∆ανέλλης σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Η εταιρεία ΕΛΒΛΙΟΝΥ λειτουργεί από το 1987 ως θυγατρική του
ΕΟΦ που παράγει και διακινεί σύριγγες και βελόνες µίας χρήσης.
'Εκτοτε παρά τις προσπάθειες που κατέβαλλαν οι εκάστοτε
∆ιοικήσεις της δεν κατόρθωσε να καταστεί βιώσιµη, χωρίς
υπογραφή προγραµµατικών συµφωνιών µε το ∆ηµόσιο, οι οποίες
της εξασφάλιζαν µονοπωλιακή θέση στην αγορά (αποκλειστική
προµήθεια των Νοσοκοµείων από την ΕΛΒΙΟΝΥ).
Με βασικό δεδοµένο ότι οι προαναφερόµενες προγραµµατικές
συφµωνίες δεν συµβαδίζουν µε την Κοινοτική νοµοθεσία,
αποφασίσθηκε η αποκρατικοποίησή της από τη ∆ιυπουργική
Επιτροπή στις 19.1.98. Στις 15.4.98 µετά από διενέργεια
διαγωνισµού καθώς και εισήγηση αρµόδιας Επιτροπής ανατέθηκε
στην εταιρεία AMERICAN AΡΡRAISAL (U.K) LTD το έργο της
συνολικής εκτίµησης της αξίας της εταιρείας.
Η εταιρεία AMERICAN APPRAISAL ολοκλήρωσε το έργο της και
παρέδωσε την τελική έκθεση αποτίµηση στις 19.5.98.
Στη συνέχεια µε ανάλογη διαδικασία επιλογής ανατέθηκε στην
εταιρεία ΕΤΒΑ FINANCE AE το έργο του χρηµατοοικονοµικού
συµβούλου που θα διαµεσολαβήσει στην πώληση της ΕΛΒΙΟΝΥ
ΑΕ. σχετική σύµβαση έχει υπογραφεί και προβλέπει την
ολοκλήρωση των διαδικασιών (και τη µεταβίβαση) µέχρι 31.10.98.
Σηµειώνουµε ότι έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον αρκετοί 'Ελληνες και
ξένοι επενδυτές.
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2. 'Οσον αφορά τον απρόσκοπτο εφοδιασµό των Νοσοκοµείων µε
σύριγγες µία χρήσης, σας πληροφορούµε ότι στη χώρα µας
λειτουργούν ιδιωτικές εταιρείες σε επίπεδο παραγωγής που δύναται
να καλύψουν τις ανάγκες του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.
3. Τέλος σχετικά µε τους εργαζόµενους η Κυβέρνηση εξετάζει όλες
τις δυνατές λύσεις ώστε να εξασφαλισθούν τα συµφέροντα αυτών,
όπως, µετάταξης σε άλλες υπηρεσίες του ∆ηµόσιου τοµέα κλπ.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

20. Στην µε αριθµό 590/28.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2262/19.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 590/28.7.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Λ. Κουρής, σχετικά µε συγκοινωνιακή
εξυπηρέτηση των κατοίκων των Σπάτων, σας πληροφορούµε ότι
για το ίδιο θέµα έχουµε απαντήσει στο Σώµα µε το υπ' αριθµ. Β-
2156/4.7.98 έγγραφό µας αντίγραφο του οποίου επισυνάπτουµε.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ. Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
21. Στην µε αριθµό 602/28-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
4651/18-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 602/28.7.1998 ερώτησης, που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από τους Βουλευτές κυρίους Μ. Μπόσκου και
Σ. Παναγιώτου και αναφέρεται στα µέτρα που πρόκειται να λάβει η
Κυβέρνηση, για τον πολύτεκνο Αχµέτογλου Γεώργιο, ο οποίος
"κινδυνεύει να χάσει το σπίτι του λόγω οφειλών του από δάνειο που
έλαβε από τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας µέσω της (ΕΚΤΕ)"
σας γνωρίζουµε, λόγω αρµοδιότητας, τα εξής:
Τα δάνεια που χορηγήθηκαν από την ΕΚΤΕ µε βάση τις διατάξεις
του ν. 1641/86 (όπως στην περίπτωση του κ. Αχµέτογλου)
περιήλθαν στο ∆ηµόσιο µε τις διατάξεις του άρθρου 32 του ν.
2224/94 και βεβαιώθηκαν στις αρµόδιες ∆.Ο.Υ..
Με τις διατάξεις του άρθρου 18 ν. 2322/95 δόθηκε η δυνατότητα
καταβολής αυτών, σε εξήντα (60) ίσες µηνιαίες δόσεις και επί
εφάπαξ καταβολής δικαίωµα έκπτωσης 40%.
Το ποσό της κάθε δόσης δεν µπορούσε να είναι µικρότερο των
είκοσι χιλιάδων (20.000 δρχ.) και, εφόσον ο οφειλέτης κατέβαλε
εµπρόθεσµα, δεν επιβαρύνονταν µε τις κατά ΚΕ∆Ε προσαυξήσεις
εκπρόθεσµης καταβολής.
Παρέχεται επίσης το δικαίωµα, σε όσους οφειλέτες καθυστέρησαν
για διάφορους λόγους την καταβολή δόσεων της παραπάνω
ρύθµισης, για τη συνέχιση καταβολής αυτών µε τις διατάξεις της
ρύθµισης, εφόσον αυτοί εξόφλησαν τις ληξιπρόθεσµες δόσεις µε τις
αναλογούσες προσαυξήσεις εκπρόθεσµης καταβολής.
Είναι προφανές, ότι η Πολιτεία και ειδικά το Υπουργείο
Οικονοµικών, ρύθµισε µε ευνοϊκό τρόπο τα χορηγηθέντα από την
ΕΚΤΕ δάνεια, διευκόλυνε δε, την καταβολή αυτών.
Ανεξάρτητα από τα παραπάνω, σύµφωνα µε τις ισχύουσες
διατάξεις, παρέχεται η δυνατότητα σε όσους οφειλέτες
αντιµετωπίζουν οικονοµική αδυναµία εξόφλησης των βεβαιωµένων
και ληξιπρόθεσµων οφειλών τους προς το ∆ηµόσιο, µετά από
αίτησή τους στο Πρ/νο της αρµόδιας ∆.Ο.Υ., να διευκολυνθούν σε
τµηµατική καταβολή των χρεών τους µετά από την έκδοση
απόφασης, από το αρµόδιο, λόγω ποσού οφειλής, όργανο (εν
προκειµένω Πρ/νος ∆.Ο.Υ.) και, εφόσον οι οφειλέτες είναι συνεπείς
στην τήρηση των όρων της, χορηγείται σ' αυτούς αποδεικτικό
φορολογικής ενηµερότητας και αναστέλλεται η διαδικασία των κατά
ΚΕ∆Ε αναγκαστικών µέτρων είσπραξης.
Επίσης, αναστέλλεται η εκτέλεση της απόφασης

προσωποκράτησης ή αν, αυτή, έχει αρχίσει, διακόπτεται.
Για τον ίδιο λόγο αναστέλλεται και η ποινική δίωξη και αναβάλλεται
η εκτέλεση της καταγνωσθείσας ποινής ή διακόπτεται η αρξάµενη
εκτέλεση αυτής.
'Οσον αφορά την επιβληθείσα από την αρµόδια ∆.Ο.Υ., κατάσχεση
εις χείρας τρίτων (παρακράτηση µισθού) σε βάρος του εν λόγω
οφειλέτη του ∆ηµοσίου, σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγρ. 3
του άρθρου 30 του ΚΕ∆Ε (ν.δ. 356/74) επειδή δεν προβλέπεται
δυνατότητα άρσης κατάσχεσης εις χείρας τρίτων πριν την εξόφληση
του χρέους προς το ∆ηµόσιο, για το λόγο ότι η κατάσχεση έχει
επιφέρει αποτελέσµατα αναγκαστικής εκχώρησης, παρέχεται η
δυνατότητα περιορισµού του ποσού που παρακρατείται στην
προκειµένη περίπτωση, σύµφωνα µε την ΠΟΛ.2012/91 Υπ.
Οικονοµικών µε την οποία κοινοποιήθηκε η αριθµ. 197/91 σχετική
γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.
Για την πιθανότητα περιορισµού του ποσού που παρακρατείται
αρµόδια είναι η ∆.Ο.Υ. Ε' Θεσ/νίκης στην οποία θα πρέπει να
αποτανθεί ο Αχµέτογλου Γεώργιος, για να εξετάσει το αίτηµά του,
δεδοµένου ότι σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 82 του ΚΕ∆Ε
δεν προβλέπεται εν προκειµένω δυνατότητα διαγραφής του.
Με βάση τα ανωτέρω, σαφώς προκύπτει ότι η Κυβέρνηση
αντιµετώπισε µε κοινωνική ευαισθησία το όλο πρόβληµα.
Εν προκειµένω δεν υφίσταται καν θέµα "να χάσει το σπίτι του" ο
συγκεκριµένος οφειλέτης, εφόσον από έρευνα που διενήργησε η
υπηρεσία µας στην αρµόδια ∆.Ο.Υ., δεν έχει γίνει κατάσχεση
ακινήτου και µάλλον προς εντυπωσιασµό αναφέρεται στην ερώτηση
των κ. Βουλευτών.
Είναι δε δυνατόν να την αποφύγει και στο µέλλον, µε τη νόµιµη
διαδικασία που αναλυτικά σας εκθέσαµε.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

22. Στην µε αριθµό 643/29-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
28400/20-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 643/29-7-98, που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Ν. Νικολόπουλος θα θέλαµε να σας γνωρίσουµε τα
εξής:
Με το ν. 2539/97 τα ∆ηµοτικά ∆ιαµερίσµατα που έχουν
περισσότερους από 300 κατοίκους εκλέγουν έναν δηµοτικό
σύµβουλο. Ο σύµβουλος αυτός αντιπροσωπεύει άµεσα την
εκλογική κοινότητα του ∆ιαµερίσµατος και είναι ταυτόχρονα
επικεφαλής του τοπικού συµβουλίου. Αυτός µεριµνά για την
επίλυση των καθηµερινών προβληµάτων των κατοίκων,
µεταφέροντας τη φωνή τους στην κεντρική δηµοτική αρχή.
Αντίστοιχες λειτουργίες ασκεί το τριµελές τοπικό συµβούλιο και ο
δηµαρχιακός πάρεδρος µε τη µόνη διαφορά ότι δεν συµµετέχει στο
δηµοτικό συµβούλιο ως δηµοτικός σύµβουλος. Πάντως συµµετέχει
υποχρεωτικά µε δικαίωµα λόγου στις συνεδριάσεις του δηµοτικού ή
κοινοτικού συµβουλίου και έχει δικαίωµα ψήφου για όλα τα θέµατα
που αφορούν το ∆ιαµέρισµα. Με αυτόν τον τρόπο κατοχυρώνεται
το δικαίωµα εκπροσώπησης των περιοχών αυτών και σε καµµία
περίπτωση δεν µπορεί να θεωρηθεί ότι οι διατάξεις του νέου νόµου
θα οδηγήσουν σε ερήµωση της υπαίθρου και στην απώλεια της
ταυτότητας των µικρών κοινοτήτων.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

23. Στην µε αριθµό 645/29-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
28176/18-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 645/29.7.98 ερώτησης, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Νικ. Νικολόπουλος, σχετικά µε την καθυστέρηση
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καταβολής του οφειλόµενου ποσού των εξόδων παράστασης στους
Προέδρους των Κοινοτήτων: Περιστέρας, Μεσορουγίου, Ζαρούχλας
και Αγίας Βαρβάρας, Νοµού Αχαϊας, για το έτος 1997, σας
πληροφορούµε ότι, µε την αριθµ. 5382/19.5.98 απόφασή µας
κατανεµήθηκε στον ∆ήµο Νωνάκριδος, ο οποίος προήλθε από
συνένωση των ανωτέρω Κοινοτήτων, το ποσό των 5.720.000 δρχ.
για την καταβολή των εξόδων παράστασης των τέως προέδρων
τους.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

24. Στην µε αριθµό 693/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
28292/19-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 693/30-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ν. Κατσαρός, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκησης Λάρισας µας ενηµέρωσε ότι το
Νοµαρχιακό Συµβούλιο Λάρισας µε την υπ' αριθµ. 82/98 απόφαση
του δέχτηκε σχετική εισήγηση για έγκριση της δυνατότητας
σύνδεσης µε το δίκτυο της ∆ΕΗ αυθαιρέτων κτισµάτων νοµού
Λάρισας κάτω από συγκεκριµένες προϋποθέσεις, ώστε να
αντιµετωπισθούν στοιχειώδεις ανάγκες επιβίωσης και διαβίωσης
ορισµένων πασχόντων, σύµφωνα µε τις οδηγίες της αρ. 8578/26-6-
95 οδηγίας του Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε.
Για την υλοποίηση αυτής της απόφασης συγκροτήθηκε µε την ίδια
απόφαση του Ν.Σ. Τριµελής Επιτροπή και Γραµµατεία για εξέταση
των αιτήσεων των ενδιαφεροµένων.
2. Τα υπόλοιπα θέµατα που θίγονται στην ερώτηση είναι
αρµοδιότητας του ΥΠΕΧΩ∆Ε, στο οποίο έχει ήδη απευθυνθεί η
ερώτηση.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

25. Στην µε αριθµό 709/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2287/19-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 709/30-7-98 που κατέθεσαν
στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Μπ. Αγγουράκης και Μήτσος
Κωστόπουλος σχετικά µε επαναπρόσληψη των απολυθέντων λόγω
ασθένειας και προσωρινής συνταξιοδότησης εργαζοµένων των
ΗΣΑΠ Α.Ε., σας πληροφορούµε ότι για το ίδιο θέµα έχουµε
απαντήσει στο Σώµα µε το Β-845/6-3-98 έγγραφό µας αντίγραφο
του οποίου επισυνάπτουµε.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΛΟΥΚΑΚΗΣ"

Σηµ: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
26. Στην µε αριθµό 749/4-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
321/17-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 749/4-8-98 κατατεθείσας ερώτησης
του Βουλευτή Χίου κ. Αθανασίου Βαρίνου, σχετικά µε τα τροφεία
του Γηροκοµείου Χίου, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1.- Το εν λόγω Γηροκοµείο είναι Νοµικό Πρόσωπο Ιδιωτικού
∆ικαίου (Ν.Π.Ι.∆.), κληροδότηµα, εποπτεύεται και επιχορηγείται από
την οικεία Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.
2.- Το Υπουργείο, σύµφωνα µε τις διατιθέµενες πιστώσεις, ενισχύει
οικονοµικά το 'Ιδρυµα από το Ειδικό Κρατικό Λαχείο, το οποίο
καλύπτει ανάγκες όλων των προνοιακών φορέων της χώρας.
Το Υπουργείο Υγείας - Πρόνοιας συνάπτει σύµβαση µε το
Γηροκοµείο για 30 ηλικιωµένα ανασφάλιστα άτοµα και καταβάλλει
για το σκοπό αυτό το ποσό των 11.000.000 δρχ. ετησίως.
Το Υπουργείο Υγείας - Πρόνοιας προώθησε κοινή Υπουργική
Απόφαση προς το Υπουργείο Οικονοµικών, για αύξηση της
ηµερήσιας αποζηµίωσης τροφείων των συµβατικών κλινών, η οποία

όµως επεστράφη λόγω αδυναµίας µεταφοράς πίστωσης του
σχετικού κονδυλίου. Το Υπουργείο Υγείας - Πρόνοιας προωθεί εκ
νέου την πρόταση αναπροσαρµογής ηµερησίας αποζηµίωσης
συµβατικών κλινών.
Η τελευταία επιχορήγηση του Γηροκοµείου έγινε µε την υπ' αριθµ.
Γ3β/1187/22-6-98 Κ.Υ.Α. από τις πιστώσεις του Ειδικού Κρατικού
Λαχείου, ύψους 3.000.000 δρχ. για λειτουργικές ανάγκες.

Ο Υφυπουργός
Θ. ΚΟΤΣΩΝΗΣ"

27. Στην µε αριθµό 859/6-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5346/18-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στο από 6-8-98 έγγραφό σας, µε το οποίο µας
στείλατε την 859/6-8-98 ερώτηση που κατατέθηκε στη Βουλή από
τον Βουλευτή κ. Θεοφάνη ∆ηµοσχάκη, σχετικά µε το παραπάνω
θέµα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2238/94, ν. 1642/86, π.δ.
186/92, ν. 2523/97 και των λοιπών συναφών φορολογικών νόµων,
καθορίζονται οι υποχρεώσεις υποβολής δηλώσεων διαφόρων
φορολογικών αντικειµένων και κατηγοριών φορολογουµένων, ο
έλεγχος των δηλώσεων αυτών, οι διαδικασίες βεβαιώσεως των
φόρων, η επιβολή διοικητικών και ποινικών κυρώσεων και οι λοιπές
φορολογικές υποχρεώσεις, τόσο για τους υποκείµενους και έχοντες
υποβάλλει φορολογικές δηλώσεις, όσο και για τους υποκείµενους
και µη έχοντες υποβάλλει δηλώσεις και ως εκ τούτου και µη έχοντες
εκπληρώσει τις φορολογικές τους υποχρεώσεις.
2. Περαιτέρω για την οικονοµική, κοινωνική κ.λπ. ανάπτυξη των
παραµεθόριων και ακριτικών περιοχών της Ελλάδας, έχουν
θεσπιστεί και ισχύουν ειδικές διατάξεις για την ευνοϊκότερη
αντιµετώπιση των φορολογουµένων των περιοχών αυτών, όπως
µεγαλύτερα αφορολόγητα όρια, µειωµένοι φορολογικοί συντελεστές,
κ.τλ (άρθρα 9 και 118 του ν. 2238/94).
3. Συνεπώς, µε βάση το υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο που δεν
επιδέχεται διασταλτική ερµηνεία καθόσον οι φορολογικοί νόµοι
ερµηνεύονται στενά και γραµµατικά, οι αρµόδιες ελεγκτικές
υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών διενεργούν σ' όλη την
Επικράτεια τους προβλεπόµενους φορολογικούς ελέγχους για τον
προσδιορισµό της φορολογητέας ύλης που αποκτά κάθε
φορολογούµενος και την πάταξη και περιστολή των φαινοµένων
φοροδιαφυγής και παραοικονοµίας οπουδήποτε αυτά
εκδηλώνονται.
4. Κατόπιν των ανωτέρω δεν παρέχεται η δυνατότητα στην
∆ιοίκηση για ελαστικότερη αντιµετώπιση των φορολογικών
υποχρεώσεων των νέων επιτηδευµατιών που διατηρούν
καφετέριες, καφενεία, µπαρ και καταστήµατα εδεσµάτων στο νοµό
'Εβρου, διότι κάτι τέτοιο δεν είναι σύµφωνο µε τις αρχές του
φορολογικού δικαίου και του Συντάγµατος.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

28. Στην µε αριθµό 860/6-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
298/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Επί της µε αριθµό 860/6-8-98 ερώτησης που κατατέθηκε από τους
κυρίους Βουλευτές Στρ. Κόρακα, Απ. Τασούλα και Στ. Παναγιώτου
προς τους οποίους κοινοποιείται τον παρόν, σας πληροφορούµε τα
ακόλουθα:
1. Η εφαρµογή των απαιτήσεων της νοµοθεσίας που ρυθµίζει
θέµατα ασφαλούς και οµαλής δραστηριοποίησης πλοίων τόσο από
πλευράς του προσωπικού τους όσο και του εξοπλισµού, ελέγχεται
επισταµένα σε τακτικές και έκτακτες επιθεωρήσεις που διενεργεί το
προσωπικό των Υπηρεσιών του ΥΕΝ.
2. Το ΥΕΝ δεν παρεµβαίνει στη νόµιµη άσκηση συνδικαλιστικής
δράσης και λαµβάνει µέτρα που αφορούν στη βελτίωση
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των συνθηκών απασχόλησης των ναυτικών επιδιώκοντας τη
συνεργασία µε τους ναυτικούς και τους πλοιοκτήτες η οποία
συµβάλλει στην ύπαρξη και διατήρηση εργασιακής ειρήνης και στην
οµαλή διεξαγωγή των θαλάσσιων συγκοινωνιών.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

29. Στην µε αριθµό 995/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
750/24-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντούµε στην ερώτηση 995/11-8-98 που κατέθεσε στη Βουλή ο
Βουλευτής κ. Γεώργιος Καλαντζής και σας πληροφορούµε τα εξής:
Με τις διατάξεις της παρ. 11 του άρθρου 4 του πρόσφατα
ψηφισθέντος ν. 2592/98 (ΦΕΚ 57Α/18-3-98) καταργήθηκε η ΑΤΑ
καθώς και οι αυξήσεις που έχουν χορηγηθεί µετά την κατάργησή
της.
Οι συντάξεις των δηµοσίων υπαλλήλων αναπροσαρµόσθηκαν από
1-8-1997 µε βάση τις διατάξεις του ανωτέρω νόµου, οι οποίες είναι
πλήρως εναρµονισµένες µε τις διατάξεις του νέου µισθολογίου (ν.
2470/97) για τους εν ενεργεία δηµοσίους υπαλλήλους.
Για την αναπροσαρµογή των συντάξεων του Εθνικού Οργανισµού
Καπνού, αρµόδιο να σας απαντήσει είναι το Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων προς το οποίο κοινοποιείται το παρόν
µε φωτοτυπία της ανωτέρω ερώτησης.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

30. Στην µε αριθµό 996/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1164/25-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Επί της υπ' αριθµ. 996/11-8-98 ερώτησης που κατατέθηκε στην
Εθνική Αντιπροσωπεία από το Βουλευτή κ. Π. Σκανδαλάκη, σας
γνωρίζουµε από πλευράς δικής µας αρµοδιότητας ότι µέσα στο
πλαίσιο των αποφάσεων της διυπουργικής επιτροπής για την
αποκατάσταση των ζηµιών από τις πρόσφατες πυρκαγιές και των
δυνατοτήτων του Κρατικού Προϋπολογισµού, θα χορηγηθούν οι
πιστώσεις που απαιτούνται για την αποκατάσταση των πληγέντων.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

31. Στην µε αριθµό 1074/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
302/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 1074/11/8/98 ερώτησης των Βουλευτών κυρίων
Στ. Αλφιέρη και Σπ. ∆ανέλλη που αναφέρεται στην προσέγγιση Ε/Γ
- Ο/Γ πλοίων στον λιµένα Ανάφης, σας γνωρίζουµε ότι το Λιµενικό
Ταµείο Κυκλάδων, µε πρωτοβουλία του ΥΕΝ, έχει ήδη προβεί στην
εκτέλεση τοπικού καθαρισµού πυθµένα - εκβάθυνσης του λιµένα
(τοπική συντήρηση των βαθών) και έκτοτε δεν έχει αναφερθεί
πρόβληµα προσέγγισης.
Επισηµαίνεται ότι το λιµενικό έργο εξυπηρέτησης Ε/Γ - Ο/Γ πλοίων
στην Ανάφη είναι έργο ανοικτής θαλάσσης (δεν παρέχεται
εξωτερική προστασία), η τοπική συσσώρευση άµµου πλησίον του
έργου είναι διαδικασία που δεν µπορεί µε ακρίβεια να προβλεφθεί
και δεν µπορεί να αποτραπεί.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

32. Στην µε αριθµό 1099/12-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
301/25-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 1099/12-8-98 που κατέθεσαν στη
Βουλή των Ελλήνων οι Βουλευτές κύριοι Τσιαρτσιώνης Ν. και
Καρασµάνης Γ., σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
α. Με το Φ/Γ πλοίο '"ΚΑΒΟΝΗΣΙ'" νηολογίου Πειραιά 10542

µεταφέρθηκε στις Καµάρες Σίφνου την 01-08-1998 ποσότητα 1000
Κ.Μ άµµου θαλάσσης, προερχόµενης από την περιοχή "Κάβο
Ντόρο", από την οποία το ως άνω πλοίο διενεργεί νοµίµως
αµµοληψία.
β. Η άµµος µεταφέρθηκε για λογαριασµό της τεχνικής εταιρείας
"ΗΕLDRΕCΟ", στην οποία έχει ανατεθεί από την Κοινότητα
Απολλωνίας Σίφνου και τον Εξωραϊστικό Σύλλογο Πλατύ Γιαλού
Σίφνου το έργο ανάπλασης της παραλίας του όρµου Πλατύ Γιαλού,
µετά τις καταστροφές που υπέστη από τις κακοκαιρίες της
παρελθούσας χειµερινής περιόδου.
γ. Επειδή δεν έχει εκδοθεί η προβλεπόµενη άδεια, η Λιµενική Αρχή
απαγόρευσε την εκτέλεση οποιουδήποτε έργου/παρέµβασης στον
αιγιαλό και την παραλία, πλην του καθαρισµού της από ξύλα,
πέτρες, φύκια και απορρίµµατα.
δ. Η άµµος τοποθετήθηκε/αποθηκεύθηκε σε χώρο της Κοινότητας
έξω από τον οικισµό και, σύµφωνα µε πληροφόρηση της Λιµενικής
Αρχής, θα χρησιµοποιηθεί στο έργο ανάπλασης της παραλίας µετά
το πέρας της θερινής περιόδου και αφού εκδοθεί η απαιτούµενη
από τις κείµενες διατάξεις άδεια.
2. 'Οπως αντιλαµβάνεσθε, σε καµία περίπτωση δεν έγινε µεταφορά
άµµου για τα "µπάνια" του κ. Πρωθυπουργού και λυπάµαι πάρα
πολύ για το περιεχόµενο και το επίπεδο της αναφοράς σας.
Φαίνεται ότι, λόγω ελλείψεως προβληµάτων στην περιοχή σας,
καταφεύγετε στο να ασχολείσθε στο πώς και πού διακινείται η
άµµος.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

33. Στην µε αριθµό 1119/13-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
303/26-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1119/13-8-98 των Βουλευτών κυρίων
Απ. Τασούλα, Βαγ. Μµούτα και αναφέρεται, µεταξύ των άλλων στην
καταστροφή του Πάρκου "'Οασις" µε τη διάνοιξη παρακαµπτηρίου
δρόµου προς το Παλιό Λιµάνι, σας γνωρίζουµε τα παρακάτω:
1. Το Λιµενικό Ταµείο Ηγουµενίτσας µε βάση απόφαση της
Λιµενικής Επιτροπής κατασκεύασε παρακαµπτήριο δρόµο ένωσης
του κυρίως οδικού δικτύου της πόλης µε το Παλαιό Λιµένα
Εξωτερικού, µε στόχο την εύρυθµη λειτουργία του λιµένα και την
αποσυµφόρηση του κυκλοφοριακού προβλήµατος της πόλης.
2. Η παραπάνω απόφαση έγινε µε σύµφωνη γνώµη όλων των
εµπλεκοµένων συναρµόδιων Τοπικών Υπηρεσιών και φορέων.
3. Η εµφανιζόµενη καταστροφή του πάρκου "'Οασις" αναφέρεται
στην κοπή ενός και µόνο δέντρου, χωρίς καµία άλλη επέµβαση
στον περιβάλλοντα χώρο, στο Πάρκο και στον αιγιαλό - παραλία.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

34. Στην µε αριθµό 864/10-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1902/3-9-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 864/1Ο-8-98 ερώτηση που κατέθεσε
στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Γιάννης Κουράκης, σχετικά
µε αίτηµα των πτυχιούχων της Ανωτέρας Σχολής Εµπορικού
Ναυτικού, που εργάζονται στη ∆ΕΗ Ηρακλείου, για τη δυνατότητα
θέσπισης διάταξης ώστε ο χρόνος πρακτικής άσκησης κατά τη
διάρκεια φοίτησης στις δηµόσιες σχολές εµπορικού ναυτικού να
αναγνωρίζεται ως χρόνος ασφάλισης, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
Με τις διατάξεις του άρθρου 40 του ν. 2084/92 καθορίστηκε κατ'
ενιαίο τρόπο γι' όλους τους ασφαλιστικούς οργανισµούς ποιοι
χρόνοι λαµβάνονται υπόψη ως χρόνος ασφάλισης, π χ., χρόνος
πραγµατικής απασχόλησης, χρόνος στρατιωτικής υπηρεσίας,
χρόνος γονικής άδειας ανατροφής παιδιών, κλπ.
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Καταστατικές διατάξεις που προέβλεπαν αναγνώριση άλλων
χρόνων πλην των αναφεροµένων στο άρθρο 40 του ν. 2Ο84/92,
όπως π.χ. ο χρόνος πρακτικής άσκησης διπλωµατούχων αδελφών
νοσοκόµων έχουν καταργηθεί (ηµεροµηνία κατάργησης 3Ο-6-98, ν.
2556/97).
Τροποποίηση των παραπάνω γενικών διατάξεων για
συγκεκριµµένη κατηγορία εργαζοµένων δεν εξετάζεται, διότι τυχόν
ικανοποίηση του αιτήµατος τους θα δηµιουργούσε ρήξη στον ενιαίο
τρόπο ρύθµισης του χοόνου ασφάλισης που ισχύει για όλους τους
ασφαλιστικούς οργανισµούς.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

35. Στην µε αριθµό 7/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
14213/3-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό πρωτ. 7/15-7-98, ερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Μ. Μπόσχου και Α. Τασούλα, που κατατέθηκε
στη Βουλή, σχετικά µε την έλλειψη σε προσωπικό (Επόπτες
∆ηµόσιας Υγείας), στην ∆/νση ∆ηµόσιας Υγείας της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Ιωαννίνων, σας γνωρίζουµε ότι µε τη δηµοσίευση
των οργανισµών των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, τον Ιούνιο του
1995, καταργήθηκαν όλες οι κενές οργανικές θέσεις των ∆/νσεων
Υγείας και Πρόνοιας όλων των Περιφερειακών Υπηρεσιών του
Υπουργείου µας.
Αρµόδιοι για την πλήρωση των αναφερόµενων θέσεων είναι η Ν.Α.
και το Υπουργείο Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, προς το οποίο κοινοποιείται το παρόν, µε
συνηµµένο φωτ/φο της αναφοράς και το οποίο παρακαλείται να
ενηµερώσει τη Βουλή και τον ερωτώντα Βουλευτή.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

36. Στην µε αριθµό 13/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
26636/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 13/15-7-98, που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Β. Μπούτας και Αχ. Κανταρτζής, σχετικά µε τα
αιτήµατα των εργαζοµένων στην καθαριότητα σχολείων, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Οι συµβάσεις εργασίας των καθαριστριών των σχολείων
υπογράφονται από τους προϊσταµένους των αντίστοιχων γραφείων
εκπαίδευσης και όπου δεν υπάρχουν γραφεία εκπαίδευσης από
τους προϊστάµενους των αντίστοιχων διευθύνσεων εκπαίδευσης.
Η Κεντρική 'Ενωση ∆ήµων και Κοινοτήτων µε πρόσφατη απόφαση
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου πρότεινε την αύξηση των αµοιβών των
ανωτέρω εργαζοµένων κατά 10% για το έτος 1998.
Για την αλλαγή του εργασιακού καθεστώτος αυτών αρµόδιο είναι το
Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

37. Στην µε αριθµό 13/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1101/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 13/15.7.98, που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κύριοι Βαγ. Μπούτας και Αχιλ. Κανταρτζής, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το προσωπικό καθαριότητας των σχολείων, ως παράγοντας που
λειτουργεί στα πλαίσια της συντήρησης αλλά και λειτουργίας των
σχολικών κτιρίων, υπάγεται οικονοµικά στην τοπική αυτοδιοίκηση.
Ως εκ τούτου η όποια εργασιακή εξάρτηση πρέπει να υπάγεται στην
τοπική αυτοδιοίκηση.
Συνεπώς το αίτηµα για την αλλαγή του εργασιακού καθεστώτος
είναι θέµα αποδοχής του από την τοπική αυτοδιοίκηση, για το οποίο

η ΚΕ∆ΚΕ µε το από 23.1.98 πρακτικό της αποφάσισε το καθεστώς
της πρόσληψης του προσωπικού καθαριότητας των σχολικών
µονάδων και παραµένει ως έχει.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

38. Στην µε αριθµό 20/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
536/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 20/15.7.98 των Βουλευτών κυρίων
Σταύρου Παναγιώτου και Στρατή Κόρακα αναφορικά µε το
αντικείµενο του θέµατος, σας γνωρίζουµε τα παρακάτω.
Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ.1 του άρθρου 2 του Κ.Β.Σ. (π.δ.
186/1992) "Κάθε ηµεδαπό ή αλλοδαπό φυσικό ή νοµικό πρόσωπο
ή κοινωνία του Αστικού Κώδικα, που ασκεί δραστηριότητα στην
ελληνική επικράτεια και αποβλέπει στην απόκτηση εισοδήµατος
από εµπορική ή βιοµηχανική ή βιοτεχνική ή γεωργική επιχείρηση ή
από ελευθέριο επάγγελµα ή από οποιαδήποτε άλλη επιχείρηση,
καθώς και οι αστικές κερδοσκοπικές ή µη εταιρείες, αναφερόµενοι
στο εξής µε τον όρο "επιτηδευµατίας", τηρεί, εκδίδει, παρέχει, ζητά,
λαµβάνει, υποβάλλει, διαφυλάσσει τα βιβλία, τα στοιχεία, τις
καταστάσεις και κάθε άλλο µέσο σχετικό µε την τήρηση βιβλίων και
την έκδοση στοιχείων που ορίζονται από τον Κώδικα αυτό, κατά
περίπτωση".
Η αναφερόµενη στην ερώτηση 20/15.7.98 υπόθεση, διαβιβάστηκε
λόγω αρµοδιότητας στη ∆/νση Επιθεώρησης Υπηρεσιών,
(συνηµµένο έγγραφο 1087708/535/23.7.98), προκειµένου να
ανατεθεί σε επιθεωρητή, να εξετάσει τα αναφερόµενα σε αυτή και
να ενεργήσει στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων του.
Τα αποτελέσµατα της σχετικής έρευνας µόλις περιέλθουν στην
υπηρεσία µας, θα σας κοινοποιηθούν για ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

39. Στην µε αριθµό 24/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1941/29-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 24/15-7-98 ερώτησης, που υπέβαλαν
οι Βουλευτές κύριοι Μήτσος Κωστόπουλος, Ορέστης Κολοζώφ και
Μπάµπης Αγγουράκης, σχετικά µε αποζηµίωση των πυροπαθών
κατοίκων της Νοµ. Αυτοδιοίκησης Εύβοιας, σας γνωρίζουµε ότι, ήδη
έχουν γίνει οι ενέργειες µεταβίβασης της απαιτούµενης πίστωσης
στην εν λόγω Νοµ. Αυτοδιοίκηση, προκειµένου να καταβληθεί το
έκτακτο οικονοµικό επίδοµα, από το Λογ. Α' Κοιν. Βοηθειών στους
πληγέντες από την πυρκαγιά κατοίκους.

Ο Υφυπουργός
Θ. ΚΟΤΣΩΝΗΣ"

40. Στην µε αριθµό 29/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
22914/6-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 29/15-7-98 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Β. Μπούτα, Α. Κανταρτζή και Ν. Γκατζή, σας γνωρίζουµε τα
εξής:
Η υπηρεσία µας έχει προχωρήσει στην έγκριση για προκήρυξη 19
θέσεων γιατρών του κλάδου Ε.Σ.Υ., διαφόρων ειδικοτήτων για το
Ν.Γ.Ν. Καρδίτσας.
Μεταξύ αυτών των θέσεων είναι µία (1) θέση ∆/ντή Μ.Ε.Θ., µία (1
θέση Επιµ. Α'. Μ.Ε.Θ. και µία (1) θέση Επιµ. Β'. Μ.Ε.Θ.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

41. Στην µε αριθµό 30/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
147/5-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
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"Σε απάντηση της ερώτησης 30/15-7-1998, που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Σ. Κόρακας και Μ. Κωστόπουλος, σας γνωρίζουµε
ότι για τη στέγαση των Πυροσβεστικών Υπηρεσιών σε σύγχρονα
κτίρια και εγκαταστάσεις καταβάλλονται προσπάθειες µίσθωσης
ιδιωτικών κτιρίων και µέσα από τις δυνατότητες του προγράµµατος
δηµοσίων επενδύσεων ανέγερσης δηµοσίων κτιρίων.
Κατά τη µίσθωση των ιδιωτικών κτιρίων εξετάζεται η άνεση, η
υγιεινή και η ασφάλεια των χώρων εργασίας και διαµονής του
προσωπικού. Για τα ήδη µισθωµένα οικήµατα διατίθενται ανάλογες
πιστώσεις εκσυγχρονισµού των αναφερόµενων χώρων. Επίσης,
κατά την ανέγερση δηµοσίων κτιρίων, λαµβάνεται µέριµνα
κατασκευής και διαρρύθµισης τέτοιων χώρων.
Στα πλαίσια αυτά, για την επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος
της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Ρόδου µε τη στέγασή της σε
σύγχρονο δηµόσιο κτίριο το Αρχηγείο Πυροσβεστικού Σώµατος σε
συνεργασία µε τους συναρµόδιους φορείς καταβάλλει συνεχείς
προσπάθειες για την ανεύρεση κατάλληλης οικοπεδικής έκτασης και
την εξασφάλιση των αναγκαίων πιστώσεων µέσα από το
πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
Επίσης, επειδή πράγµατι το κτίριο του ∆ηµοσίου το οποίο
στεγάζεται σήµερα η Υπηρεσία αυτή δεν καλύπτει τις σύγχρονες
απαιτήσεις λειτουργίας της, καταβλήθηκαν προσπάθειες για τη
µίσθωση κτιρίου καταλλήλου που να πληροί όλους τους όρους
υγιεινής, ασφάλειας και άνεσης. 'Οµως µέχρι σήµερα δεν έχει βρεθεί
άλλο κτίριο, εκτός από αυτό που ήδη η Υπηρεσία αυτή στεγάζετο
και έτσι αποφασίσθηκε η συνέχιση της στέγασής της σε αυτό,
προκειµένου να συνεχισθεί η λειτουργία της σε αυτή την ευαίσθητη
ακριτική περιοχή.
Οι προσπάθειες µας για την επίλυση του προβλήµατος συνεχίζονται
µε αµείωτο ενδιαφέρον.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

42. Στην µε αριθµό 31/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
22913/3-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 31/15-7-98 ερώτηση που κατέθεσαν
στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Νίκος Γκατζής, Αχιλλέας Κανταρτζής
και Βαγγέλης Μπούτας σχετικά µε το πιο πάνω θέµα σας
γνωρίζουµε ότι για το εν λόγω Π.Ι. προβλέπονται (2) θέσεις γιατρών
υπόχρεων υπηρεσίας υπαίθρου.
Η µία θέση καλύφθηκε από τον γιατρό Τσιµούλη ∆ηµήτριο (βλ.
Α9α/14061/17-7-98 απόφαση διορισµού του) όπου αναµένεται
σύντοµα να αναλάβει υπηρεσία η δεύτερη θέση εξακολουθεί και
παραµένει κενή, παρ' ότι η Υπηρεσία µας την προκήρυξε (4)
τέσσερις µήνες πριν από τη λήξη της θητείας του γιατρού που
υπηρετούσε (άρθρο 26 παρ.6 ν. 2519/97 ΦΕΚ 165/τ.Α/97).
Επίσης, µε το αριθµ. πρωτ. Α9α/19454/18-6-98 έγγραφο εγκρίθηκε
η προκήρυξη (1) µίας θέσης Επιµ. Α' ή Β' Γενικής Ιατρικής ή
Παθολογίας για το Πολυδύναµο ιατρείο Αλοννήσου αναµένεται
σύντοµα η πλήρωσή της.
Επιπροσθέτως, σας πληροφορούµε ότι η αρµόδια Υπηρεσία του
Υπουργείου µας µε το αριθµ. πρωτ. Α9β/17815/98 έγγραφο, ζήτησε
µεταξύ άλλων την προκήρυξη από το Α.Σ.Ε.Π. (Ανώτατο Συµβούλιο
Επιλογής Προσωπικού) (1) θέσης ∆Ε Νοσηλευτικής, για το
προαναφερόµενο Περιφερειακό Ιατρείο.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

43. Στην µε αριθµό 32/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
585/12-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 32/15-7-98 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ηλία Παπαηλία, σχετικά µε θέµατα φορολογίας Μεγάλης Ακίνητης
Περιουσίας (ΦΜΑΠ) και γενικά εκτίµησης ακινήτων του Νοµού

Αττικής, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Με τη θέσπιση των διατάξεων του ν. 2459/97 ξεκίνησε µια
συστηµατική προσπάθεια µε στόχο τον εντοπισµό και τη
φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας που βρίσκεται στην
Ελλάδα και είναι φυσικό να παρατηρηθούν επιµέρους προβλήµατα
κατά την αρχική εφαρµογή του.
2. Σύµφωνα µε την κείµενη φορολογική νοµοθεσία, για τον
υπολογισµό του φόρου των µεταβιβαζοµένων µε οποιαδήποτε αιτία
ακινήτων (γηπέδων- αγροτεµαχίων) που βρίσκονται εκτός
αντικειµενικού συστήµατος ή για τον υπολογισµό του φόρου
µεγάλης ακίνητης περιουσίας, λαµβάνεται υπόψη η αξία αυτών κατά
το χρόνο φορολογίας, βάσει των συγκριτικών στοιχείων των ∆ΟΥ,
όπως αυτά έχουν διαµορφωθεί και ανταποκρίνονται κατά κανόνα
στις τιµές της αγοράς, τα οποία, µπορούν να συµβουλεύονται οι
πολίτες δηλώνοντας τις κατά την κρίση τους αγοραίες αξίες.
Το Υπουργείο µε την αριθ. 1035820/99/Β0013/21-3-96 ΠΟΛ. 1091
εγκύκλιο διαταγή, έχει δώσει σαφείς και λεπτοµερείς οδηγίες προς
όλες τις ∆ΟΥ για τον τρόπο υπολογισµού της αγοραίας αξίας των
ακινήτων που βρίσκονται εκτός αντικειµενικού συστήµατος, ώστε οι
εκτιµήσεις αυτών από τις ∆.Ο.Υ. να ανταποκρίνονται στις
πραγµατικές αξίες όπως αυτές διαµορφώνονται κάθε φορά.
Ωστόσο µετά την ολοκλήρωση της σχετικής µελέτης, και το πόρισµα
της αρµόδιας επιτροπής, στην οποία θα ληφθούν υπόψη όλοι
εκείνοι οι παράγοντες που προσδιορίζουν την αξία των ακινήτων,
εκτιµάται ότι από 1-1-99 θα τεθεί σε εφαρµογή αντικειµενικό
σύστηµα υπολογισµού της αξίας όλων των ακινήτων της χώρας.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

44. Στην µε αριθµό 41/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
81/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 41/15-7-1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Χαϊτίδης, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε ότι το
Υπουργείο µας διαχειρίζεται µε ιδιαίτερη ευαισθησία και
υπευθυνότητα τα θέµατα που αφορούν την εθνική µας ασφάλεια και
για την πρόληψη και καταστολή κάθε πράξης που στρέφεται
εναντίον των εθνικών µας συµφερόντων και αντιµετώπιση
οποιουδήποτε τα επιβουλεύεται, βρίσκεται σε διαρκή ετοιµότητα.
Για το σκοπό αυτό, κατόπιν οδηγιών µας, έχουν δραστηριοποιηθεί
οι αρµόδιες Υπηρεσίες µας, σε όλη τη χώρα και σε στενή
συνεργασία µε τις Υπηρεσίες των άλλων Υπουργείων, λαµβάνουν
κάθε µέτρο για την αποτροπή εισόδου στη χώρα ατόµων που
επιβουλεύονται την ακεραιότητά της και την ασφάλεια του ελληνικού
χώρου, την αντιµετώπιση µεµονωµένων δραστηριοτήτων ατόµων ή
οµάδων που, κατά καιρούς, επιχειρούν να δηµιουργήσουν εντάσεις
σε αυτή καθώς και κάθε άλλης προκλητικής ενέργειας που άπτεται
της εθνικής µας ασφάλειας και κυριαρχίας.
Σε ό,τι αφορά την είσοδο και παραµονή στη χώρα µας ατόµων που
εισήλθαν σε αυτή προκειµένου να παραβρεθούν σε εκδηλώσεις
που πραγµατοποιήθηκαν τον Ιούλιο στη Μακεδονία, σας
πληροφορούµε ότι από τις αρµόδιες Υπηρεσίες εφαρµόσθηκε πιστά
η ισχύουσα νοµοθεσία.
Επίσης, η Αστυνοµία κατά τις εκδηλώσεις αυτές έλαβε, όπως είχε
υποχρέωση, τα απαραίτητα µέτρα για την τήρηση της τάξης και την
πρόληψη τυχόν εκνόµων ενεργειών, πράγµα που επέτυχε σε
απόλυτο βαθµό.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

45. Στην µε αριθµό 57/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2049526/29-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 57/15.7.1998 του Βουλευτή κ.
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Ν. Τσιαρτσιώνη, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Οι κατευθύνσεις της δηµοσιονοµικής πολιτικής τόσο των τελευταίων
ετών όσο και του έτους 1999 είναι ενταγµένες στο ευρύτερο πλαίσιο
της µεσοπρόθεσµης οικονοµικής πολιτικής όπως αυτή
περιγράφεται στο επικαιροποιηµένο πρόγραµµα σύγκλισης της
Ελληνικής Οικονοµίας.
Η προσπάθεια εξυγίανσης των δηµοσίων οικονοµικών θα
συνεχισθεί και στο έτος 1999, προκειµένου να συνεχισθεί η πτωτική
πορεία του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος, το οποίο αναµένεται να
διαµορφωθεί σύµφωνα µε τους στόχους του προγράµµατος
σύγκλισης. Η προσαρµογή αυτή θα στηριχθεί κυρίως στη
συγκράτηση των δαπανών, όπως εξάλλου αυτό περιγράφεται και
στη σχετική εγκύκλιο κατάρτισης του προϋπ/σµού του έτους αυτού,
που απεστάλη στα Υπουργεία. Στην εγκύκλιο αυτή προβλέπεται,
µεταξύ άλλων, ο περιορισµός των πρωτογενών δαπανών, πλην
των δαπανών για αποδοχές και συντάξεις καθώς και των δαπανών
του Π∆Ε, στα επίπεδα του έτους 1998 και δευτερευόντως στην
αύξηση των εσόδων, µέσω του περιορισµού της φοροδιαφυγής, µε
ρυθµούς ταχύτερους από την αύξηση του ΑΕΠ.
Τέλος µέσω των δαπανών του Π∆Ε, του έτους 1999 θα συνεχισθεί
η προσπάθεια για την αύξηση των επενδύσεων. Θετική συµβολή
στην εξέλιξη αυτή θα έχει η περαιτέρω αποκλιµάκωση του
πληθωρισµού και κατ' επέκταση η πτώση των επιτοκίων, καθώς
επίσης και το γενικότερα ευνοϊκό επενδυτικό κλίµα που έχει
διαµορφωθεί.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

46. Στην µε αριθµό 60/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
9/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση του από 16/7/98 εγγράφου σας, σχετικά µε την
60/15.7.98 ερώτηση, που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Παν. Ψωµιάδης,
αναφορικά µε δηµοσιεύµατα στον Τύπο για την λήψη νέων
φορολογικών µέτρων, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Α. 1. Βασικός στόχος της φορολογικής πολιτικής του Υπουργείου
Οικονοµικών µέσα στα πλαίσια της ασκούµενης από τη Κυβέρνηση
δηµοσιονοµικής πολιτικής είναι η δίκαιη κατανοµή των φορολογικών
βαρών και η προστασία του εισοδήµατος των µισθωτών και
συνταξιούχων.
2. Επίσης µέσα στα πλαίσια της γενικότερης τάσης περιορισµού
των φορολογικών απαλλαγών καταβάλλεται προσπάθεια για την
εξάλειψη των ευνοϊκών ρυθµίσεων για ορισµένες κατηγορίες
φορολογουµένων που δεν δικαιολογούνται από κοινωνική άποψη
όπως επίσης και τη διασφάλιση της φορολογικής δικαιοσύνης.
3. Οι όποιες µεταβολές κρίθηκαν σκόπιµες να γίνουν στο σύστηµα
των αντικειµενικών κριτηρίων περιλήφθηκαν στο ν. 2579/1998
"Φορολογικές διαρρυθµίσεις και άλλες διατάξεις. Εξάλλου µε τον
ίδιο νόµο για τα εισοδήµατα που αποκτήθηκαν µέσα στο έτος 1997
τα κλιµάκια της φορολογικής κλίµακας τιµαριθµοποιήθηκαν µε το
µέσο πληθωρισµό του έτους 1997 δηλαδή µε συντελεστή 5,5%.
4. Ακόµη σας γνωρίζουµε ότι στο Υπουργείο Οικονοµικών έχουν
υποβληθεί προτάσεις από διάφορους φορείς µεταξύ των οποίων
και προτάσεις για αύξηση του αφορολογήτου ορίου οι οποίες
µελετώνται από τους αρµόδιους παράγοντες προκειµένου το ισχύον
φορολογικό σύστηµα να γίνει απλούστερο πιο λειτουργικό,
περισσότερο αποτελεσµατικό και κοινωνικά δικαιότερο.
Β. Το σύστηµα αντικειµενικού προσδιορισµού της φορολογητέας
αξία των ακινήτων δεν είναι στατικό, αλλά συνεχώς µεταβαλλόµενο,
τροποποιούµενο και προσαρµοζόµενο στις συνθήκες που κάθε
φορά επικρατούν στην αγορά ακινήτων.
Οι τροποποιήσεις που κατά καιρούς γίνονται στους συντελεστές ή
στον τρόπο λειτουργίας του συστήµατος, αποσκοπούν στην
βελτίωσή του ούτως ώστε να προσδιορίζονται αξίες ακινήτων
αντικειµενικά σωστές.
'Αλλωστε η επιτροπή του άρθρου 41 του ν. 1249/82 Ν. Αττικής που
είναι αρµόδια να εισηγείται τυχόν τροποποιήσεις για βελτίωση του

συστήµατος, δεν έχει υποβάλλει µέχρι σήµερα κάποια πρόταση για
τροποποίηση συντελεστών και εποµένως δεν δικαιολογούνται
ανησυχίες για δήθεν αύξηση φορολογικών επιβαρύνσεων.
Γ. Τέλος, σας γνωρίζουµε ότι κατάργηση ή περικοπή των
απαλλαγών από τέλη χαρτοσήµου ή τον ειδικό φόρο τραπεζικών
εργασιών των στεγαστικών δανείων για την απόκτηση πρώτης
κατοικίας, δεν προβλέπεται.
Επίσης δεν προβλέπεται καµία αύξηση ως προς τα τέλη
κυκλοφορίας των αυτοκινήτων οχηµάτων.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

47. Στην µε αριθµό 67/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
93/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 67/15-7-1998, που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Σ. Αλφιέρη, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε ότι τα
µέλη της αναφερόµενης σε αυτή οικογένειας των αλλοδαπών έχουν
εξαντλήσει τον προβλεπόµενο, από την ισχύουσα νοµοθεσία χρόνο
παραµονής τους στη χώρα και δεν παρέχεται από αυτή η
δυνατότητα ικανοποίησης των αιτηµάτων τους για περαιτέρω
παραµονή.
Τα αιτήµατα τους για χορήγηση σε αυτούς άδειας παραµονής,
εξετάσθηκαν σε πρώτο και δεύτερο βαθµό και απορρίφθηκαν.
Για τον ανωτέρω λόγο, την 2-6-1998 συστήθηκε στους εν λόγω
αλλοδαπούς η αναχώρησή του από τη χώρα την 9-6-1998,
καθόσον δυνατότητα για επιλεκτική αναστολή των ισχυουσών
διατάξεων δεν παρέχεται στην Αστυνοµία η δε εφαρµογή της
νοµοθεσίας δεν επαφίεται στη διακριτική ευχέρεια του προσωπικού
µας αλλά αποτελεί υποχρέωσή του.
Οι αναφερόµενοι αλλοδαποί και συγκεκριµένα οι AKGUL MATEO
και VASIL συνελήφθησαν την 8-7-1998 στη Θεσσαλονίκη
προκειµένου να απελαθούν, σύµφωνα µε σχετικές αποφάσεις
απελάσεων γιατί δεν είχαν αναχωρήσει από τη χώρα, όπως του είχε
συστηθεί, και διέµεναν παράνοµα σε αυτή.
Κατά των αποφάσεων απέλασης τους οι ανωτέρω προσέφυγαν
σύµφωνα µε το νόµο. Κατόπιν τούτου την 16-7-1998 µε αποφάσεις
µας ανεστάλη για τρεις µήνες η απέλαση τους, τους επετράπη η
προσωρινή παραµονή στη χώρα για το ανωτέρω χρονικό διάστηµα
και αφέθηκαν ελεύθεροι προκειµένου να διευκολυνθούν και να
µεθοδεύσουν µόνοι τους την αναχώρησή τους σε χώρα της
επιλογής τους.
Τέλος, σε ό,τι αφορά τα αναφερόµενα για προσφυγική ιδιότητα των
µελών της εν λόγω οικογένειας, σας πληροφορούµε ότι τέτοιο θέµα
δεν υφίσταται καθόσον πρόκειται περί αλλογενών αλλοδαπών
ατόµων τα οποία δεν έχουν υποβάλλει σχετικό αίτηµα για τη
χορήγηση ασύλου και την απόκτηση της προσφυγικής ιδιότητας,
ούτε έχουν προσκοµίσει δικαιολογητικά σχετικά µε την αναγνώριση
σε αυτά τέτοιας ιδιότητας.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

48. Στην µε αριθµό 68/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
10708/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 68/15.7.1998 ερώτηση, την οποία κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γιαν. ∆ραγασάκης, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1.  Με  τις  διατάξεις  του  άρθρου  12  (παρ.  1  και  2)  του  ν.
2238/1994  ορίζεται  η  επιβολή  αυτοτελούς  φορολογίας  µε
συντελεστή  15%  στους  τόκους  που  αποκτούνται  στην  Ελλάδα
από  φυσικά  ή  νοµικά  πρόσωπα,  ενώσεις  προσώπων  ή  οµάδες
περιουσίας,  χωρίς  να  ενδιαφέρει  η  ιθαγένειά  τους  και  ο  τόπος
που  διαµένουν  ή  κατοικούν  ή  έχουν  την  έδρα  τους  και  οι
οποίοι  (τόκοι)  προκύπτουν  από  καταθέσεις  σε  τράπεζες  ή
ταµιευτήριο  που  είναι  στην  Ελλάδα,  από  οµόλογα  ή  άλλους
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έντοκους τίτλους γενικώς τραπεζών ή ασφαλιστικών επιχειρήσεων
κτλ.
Ο εν λόγω φόρος παρακρατείται από τον οφειλέτη των τόκων και δι'
αυτού εξαντλείται η φορολογική υποχρέωση των δικαιούχων των
τόκων γι' αυτό το εισόδηµά τους.
2. Το Συµβούλιο της Ε.Ε. έχει καταρτίσει σχέδιο οδηγίας για την
εξασφάλιση ελάχιστου επιπέδου πραγµατικής φορολόγησης των
εισοδηµάτων της αποταµίευσης υπό µορφή τόκων στην Κοινότητα.
Το εν λόγω σχέδιο προβλέπει µεταξύ άλλων τα εξής:
- Τα κράτη- µέλη λαµβάνουν τα απαραίτητα µέτρα που επιτρέπουν
ελάχιστο επίπεδο πραγµατικής φορολόγησης των τόκων που
καταβάλλονται σε φυσικά πρόσωπα τα οποία έχουν τη φορολογική
κατοικία τους σε διαφορετικό κράτος - µέλος από εκείνο στο οποίο
πραγµατοποιείται η πληρωµή από το φορέα πληρωµής (άρθρο 1,
παρ. 1).
- Τα κράτη- µέλη επιλέγουν είτε το σύστηµα της παροχής των
πληροφοριών στο κράτος - µέλος φορολογικής κατοικίας του
πραγµατικού δικαιούχου της πληρωµής είτε το σύστηµα της
παρακράτησης φόρου στην πηγή σύµφωνα µε τα άρθρα 7 και 8
(άρθρο 2, παρ.1).
- Το κράτος- µέλος του φορέα πληρωµής, εφόσον έχει επιλέξει το
καθεστώς της παρακράτησης φόρου στην πηγή, παρακρατεί φόρο
στην πηγή ελάχιστου ύψους 20% επί των τόκων που καταβάλλει ο
φορέας πληρωµής στον πραγµατικό δικαιούχο. Καµία άλλη
παρακράτηση φόρου στην πηγή δεν µπορεί να διενεργηθεί στην
Κοινότητα επί των τόκων που καταβάλλονται στους πραγµατικούς
δικαιούχους (άρθρο 8, παρ.1).
3. Με βάση όσα προαναφέρονται συνάγεται ότι το φορολογικό
καθεστώς που ισχύει στη χώρα µας για τους τόκους που αφορά το
εν λόγω σχέδιο οδηγίας είναι σχεδόν προσαρµοσµένο µε τα όσα
προβλέπει το σχέδιο τούτο, σε αντίθεση µε τα φορολογικά
καθεστώτα άλλων κρατών - µελών της Ε.Ε. (π.χ. του
Λουξεµβούργου), τα οποία δεν προβλέπουν παρακράτηση φόρου
στους υπόψη τόκους. Περαιτέρω και επειδή το σχέδιο αυτό
εξετάζεται στο επίπεδο της Οµάδας ∆ηµοσιονοµικών Θεµάτων,
είναι πρόωρο στο χρονικό διάστηµα που διανύουµε να ληφθούν
αποφάσεις σχετικά µε τις ενέργειες στις οποίες θα προβεί η χώρα
µας, ώστε το ως άνω φορολογικό καθεστώς της να εναρµονισθεί
πλήρως µε τα προβλεπόµενα από αυτό το σχέδιο. Ενδεικτικά
αναφέρουµε ότι κατά τη συνεδρίαση της Οµάδας ∆ηµοσιονοµικών
Θεµάτων στις 2.7.1998, το Λουξεµβούργο θεώρησε τον
προτεινόµενο συντελεστή παρακράτησης φόρου υψηλό, ενώ η
Ολλανδία είχε αντίθετη άποψη και πρότεινε να υιοθετηθεί
συντελεστής παρακράτησης φόρου 25%. Συνεπώς, στην παρούσα
φάση δεν είναι δυνατόν να παρασχεθεί η ζητούµενη πληροφορία
για το αν θα αυξηθεί σε 20% ο ισχύον στη χώρα µας συντελεστής
παρακράτησης φόρου στους τόκους από καταθέσεις σε τράπεζες.
Εξάλλου, ούτε και η άλλη ζητούµενη πληροφορία δύναται να
παρασχεθεί στην παρούσα φάση, δηλαδή, αν υπάρχει πρόθεση για
διαµόρφωση ενός ενιαίου συστήµατος φορολογικής αντιµετώπισης
των αποδόσεων από όλες τις µορφές αποταµίευσης ή επένδυσης
σε τραπεζικά ή χρηµατιστηριακά προϊόντα, καθόσον το θέµα τούτο
θα εξετασθεί µελλοντικά.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡ. ∆ΡΥΣ"

49. Στην µε αριθµό 71/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1106/24-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 71/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Παν. Σκανδαλάκης, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 τ.Α') µε τον οποίο καθιερώνεται νέα
διαδικασία διορισµού των εκπαιδευτικών δεν έθεσε νέους κανόνες
σύνταξης της επετηρίδας κατά το µεταβατικό στάδιο κατά το οποίο

θα ισχύσει παράλληλα και η επετηρίδα, ούτε συµπεριέλαβε ειδικές
ρυθµίσεις για ειδικές κατηγορίες υποψηφίων κατά τη διαδικασία των
διορισµών από τον πίνακα των επιτυχόντων στο διαγωνισµό.
Κατά συνέπεια το εν λόγω θέµα δεν µπορεί προς το παρόν
τουλάχιστον να αντιµετωπισθεί.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

50. Στην µε αριθµό 72/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1107/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 72/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Παναγιώτης Σκανδαλάκης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
1. Στα πλαίσια της αναβάθµισης της Σιβιτανιδείου Σχολής µελετάται
από σχετική επιτροπή και το θέµα της πρόσληψης µόνιµου
προσωπικού.
2. Η πρόσληψη εκπαιδευτικού προσωπικού των κλάδων, στους
οποίους αναφέρεστε, θα εξαρτηθεί από την επάρκεια ή όχι του
υπηρετούντος εκπαιδευτικού προσωπικού των κλάδων αυτών για
την κάλυψη των αναγκών λειτουργίας των Τεχνικών
Επαγγελµατικών Εκπαιδευτηρίων (Τ.Ε.Ε.) µετά την ψήφιση του
σχετικού νόµου.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

51. Στην µε αριθµό 132/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
25899/27-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 132/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Β. Κεδίκογλου, σχετικά µε το θέµα της θέσης σε
κατάσταση αργίας του δηµοτικού συµβουλίου Ιστιαίας Αναστασίου
Αγδινιώτη, σας γνωρίζουµε ότι ήδη έχει δοθεί εντολή στο Γενικό
Γραµµατέα Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας, για την εξέταση του
θέµατος και την εφαρµογή των σχετικών διατάξεων του ∆ηµοτικού
και Κοινοτικού Κώδικα.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

52. Στην µε αριθµό 245/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2331/12-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 245/15-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή, από τη Βουλευτή κ. Π. Φουντουκίδου αναφορικά µε
βρωµικά ιόντα στα εµφιαλωµένα νερά, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Υπουργείο Υγείας στα πλαίσια των ελέγχων που διεξάγει µαζί µε
τις περιφερειακές Νοµαρχιακές Υπηρεσίες Υγείας, για τη
διασφάλιση της ποιότητας των εµφιαλωµένων νερών, διενεργεί
δειγµατοληψίες σε όλα τα εµφιαλωτήρια της χώρας και για την
ύπαρξη χλωρικών και βρωµικών ιόντων στο νερό, που σχετίζεται
άµεσα µε τη χρήση των χηµικών µέσων στις διαδικασίες
απολύµανσης.
Ως εκ τούτου µε εγκύκλιό µας, σε όλες τις ∆/νσεις Υγείας, δόθηκαν
οδηγίες για τη λήψη µέτρων στα εµφιαλωτήρια και την προστασία
της ∆ηµόσιας Υγείας. Μετά από αυτές τις τεχνικές επεµβάσεις,
φαίνεται ότι το πρόβληµα των βρωµικών ιόντων, εξαλείφεται.
Στα Φυσικά µεταλλικά νερά ισχύει το π.δ. 433/83, όπως
τροποποιήθηκε µε το Υ2/οικ.329 (ΦΕΚ 114/12-2-98) που
απαγορεύει την ύπαρξη βρωµικών και χλωρικών ιόντων.
Στα φυσικά επιτραπέζια νερά µε την υπ' αριθµ. Υ2/οικ.4264/97/ 12-
1-98 εγκύκλιό µας τα όρια των βρωµικών ιόντων καθορίζονται στα
0,025 ΜGR/LΤ.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"
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53. Στην µε αριθµό 250/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
24398/30-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ' αριθµ. 25Ο/15-7-98 εγγράφου σας, µε το
οποίο κοινοποιείται ερώτηση του Βουλευτή κ. Ευάγ. Μπασιάκου,
σας γνωρίζουµε, σ' ότι µας αφορά, τα εξής:
Ο Νοµός Βοιωτίας, µαζί µε άλλες περιοχές της χώρας σ' εφαρµογή
των κινήτρων του Αναπτυξιακού Νόµου εντάσσεται στην Γ' ζώνη
κινήτρων σύµφωνα µε τροπολογία που ψηφίσθηκε στο θερινό
Τµήµα της Βουλής και η οποία ορίζει ότι για µια µεταβατική περίοδο
από την έναρξη ισχύος του Νόµου 26Ο1/98 και µέχρι την 31η
∆εκεµβρίου 2ΟΟ0, θα περιλαµβάνονται στην περιοχή Γ' πέραν της
Ζώνης Λαυρεωτικής του Νοµού Αττικής και οι περιφέρειες, οι νοµοί
και τα τµήµατα νοµών που δεν εντάσσονται στις Α', Β' και ∆'
περιοχές, ανεξάρτητα από τη συνδροµή των προϋποθέσεων για την
ένταξή τους στην περιοχή Γ.
Σύµφωνα µε τα στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας του Ο.Α.Ε.∆., η
ανεργία για όλο το Νοµό Βοιωτίας κατά τον µήνα Ιούνιο του 1998
εκτιµάται στο 9,92%.
Επίσης πρέπει να σηµειωθεί ότι το Νοµαρχιακό Πρόγραµµα ∆ηµ.
Επενδύσεων καταρτίζεται από την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και
εγκρίνεται από το Νοµαρχιακό Συµβούλιο σύµφωνα µε την
ισχύουσα Νοµοθεσία, η δε ένταξη στα Περιφ/ Προγράµµατα (ΠΕΠ
κ.λπ.) εγκρίνεται από τις Περιφ/ Επιτροπές Παρακολούθησης µετά
από πρόταση των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, χωρίς την
παρέµβαση του ΥΠΕΘΟ ή άλλου Υπουργείου.
Η αξιολόγηση και ιεράρχηση των αναγκών καθώς και ο
προγραµµατισµός και εκτέλεση συγκεκριµένων έργων
αντιµετωπίζεται από τα παραπάνω αρµόδια Συµβούλια, Επιτροπές
και Φορείς, στα πλαίσια των συνολικών πιστώσεων και οδηγιών,
που έχουν καθοριστεί για το καθένα, χωρίς άλλη παρέµβαση του
ΥΠΕΘΟ.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

54. Στην µε αριθµό 250/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1124/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 25Ο/15-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ευαγ. Μπασιάκος, σχετικά µε την κατασκευή 1ου και
2ου ∆ηµοτικού Σχολείου Θήβας καθώς και κατασκευή του ∆ηµ.
Σχολείου Ταχίου Βοιωτίας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
'Επειτα από την αποκέντρωση του Π.∆.Ε. και την πλήρη εφαρµογή
των διατάξεων του ν. 2218/94, όπως συµπληρώθηκε µε τις
διατάξεις του ν. 2240/94 και κωδικοποιήθηκαν µε το π.δ. 30/1996,
για τον προγραµµατισµό, τη µελέτη, την κατασκευή και την
επίβλεψη των έργων σχολικής στέγης, που είναι ενταγµένα σε
Νοµαρχιακό Πρόγραµµα, ΣΑΝΑ 1 και ΣΑΝΑ 2, αρµόδιες είναι οι
οικείες Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Το ΥΠΕΠΘ επιχορηγεί ετησίως τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις από
το Εθνικό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, συνολικά για
οικόπεδα και κατασκευές χωρίς περαιτέρω παρέµβαση στην
κατανοµή των πιστώσεων µέσα στο Νοµό.
Οι Ο.Τ.Α. (∆ήµοι - Κοινότητες) σύµφωνα µε τις διατάξεις του
άρθρου 41 του ν. 2218/94 σε συνδυασµό µε τις διατάξεις του
άρθρου 5 του ν. 1892/90 και του άρθρου 31 του ν. 2009/92 έχουν
την αποκλειστική αρµοδιότητα για την επισκευή και συντήρηση των
σχολικών κτιρίων.
Ως εκ τούτου η ανέγερση του 1ου και 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου
Θήβας καθώς και του ∆ηµοτικού Σχολείου Ταχίου υπάγεται
αποκλειστικά στην αρµοδιότητα της Ν.Α. Βοιωτίας.
Η επιχορήγηση του ΥΠΕΠΘ για τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Βοιωτίας για το 1997, από το Εθνικό Π.∆.Ε. και το ΤΚΑΣΕ για
οικόπεδα, κατασκευές και επισκευές διδακτηρίων ανέρχεται στα
εξής ποσά:
Π.∆.Ε. (ΣΑΕ 047 - ΣΑΕ 041/9)
Για κατασκευές - οικόπεδα 200.000.000 δρχ.

Για επισκευές - συντηρήσεις 120.000.000 δρχ.
ΤΚΑΣΕ (1η δόση)
Για επισκευές - συντηρήσεις 40.000.000 δρχ.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

55. Στην µε αριθµό 262/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5245/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 262/15-7-98 ερώτησης, που κατέθεσε
στη Βουλή των Ελλήνων η Βουλευτής κ. Βασιλική Αράπη -
Καραγιάννη, σας πληροφορούµε, από πλευράς δικής µας
αρµοδιότητας, τα εξής:
Οι εκπαιδευτικοί που υπηρετούν στη ∆ηµόσια ∆ευτεροβάθµια
Εκπαίδευση µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου
ή έχουν µονιµοποιηθεί σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 16ΟΟ/86,
κατατάσσονται στα µισθολογικά κλιµάκια µε βάση τις διατάξεις του
ν. 247Ο/97 και τις οδηγίες που δόθηκαν επί των διατάξεων αυτών
µε την αριθµ. 2Ο3Ο771/4262/0022/24-4-97 εγκύκλιο του
Υφυπουργού Οικονοµικών.
Η αρµοδιότητα για την έκδοση αποφάσεων κατάταξης των εν λόγω
εκπαιδευτικών στα Μ.Κ. του ν. 2470/97 ανήκει στις οικείες
∆ιευθύνσεις και Γραφεία ∆.Ε. των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων.
Κατόπιν των ανωτέρω, για την κατάταξη στα Μ.Κ. του ν. 2470/97
των εν λόγω εκπαιδευτικών αρµόδιο να σας πληροφορήσει είναι το
ΥΠΕΠΘ, στο οποίο συναπευθύνεται η σχετική ερώτηση.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

56. Στην µε αριθµό 262/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1126/3-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 262/15.7.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Β. Αράπη - Καραγιάννη, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
Οι διατάξεις του ν. 2470/97 "Αναµόρφωση µισθολογίου... κλπ."
επεκτάθηκαν µε την αριθµ. 2026439/3480/0022/30.5.97 Κ.Υ.Α. και
στο προσωπικό µε σχέση εργασίας Ιδιωτικού ∆ικαίου, που υπηρετεί
στο ∆ηµόσιο.
∆οθέντος ότι οι Υπηρεσίες πριν την εφαρµογή του ν. 2470/97
ακολουθώντας την άποψη που έχει διατυπωθεί στην αριθµ. 609/73
γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, η οποία
βέβαια είχε συνταχθεί υπό διαφορετικό νοµικό καθεστώς από αυτό
των ν. 1566/85, 1810/88 και 1824/88, υπολόγιζαν για την κατάταξη
στα Μ.Κ. ολόκληρο το χρόνο της προϋπηρεσίας, όσων
προσλήφθηκαν στο ∆ηµόσιο πριν την ισχύ του ν.1824/88, ακόµα
και στην περίπτωση που αυτή διανύθηκε µε µειωµένο ωράριο,
ρύθµιση που έπαψε να ισχύει µετά την εφαρµογή του
προµνησθέντος νόµου και προκειµένης, µετά την ισχύ του
αναφερόµενου νόµου, της επανακατάταξης στα µισθολογικά
κλιµάκια των εκπαιδευτικών που προσλήφθηκαν στο ∆ηµόσιο κατ'
εφαρµογή των διατάξεων του ν. 682/77, του ν. 1566/85, του ν.
1600/86 και του ν. 1800/88 και υπηρετούν σήµερα είτε µε σχέση
εργασίας Ιδιωτικού ∆ικαίου Αορίστου Χρόνου, είτε
µονιµοποιήθηκαν, ζητήθηκαν σχετικές οδηγίες από την αρµόδια
Υπηρεσία του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους.
Το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους παρέπεµψε στο άρθρο 17 παρ.
3 της αριθµ. 2030771/4262/0022/24.4.97 της γενικής εγκυκλίου του,
όπου ορίζεται ότι, η µε µειωµένο ωράριο προσφερθείσα
προϋπηρεσία υπολογίζεται µε αναγωγή στο υποχρεωτικό ωράριο
απασχόλησης.
Η απάντηση αυτή κοινοποιήθηκε στις ∆ιευθύνσεις και τα Γραφεία
∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης µε το αριθµ. ∆2/9713/25.7.1997
έγγραφο του ΥΠ.Ε.Π.Θ., προκειµένου να επανακατατάξουν στα
ανάλογα µισθολογικά κλιµάκια τους εν λόγω εκπαιδευτικούς.
Επειδή ωστόσο οι εκπαιδευτικοί της κατηγορίας αυτής, οι
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οποίοι προσλήφθηκαν στο ∆ηµόσιο κατ' εφαρµογή των διατάξεων
του ν. 682/77, του ν. 1566/85 (άρθρο 64), του ν. 1600/86 και του ν.
1800/88 και πριν την ισχύ των διατάξεων του ν. 1824/88, επέµεναν
στην άποψη ότι, οι διατάξεις του ν. 1824/88, όπου για πρώτη φορά
ορίζεται ότι θα υπολογίζεται µε αναγωγή η µε µειωµένο ωράριο
προϋπηρεσία στην Ιδιωτική Εκπαίδευση, δεν εφαρµόζονται στην
περίπτωσή τους, το ΥΠ.Ε.Π.Θ. ζήτησε περαιτέρω οδηγίες επί του
θέµατος από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.
Η ανωτέρω Υπηρεσία µε το αριθµ. 2016917/1734/0022/ 10.4.98
έγγραφο - εγκύκλιό της διευκρινίζει και πάλι ότι ανεξάρτητα του
χρόνου διορισµού των εκπαιδευτικών αυτών, η διδακτική τους
προϋπηρεσία θα υπολογιστεί µε αναγωγή.
Η αριθµ. 2046511/4093/0022/4.12.1991 εγκύκλιος που επικαλείται
στην ερώτηση η συνάδελφος Βουλευτής, ρυθµίζει το θέµα της
αναγνώρισης της διδακτικής υπηρεσίας κατά τον ίδιο τρόπο κ όπως
και η εγκύκλιος αριθµ. ∆2/9713/25.7.97 του Υπουργείου Παιδείας.
Εξάλλου και το ∆.Ε.Α. µε την αριθµ. 1749/97 απόφασή του
απορρίπτει για τους ίδιους λόγους την αίτηση ακύρωσης
εκπαιδευτικού της κατηγορίας αυτής κατά πράξης του Π.Υ.Σ.∆.Ε. µε
την οποία του υπολογίστηκε µε αναγωγή η µε µειωµένο ωράριο
προσφερθείσα διδακτική υπηρεσία στην Ιδιωτική Εκπαίδευση.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

57. Στην µε αριθµό 265/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1128/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 265/15.7.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Β. Αράπη - Καραγιάννη, σχετικά µε το ανώτερο όριο
µαθητών ανά τµήµα στα Γυµνάσια και Λύκεια της χώρας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο αριθµός µαθητών κατά τάξη και τµήµα ορίζεται από τις διατάξεις
του άρθρ 5 παρ. 10 (για το Γυµνάσιο) και άρθρ. 8 παρ. 8 (για το
Λύκειο) του ν. 1566/85.
Σύµφωνα µε αυτές ο ανωτέρω αριθµός δεν µπορεί να είναι
µεγαλύτερος από 35 και για τους δύο κύκλους της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης.
Το Υπουργείο Παιδείας ουδέποτε δεσµεύτηκε σε σχέση µε το όριο
µαθητών ανά τµήµα και τάξη.
Είναι κατανοητή βέβαια η ανάγκη να λειτουργούν τα τµήµατα και οι
τάξεις µε µικρότερο αριθµό µαθητών αλλά αυτό όµως απαιτεί
επιπλέον προϋποθέσεις (κτιριακές, οικονοµικές κλπ) και για το λόγο
αυτό δεν είναι εφικτή επί του παρόντος σχετική ρύθµιση.
Ωστόσο, αν προκύψουν ανάγκες λειτουργίας τµηµάτων µε µειωµένο
αριθµό µαθητών λόγω της εφαρµογής του νέου θεσµού του Ενιαίου
Λυκείου, αυτές φυσικά θα αντιµετωπισθούν µε γνώµονα την
εύρυθµη λειτουργία του Ενιαίου Λυκείου.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

58. Στην µε αριθµό 263/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1127/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 263/15.7.98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Βασ. Αράπη Καραγιάννη σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι αναφερόµενοι εκπ/κοί κατατάχθηκαν σε προσωρινές
προσωποπαγείς θέσεις µε σχέση εργασίας Ιδιωτικού δικαίου
αορίστου χρόνου, κατ' εφαρµογή των διατάξεων των άρθρων 10 και
11 του ν. 2266/94 και του π.δ. 19/96, το οποίο εξεδόθη κατ'
εξουσιοδότηση του άρθρου 13 του αυτού νόµου, επειδή η
περίπτωσή τους ενέπιπτε, κατά τη δήλωση του τότε Υπουργού
Προεδρίας, σύµφωνα µε τα σχετικά πρακτικά της Βουλής, στην
κατηγορία των υπαλλήλων, όπως αυτοί προσδιορίζονται από τις
διατάξεις του άρθρου 10 του εν λόγω νόµου.
Υπηρετούσαν δηλ. κατά τη δηµοσίευση του νόµου 2266/94, είχαν

υπηρεσία εικοσιτεσσάρων (24) µηνών συνεχή ή µε διακοπές ενός
µηνός ή συνολική υπηρεσία τριάντα (30) τουλάχιστον µηνών
ανεξάρτητο από τυχόν ενδιάµεσες διακοπές.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

59. Στην µε αριθµό 267/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1130/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 267/15-7-1998 που
κατέθεσε η Βουλευτής κ. Βασ. Αράπη - Καραγιάννη, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Στην αρµόδια υπηρεσία του ΥΠΕΠΘ ελάχιστες καταγγελίες έχουν
υποβληθεί σχετικά µε τη µη εφαρµογή των αποφάσεων των
∆ιοικητικών ∆ικαστηρίων.
Οι καταγγελίες αυτές έχουν διαβιβαστεί στις ∆ιευθύνσεις και στα
Γραφεία ∆/θµιας Εκπαίδευσης µε την επισήµανση της
υποχρεωτικής εφαρµογής των αποφάσεων των ∆ιοικητικών
∆ικαστηρίων.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

60. Στην µε αριθµό 270/15-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1131/24-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 270/15.7.98 που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κύριοι Απ. Τασούλας και Μπάµπης Αγγουράκης σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Ο ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 τ.Α') µε τον οποίο καθιερώνεται νέα
διαδικασία διορισµού των εκπαιδευτικών δεν έθεσε νέους κανόνες
σύνταξης της επετηρίδας κατά το µεταβατικό στάδιο κατά το οποίο
θα ισχύσει παράλληλα και η επετηρίδα, ούτε συµπεριέλαβε ειδικές
ρυθµίσεις για ειδικές κατηγορίες υποψηφίων κατά την διαδικασία
των διορισµών από τον πίνακα των επιτυχόντων στο διαγωνισµό.
Κατά συνέπεια το εν λόγω θέµα δεν µπορεί προς το παρόν
τουλάχιστον να αντιµετωπισθεί.
2. Η χορήγηση πιστώσεων στις ∆/νσεις Α/θµιας Εκπ/σης για
προσλήψεις αναπληρωτών εκπαιδευτικών γίνεται πριν από την
έναρξη του διδακτικού έτους, εφόσον βέβαια υπάρχουν ανάγκες.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

61. Στην µε αριθµό 273/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2072/12-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 273/16.7.1998 ερώτηση που κατέθεσε
στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Β. Πολύδωρας και αφορά
την κοινωνική προστασία των Κούρδων και για θέµατα της
αρµοδιότητάς µας, σας ενηµερώνουµε τα εξής:
Το Υπουργείο µας, µε µία σειρά µέτρων, προσπαθεί να
αντιµετωπίσει το όλο και διογκούµενο κύµα προσφύγων που
καταφεύγει στη χώρα µας (ο αριθµός των αφίξεων αυξανει
δραµατικά τα τελευτιαί(α χρόνια και το 1997 έφθασε τα 4.376
άτοµα).
Προς αντιµετώπιση του προβλήµατος το Υπουργείο µας σχεδίασε
την ίδρυση ενός νέου Κέντρου Προσωρινής ∆ιαµονής Αιτούντων
'Ασυλο το οποίο θα καλύψει σε µεγάλο βαθµό τις ανάγκες
στέγασης, διατροφής κλπ. των αιτούντων άσυλο. Λόγω του υψηλού
κόστους που απαιτείται για την ίδρυση του νέου Κέντρου
αναζητήσαµε συγχρηµατοδότηση από την Ε.Ε.
Επίσης  το  Υπουργείο  µας  βρίσκεται  στην  τελική  φάση  έκδοσης
Προεδρικού  ∆ιατάγµατος,  κατ'  εξουσιοδότηση  του  άρθρου  1
παρ.  2  του  ν.  2452/96  (Φ.Ε.Κ.  283/96  Τ.Α.)  µε  το  οποίο
ρυθµίζονται  µεταξύ  άλλων  οι  προϋποθέσεις  της  ιατρο-
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φαρµακευτικής, νοσοκοµειακής, καθώς και της κοινωνικο-
οικονοµικής συνδροµής των αναγνωρισµένων προσφύγων, των
αιτούντων άσυλο και των υπό ανοχή παραµενόντων για
ανθρωπιστικούς λόγους.
Επιπλέον, στο πλαίσιο τριών (3) ειδικών γραµµών προϋπολογισµού
µέσω των οποίων, η Ε.Ε. χρηµατοδοτεί δράσεις υπέρ των
προσφύγων, το Υπουργείο σχεδίασε τις ενέργειες που θεωρούνται
απαραίτητες για την κοινωνική ένταξη των προσφύγων. Οι
ενέργειες που εµπίπτουν στους στόχους και τις στρατηγικές του
Υπουργείου µας συγχρηµατοδοτούνται. Η υλοποίηση τους έχει ήδη
ξεκινήσει από τους εποπτευόµενους φορείς που
δραστηριοποιούνται σε θέµατα προσφύγων.
Σηµειώνουµε τέλος ότι οι προαναφεροµένες δράσεις έχουν
πολυδιάστατο χαρακτήρα και αποσκοπούν στην επίτευξη
αυτονοµίας και στην αποτροπή του κοινωνικού αποκλεισµού των
προσφύγων.

Ο Υφυπουργός
ΕΜΜ. ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ"

62. Στην µε αριθµό 274/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5246/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Αναφορικά µε την ερώτηση µε αριθµό 274/16-7-98, που
κατατέθηκε στην Εθνική Αντιπροσωπεία από τους Βουλευτές
κυρίους Θεόφιλο Λεονταρίδη και Γεώργιο Καρασµάνη, θέτουµε
υπόψη σας, από πλευράς δικής µας αρµοδιότητας τα ακόλουθα:
Η Κυβέρνηση υλοποιώντας σχετική εξαγγελία της, προέβη στην
αναναµόρφωση του µισθολογίου των στελεχών των Ενόπλων
∆υνάµεων της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυροσβεστικού και του
Λιµενικού Σώµατος, εντός των δηµοσιονοµικών δυνατοτήτων της
χώρας, µε τη θέσπιση του ν. 2448/96.
Το προαναφερόµενο µισθολόγιο παρέχει ουσιαστικές αυξήσεις σε
όλους τους βαθµούς της κλίµακας της στρατιωτικής ιεραρχίας, µε
προτεραιότητα στους ανώτατους αξιωµατικούς σε σχέση µε τους
κατώτερους, για την ενίσχυση του κύρους, της αποστολής και της
ευθύνης του κάθε βαθµού.
'Αλλωστε, µε τις διατάξεις του άρθρου 18 του πρόσφατου
συνταξιοδοτικού νόµου 2592/98 (ΦΕΚ 57/Α') προβλέπονται
πρόσθετες βελτιώσεις στο στρατιωτικό µισθολόγιο καθώς και
επέκτασή του στους στρατιωτικούς συνταξιούχους, ως ακολούθως:
α) Αναµορφώνονται οι συντελεστές των ανωτάτων βαθµών της
στρατιωτικής ιεραρχίας. Αυτό σηµαίνει αύξηση των βασικών µισθών
των εν ενεργεία στρατιωτικών και αναµόρφωση των συντάξεων των
ε.α. ανωτάτων αξιωµατικών.
β) Αυξάνονται από 1-1-98, τα ποσά του επιδόµατος ειδικής
απασχόλησης των ανωτάτων αξιωµατικών των Ε.∆. και των
οµοιοβάθµων τους των σωµάτων ασφαλείας.
γ) Αναπροσαρµόζονται, από 1-1-98 τα ποσά του επιδόµατος θέσης
- ευθύνης που προβλέπονται για τους βαθµούς του Συνταγµατάρχη
και άνω και παρέχεται ίδιο επίδοµα και τους λοιπούς στρατιωτικούς
εν γένει.
δ) Αυξάνονται από 1-1-98 τα µηνιαία προβλεπόµενα ποσά για
έξοδα παράστασης.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

63. Στην µε αριθµό 285/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24464/29-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ' αριθµ. 285/16-7-98 εγγράφου σας µε το
οποίο κοινοποιείται ερώτηση του Βουλευτή κ. ∆. Κ. Σαρρή, σας
γνωρίζουµε, σε ό,τι µας αφορά, τα εξής:
Επί της ερώτησης 1.
Η έναρξη ισχύος του νέου Αναπτυξιακού Νόµου 2601/98 (ΦΕΚ
81/Α/98) κατάρτησε κάθε προγενέστερη διαίρεση της Επικράτειας
σε ζώνες κινήτρων και διαµόρφωσε µε βάση το άρθρο 4 παρ. 1 του

ιδίου Νόµου, ένα νέο χάρτη περιοχών εφαρµογής των ενισχύσεων
που προβλέπονται µέσα από τις διατάξεις του.
Στα πλαίσια αυτά, σας ενηµερώνουµε επιπλέον ότι κατατέθηκε
τροπολογία που ήδη ψηφίσθηκε από το θερινό τµήµα της Βουλής
και ορίζει ότι για µια µεταβατική περίοδο από την έναρξη ισχύος του
παρόντος νόµου και µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2000, θα
περιλαµβάνονται στην περιοχή Γ' πέραν της Ζώνης Λαυρεωτικής
του Νοµού Αττικής και οι περιφέρειες, οι νοµοί και τα τµήµατα
νοµών που δεν εντάσσονται στις Α', Β', και ∆' περιοχές, ανεξάρτητα
από τη συνδροµή των προϋποθέσεων για την ένταξή τους στην
περιοχή Γ'.
Η ανάγκη της νοµοθετικής ρύθµισης προέκυψε επειδή τα διαθέσιµα
στατιστικά στοιχεία της Ε.Σ.Υ.Ε. που ήταν απαραίτητα για την
έκδοση της κοινής Υπουργικής Απόφασης που θα καθόριζε την
περιοχή Γ', βάσει της παραγράφου 1 του άρθρου 4 του ν. 2601/98,
απαιτούσαν περαιτέρω επεξεργασία.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

64. Στην µε αριθµό 293/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
27183/7-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 293/16-7-98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ευάγ. Μπασιάκος, σχετικά µε την χορήγηση
έκτακτης οικονοµικής ενίσχυσης στους Ο.Τ.Α. του Νοµού Βοιωτίας,
οι οποίοι επλήγησαν από τις πρόσφατες πυρκαγιές, σας
πληροφορούµε ότι, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρ. 13, παρ. 7
του ν. 2539/1997: "Συγκρότηση της Πρωτοβάθµιας Τοπικής
Αυτοδιοίκησης", από 1-1-98 απαγορεύεται η χορήγηση έκτακτων
οικονοµικών ενισχύσεων σε δήµους και κοινότητες από ειδικούς
λογαριασµούς.
Θα εξετασθεί όµως η δυνατότητα χρηµατοδότησης των ανωτέρω
Ο.Τ.Α. από το πρόγραµµα ΕΠΤΑ, σύµφωνα µε τη διαδικασία που
προβλέπεται από την 19797/5-6-98 Υπουργική απόφαση.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

65. Στην µε αριθµό 301/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2829/7-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Yγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 301/16-7-98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Ι. Αράπης σχετικά µε το Κ.Π.Μ. Αρρένων Χανίων
σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Το Υπουργείο µας, στα πλαίσια της προσπάθειας αναδιοργάνωσης
και επαναπροσδιορισµού του τοµέα της κοινωνικής πρόνοιας και
ειδικότερα του θεσµού της ιδρυµατικής προστασίας, αποφάσισε τη
συγχώνευση, κατάργηση ή αλλαγή σκοπού ορισµένων από τα
Κέντρα Παιδικής Μέριµνας που εποπτεύει. Για την επιλογή των
ιδρυµάτων που καταργούνται, µεταξύ των οποίων περιλαµβάνεται
και το Κέντρο Παιδικής Μέριµνας Αρρένων Χανίων, λήφθηκαν
υπόψη ο αριθµός και η ηλικία των παιδιών, ο λόγος εισαγωγής τους
και η γεωγραφική κατανοµή των Κέντρων.
Για την τακτοποίηση των παιδιών θα δοθούν σχετικές οδηγίες και
κατευθύνσεις στις αρµόδιες υπηρεσίες είτε για τη µετεγραφή τους σε
άλλα προνοιακά ιδρύµατα, είτε για την επανένταξή τους στο
οικογενειακό περιβάλλον, όπου αυτό είναι εφικτό.
Επίσης σας γνωρίζουµε ότι µε τις διατάξεις του Π.∆/τος που
προωθείται, ρυθµίζονται τα θέµατα τακτοποίησης του προσωπικού
που υπηρετεί σ' αυτό.
Σε ό,τι αφορά τη µετάθεση της υπαλλήλου Τερεζάκη - Κυριακάκη
Αρτεµησίας, κλάδου ΤΕ Παιδαγωγικού (προσωρινός) Κ.Π.Μ. µε Α'
βαθµό σας γνωρίζουµε τα εξής:
Κατά την 443/23-3-98 συνεδρίαση το Α' Υπηρεσιακό Συµβούλιο του
Υπουργείου µας έκρινε ως Προϊσταµένους ∆ιεύθυνσης τις
υπαλλήλους του Κ.Π.Μ. Αρρένων Χανίων Τερεζάκη - Κυριακάκη
Αρτεµησία και Μαριδάκη Μαρία (ιδίου κλάδου και βαθµού).
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Με τις υπ' αριθµ. ∆Υ1γ/οικ.9472/18-5-98 και ∆Υ1γ/οικ. 9473/18-5-
98 αποφάσεις της Γενικής Γραµµατέως του Υπουργείου µας,
τοποθετήθηκαν αντίστοιχα ως Προϊστάµενοι ∆ιεύθυνσης, η µεν
πρώτη στο Κ.Π.Μ. Αρρένων Πτολεµαϊδας Ν. Κοζάνης, η δε δεύτερη
στο Κ.Π.Μ. Αρρένων Χανίων.
Κατά συνέπεια, όπως προκύπτει από τα παραπάνω, δεν πρόκειται
περί µετάθεσης υπαλλήλου αλλά µετακίνησης της µιας εκ των δύο
∆ιευθυντριών πλέον, σε άλλο 'Ιδρυµα Παιδικής Προστασίας.
'Υστερα όµως από την υπ' αριθµ. 100/9-6-98 αίτηση της υπαλλήλου
Τερεζάκη - Κυριακάκη Αρτεµησίας, περί µη αποδοχής και
απαλλαγής από τα νέα καθήκοντά της, σας πληροφορούµε ότι το
όλο θέµα θα επανεισαχθεί στο αρµόδιο Υπηρεσιακό Συµβούλιο για
τα περαιτέρω.
Τέλος στο Σχέδιο Νόµου "Ανάπτυξη του Εθνικού Συστήµατος
Κοινωνικής Φροντίδας και άλλες διατάξεις" προβλέπεται η
θεσµοθέτηση και η ανάπτυξη του εθελοντισµού.

Ο Υπουργός
Κ. ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

66. Στην µε αριθµό 303/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
230/28-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 303/16-7-98, που κατατέθηκε στη
Βουλή από το Βουλευτή κ. Θεοφ. ∆ηµοσχάκη, σχετικά µε το ύψος
των καταβαλλόµενων από τον ΟΓΑ συντάξεων, σας πληροφορούµε
τα εξής:
Σύµφωνα µε γενική αρχή του ισχύοντος στην Ελλάδα ∆ικαίου
Κοινωνικής Ασφάλισης, το ύψος των χορηγουµένων συντάξεων
από τους ασφαλιστικούς Οργανισµούς είναι συνάρτηση των
ασφαλιστικών εισφορών (εργοδότου και εργαζόµενου) και του
χρόνου ασφάλισης σε αυτούς.
Ο Ο.Γ.Α. µέχρι τη θέσπιση του ν. 1745/87 "περί ιδρύσεως Κλάδου
Πρόσθετης Ασφάλισης Αγροτών" οµοίαζε περισσότερο µε
Οργανισµό Κοινωνικής Πρόνοιας, παρά µε ασφαλιστικό Οργανισµό.
Και τούτο διότι οι αγρότες του ν. 4169/61 ουδεµία ασφαλιστική
εισφορά κατέβαλαν, ενώ εχορηγείτο από την Πολιτεία νοσοκοµειακή
και ιατροφαρµακευτική περίθαλψη σ' αυτούς, καθώς και ένα ποσό
σύνταξης µε τη συµπλήρωση του 65ου έτους της ηλικίας τους,
χωρίς να απαιτείται η διακοπή του αγροτικού επαγγέλµατος.
Το ποσό της δαπάνης αυτής βαρύνει εξ ολοκλήρου σχεδόν τον
κρατικό προϋπολογισµό.
Επειδή όµως είχε διαπιστωθεί ότι δεν ήταν εφικτή η συνέχιση της
ανορθοδόξου αυτής ασφαλιστικής κάλυψης του αγροτικού
πληθυσµού, η Πολιτεία αναµόρφωσε το ασφαλιστικό σύστηµα του
ΟΓΑ, µε τη σύσταση Κλάδου Κύριας Ασφάλισης Αγροτών, που
στηρίζεται στην ανταποδοτικότητα και στη συµµετοχή του κράτους
(14% κρατική επιχορήγηση και 7% εισφορά ασφαλισµένου), που θα
συντελέσει στη βελτίωση της ασφαλιστικής προστασίας του
αγροτικού πληθυσµού της χώρας.
Επίσης µε τις διατάξεις του νέου αυτού νόµου (άρθρο 12 παρ. 6 ν.
2458/97), τα ποσά των συντάξεων του ΟΓΑ του ν. 4169/61 καθώς
και του ν. 1745/87, αναπροσαρµόζονται από 1-1-97 και εφεξής,
κατά το ποσοστό µεταβολής του δείκτη τιµών καταναλωτή του έτους
που αφορά την αναπροσαρµογή.
'Ετσι µε βάση τα ανωτέρω, οι συντάξεις του ΟΓΑ του ν. 4169/61 και
ν. 1745/87 αναπροσαρµόσθηκαν από 1-1-98 κατά ποσοστό 3,7%
και στο τέλος του έτους θα χορηγηθεί διορθωτικό ποσό, που θα
καλύπτει τη διαφορά µεταξύ του 2,5% και της πραγµατικής αύξησης
του ∆είκτη Τιµών Καταναλωτή.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

67. Στην µε αριθµό 304/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
26373/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,

∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 304/16-7-98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Θ. ∆ηµοσχάκη και
αναφέρεται στο πιο πάνω θέµα, σας στέλνουµε πίνακες των έργων
ύδρευσης που εκτελούνται στις Κοινότητες και τους ∆ήµους του Ν.
'Εβρου προς ενηµέρωσή σας.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
68. Στην µε αριθµό 308/16-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1137/30-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 308/16-7-98 που κατέθεσαν
οι Βουλευτές κύριοι Μπ. Αγγουράκης και Απ. Τασούλας, σας
πληροφορούµε τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 17 και 31 του ν. 2470/97 δεν
µπορεί να αναγνωρισθεί η προϋπηρεσία των Εκπ/κών σε παιδικούς
και βρεφονηπιακούς σταθµούς που είναι Ν.Π.Ι.∆.
Η πιο πάνω ρύθµιση αφορά όλους τους εκπ/κούς (σχετ. εγκύκλιος
του ΥΠΕΠΘ αρ. Φ.361.4/69/∆1/4571/3-7-98 φωτοτυπία της οποίας
σας επισυνάπτουµε).

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

Σηµ.: Τα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
69. Στην µε αριθµό 329/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
75/28-7-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 329/17-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Νιώτης, σας γνωρίζουµε ότι οι προϋποθέσεις, η
διάρκεια και η διαδικασία παροχής δικαιώµατος παραµονής και
εργασίας στους ελληνικής καταγωγής υπηκόους Αλβανίας,
καθορίζονται από τις διατάξεις της 4000/3/10-ε από 15-4-98 κοινής
Υπουργικής Απόφασης.
Για τις λεπτοµέρειες εφαρµογής της εν λόγω απόφασης και την
εξασφάλιση της άψογης διαδικασίας χορήγησης στους ανωτέρω
του Ειδικού ∆ελτίου, έχουν δοθεί στις αρµόδιες Υπηρεσίες µας
σαφείς εντολές και οδηγίες για τον ενδεδειγµένο και αποτελεσµατικό
έλεγχο των απαιτουµένων δικαιολογητικών και οποιουδήποτε
άλλου εγγράφου ή στοιχείου αποδεικτικού ή ενισχυτικού της
καταγωγής των ενδιαφεροµένων. Για το σκοπό αυτό οι Υπηρεσίες
µας συνεργάζονται στενά και µε άλλες συναρµόδιες Υπηρεσίες
άλλων Υπουργείων για την εξακρίβωση της γνησιότητας των
υποβαλλοµένων δικαιολογητικών.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

70. Στην µε αριθµό 313/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24113/4-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Yγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 313/17-7-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Παπαληγούρας, σχετικά µε το πιο
πάνω θέµα, σας γνωρίζουµε ότι η κενή θέση του εν λόγω ιατρείου
καλύφθηκε από τον γιατρό υπόχρεο υπηρεσίας υπαίθρου
Παπαχαραλάµπους Χριστόφορο - Αλέξανδρο, ο οποίος σύµφωνα
µε την αριθµ. πρωτ. Α9α/17722/4-6-98 απόφαση διορίσθηκε για
τρίµηνη εκπαίδευση στο οικείο Νοσοκοµείο, όπως ορίζουν οι
σχετικές διατάξεις του άρθρου 26 παρ. 4 του ν. 2519/97 (ΦΕΚ
165/τ.Α'/97). Την εποµένη της λήξης της τρίµηνης εκπαίδευσης θα
αναλάβει καθήκοντα στην έδρα του.
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Στο σηµείο αυτό κρίνουµε σκόπιµο να σας πληροφορήσουµε ότι το
∆.Σ. του Γενικού Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου Κορίνθου ανέθεσε
στον προαναφερόµενο γιατρό την εξυπηρέτηση των κατοίκων της
περιοχής ευθύνης του ιατρείου κάθε Τετάρτη.
Επίσης, µε απόφαση του ∆/ντού του Κέντρου Υγείας Ξυλοκάστρου,
στην αρµοδιότητα του οποίου υπάγεται διοικητικά το πιο πάνω
ιατρείο, καλύπτει την περιοχή ο γιατρός του όµορου ιατρείου Ρεθίου
(2) φορές την εβδοµάδα.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

71. Στην µε αριθµό 317/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
23321/4-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Yγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 317/17-7-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Κατσαρός, σχετικά µε το πιο
πάνω θέµα, σας γνωρίζουµε ότι η Υπηρεσία µας προκήρυξε
έγκαιρα την κενή θέση ιατρού του Π.Ι. Καλιπεύκης, χωρίς όµως να
καταστεί δυνατή η κάλυψή της εξ' αιτίας της απροθυµίας γιατρών
υπόχρεων υπηρεσίας υπαίθρου Ν.∆. 67/68 να τη διεκδικήσουν.
Εν συνεχεία, µε το αριθ. πρωτ. Α9α/οικ.20342/26-6-98 τηλετυπικό
έγγραφό µας προς το Γενικό Επιτελείο Στρατού, ζητήσαµε την
τοποθέτηση οπλίτη - Γιατρού στο προαναφερόµενο ιατρείο.
Στο σηµείο αυτό κρίνουµε σκόπιµο να σας αναφέρουµε ότι το
Κέντρο Υγείας Γόννων, στην αρµοδιότητα του οποίου υπάγεται
διοικητικά το εν λόγω ιατρείο, οφείλει να φροντίσει για την όσο το
δυνατό καλύτερο εξυπηρέτηση των κατοίκων της περιοχής ευθύνης
του ιατρείου, αναθέτοντας σε γιατρό όµορου ιατρείου ή του ιδίου
Κέντρου Υγείας την παροχή υπηρεσιών υγείας στους
ενδιαφερόµενους.

Ο Υπουργός
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

72. Στην µε αριθµό 336/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
17977/5-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 336/17-7-98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Προκόπης Παυλόπουλος σχετικά µε τις συνθήκες
έκδοσης των αναφεροµένων στο αριθ.Φ. 51060/8340/29-5-97
έγγραφό µας, διοικητικών πράξεων που αφορούν τον εν θέµατι
κακοποιό και τις τυχόν επιβληθείσες κυρώσεις σε βάρος των κατά
περίπτωση υπευθύνων σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η Νοµαρχιακή Αυτ/ση Ανατολ. Αττικής κατόπιν του
προαναφερθέντος εγγράφου µας µε τις αριθµ. 3051/18-6-97 και
3130/18-6-97 αποφάσεις της ανακάλεσε τις υπ' αριθµ. 20841/4-7-
95 και 26661/5-10-95 όµοιές της µε τις οποίες καθορίστηκε η
Ιθαγένεια του ανωτέρω, ο οποίος εν συνεχεία διαγράφτηκε τόσο
από τα Μητρώα Αρρένων και ∆ηµοτολόγια του ∆ήµου Αχαρνών
όπου ήταν γραµµένος µε στοιχεία Κέσοβ Βλαδίµηρος του
Φιλάρετου και Ποπόβ Βαλέριος του Κοσµά, όσο και από τους
εκλογικούς καταλόγους. Οι ανακλητικές αποφάσεις κοινοποιήθηκαν
και στον Εισαγγελέα Πρωτοδικών.
Το Ειδικό Ληξ/χείο Αθηνών ακύρωσε τα Ληξιαρχικά γεγονότα που
καταχωρήθηκαν σ' αυτό τόσο επ' ονόµατι του Κέσοβ Βλαδίµηρου
και των µελών της οικογενείας του όοσ και επ' ονόµατι του Ποπόβ
Βαλέριου.
Επίσης το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης µας ενηµέρωσε α) ότι µε το
αριθµ. 5301/2-412229/28-11-97 έγγραφό του ζήτησε από την
Ελληνική Πρεσβεία στη Μόσχα να ακυρώσει τις θεωρήσεις
παλιννόστησης, που χορηγήθηκαν στα ονόµατα KESOV VLADIMIR
& POPOV Βαλέριου, η δε ως άνω Προξενική Αρχή µε το αριθµ.
700/3/ΑΣ 100/3.2.1998 έγγραφό της γνώρισε στη ∆ΙΚΑ ότι προέβη
στις προαναφερόµενες ακυρώσεις και β) για την όλη υπόθεση έχει
επιληφθεί η ∆/νση Ασφαλείας Αττικής, Υποδ/νση ∆ίωξης
Εγκληµάτων κατά ζωής και ιδιοκτησίας (∆.Α.Α./Υ∆ΕΖΗ).
Πέραν των ανωτέρω σας γνωρίζουµε ότι από το Σώµα

Επιθεωρητών - Ελεγκτών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης του Υπουργείου µας
διενεργήθηκε ύστερα από σχετική εντολή έλεγχος στις Νοµαρχιακές
Αυτοδιοικήσεις Αθηνών, Πειραιώς και Ανατολικής Αττικής µε
αντικείµενο τη διακρίβωση της νοµιµότητας των διοικητικών
πράξεων µε τις οποίες διαπιστώνεται η Ελληνική Ιθαγένεια και των
εκδοθέντων διαβατηρίων. Μεταξύ των ελεγχθέντων διοικητικών
πράξεων για τις οποίες επισηµάνθηκαν παραλείψεις,
συµπεριλαµβάνονται και αυτές που αφορούν τον καθορισµό
ιθαγένειας του προαναφερθέντος κακοποιού.
Κατόπιν τούτου το Υπουργείο µας µε εγγραφό του
(Φ.64048/15522/6-7-98) ζήτησε από τον Νοµάρχη Ανατ. Αττικής τη
διενέργεια Ενορκης ∆ιοικητικής Εξέτασης προκειµένου να
διαπιστωθεί αν προκύπτουν ευθύνες ή παραλείψεις υπαλλήλων
που έχουν εµπλακεί στη διαδικασία διαπίστωσης της Ελληνικής
Ιθαγένειας.
Ο Νοµάρχης όπως µας γνώρισε διέταξε τη διενέργεια 'Ενορκης
∆ιοικητικής Εξέτασης η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη.
Αντίγραφο δε του σχετικού πορίσµατος θα σταλεί στην υπηρεσία
µας µετά την ολοκλήρωσή της.
Ακόµα το Υπουργείο ζήτησε από το Νοµάρχη Αθηνών τη διενέργεια
Ενορκης ∆ιοικητικής Εξέτασης προκειµένου να διαπιστωθεί αν
προκύπτουν ευθύνες ή παραλείψεις υπαλλήλων που έχουν
εµπλακεί στη διαδικασία έκδοσης του υπ' αριθµ. Ι. 744079/13-7-95
διαβατηρίου επ' ονόµατι του ΚΕΣΟΒ ΒΛΑ∆ΙΜΗΡΟΥ του
ΦΙΛΑΡΕΤΟΥ.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

73. Στην µε αριθµό 339/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1478/5-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
Απαντώντας στην µε αριθµό πρωτ. 339/17-7-98 ερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Ν. Κωνσταντόπουλου και Ε. Αποστόλου, σας
γνωρίζουµε ότι η Κυβέρνηση θα ήθελε για άλλη µια φορά να
καταστήσει απολύτως σαφές ότι δεν θα αποδεχθεί προσφορές τόσο
για τα ΚΑΕ όσο και για άλλες υπό ιδιωτικοποίηση ∆ΕΚΟ που να
απέχουν σηµαντικά από τις προσδοκίες και τις εκτιµήσεις της για
την πραγµατική αξία αυτών.
Εξάλλου, σε συνέντευξη Τύπου ανακοινώθηκε ότι ο διαγωνισµός
καθίσταται άκυρος για το λόγο ότι δεν κατοχυρώνει τα συµφέροντα
του ∆ηµοσίου.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

74. Στην µε αριθµό 339/17-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
6973/4-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 339/17-7-98 που κατέθεσαν
στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Ν. Κωνσταντόπουλος και Ε.
Αποστόλου σχετικά µε την πώληση του πλειοψηφικού πακέτου
µετοχών της εταιρείας Καταστήµατα Αφορολογήτων Ειδών Α.Ε.",
σας πληροφορούµε ότι το ∆.Σ. της ∆.Ε.Κ.Α. Α.Ε. κήρυξε άγονο το
διαγωνισµό, γιατί το τίµηµα της µοναδικής προσφοράς που
πληρούσε τους όρους της προκήρυξης κρίθηκε µη ικανοποιητικό και
αποφάσισε την προκήρυξη νέου διαγωνισµού µε στόχο τη
µεγαλύτερη δυνατή προσέλκυση επενδυτών.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

75. Στην µε αριθµό 343/20-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
5886/4-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 343/23/20-7-98 ερώτηση και Α.Κ.Ε. που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Β. Κεδίκογλου σχετικά µε έργα
φορέων από το Ε.Α.Π.Τ.Α. σας πληροφορούµε τα
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ακόλουθα, όπως προκύπτουν από τα στοιχεία του Ταµείου (σχετ.
έγγραφο αριθ. 99274/29-7-98).
Το Ταµείο Παρ/κών και ∆ανείων από το 1998, λειτουργεί ως
ενδιάµεσος χρηµατοδοτικός φορέας υλοποίησης του Ειδικού
Αναπτυξιακού Προγράµµατος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
(Ε.Α.Π.Τ.Α.). Εποµένως δεν έχει αρµοδιότητα, ούτε στην κατανοµή
των πιστώσεων των έργων στους διάφορους φορείς (∆ήµοι,
Συµβούλια Περιοχής, Κοινότητες), γιατί είναι πρόγραµµα που
καταρτίζεται από τις Περιφέρειες. Η αρµοδιότητά του εξαντλείται
στην εκταµίευση των ποσών των λογ/σµών στους διάφορους
φορείς, που αποστέλλουν οι Περιφέρειες στο Υπουργείο
Εσωτερικών.
Ετσι οι κατανοµές και πληρωµές που έχουν γίνει βάσει εντολών του
Υπουργείου Εσωτερικών για το 9ο και 11ο Συµβούλιο Περιοχής
Ιστιαίας και Λίµνης αντίστοιχα εµφανίζονται στις συνηµµένες
καταστάσεις.
'Οσον αφορά το 10ο Συµβούλιο Περιοχής Αιδηψού, αν και είναι
ενταγµένο στο Ε.Α.Π.Τ.Α., δεν έχει γίνει καµία πληρωµή, γιατί δεν
έχουν αποσταλεί οι λογ/σµοί από το Υπουργείο Εσωτερικών για την
εκταµίευσή τους.
Εξάλλου το Τ.Π. & ∆. δεν έχει δανειοδοτήσει τα προαναφερόµενα
Συµβούλια Περιοχής για να καλύψουν την ίδια τους τη συµµετοχή
στα έργα που είναι ενταγµένα στο Ε.Α.Π.Τ.Α.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

76. Στην µε αριθµό 346/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 285/29-
7-98 έγγραφο από τον Υπουργό Eµπορικής Ναυτιλίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση του ανωτέρω σχετικού µε το οποίο µας διαβιβάσατε
την µε αριθµό 346/98 ερώτηση των Βουλευτών κυρίων Σ. Κόρακα
και Ν. Γκατζή, σας γνωρίζουµε για ενηµέρωσή σας και ενηµέρωση
των ενδιαφεροµένων τα εξής:
- Το Λιµενικό Σώµα από της ιδρύσεώς του µέχρι και σήµερα είναι
στρατιωτικά οργανωµένο και στην στρατιωτική δοµή του κατά βάση
οφείλεται η ικανότητα να ανταποκρίνεται στο πολυποίκιλο έργο του
και στις αυξηµένες απαιτήσεις της εποχής που απαιτούν συνεχή
ετοιµότητα και επαγρύπνιση, σύγχρονα µέσα, εκπαιδευµένο και
πειθαρχικό προσωπικό.
- 'Οσες Υπηρεσίες είχαν ανάγκη σε προσωπικό, τα τελευταία δύο
έτη, ενισχύθηκαν σηµαντικά είτε µε ανακατανοµή και µετακίνηση
προσωπικού, που επί χρόνια υπηρετούσε στις ίδιες θέσεις και
Υπηρεσίες είτε µε νέο προσωπικό (30 Αξιωµατικούς και 300
Λιµενοφύλακες), που πρόσφατα τοποθετήθηκε µετά την
αποφοίτησή του από την οικεία Σχολή.
- Οι ανωτέρω Υπηρεσίες περαιτέρω θα ενισχυθούν σε προσωπικό
µετά την αποφοίτηση και νέου προσωπικού από τις παραγωγικές
Σχολές (30 Αξιωµατικοί και 500 Λιµενοφύλακες) και την
ολοκλήρωση µελέτης και επανεξέτασης βάσει αντικειµενικών
κριτηρίων των κατηγοριών των Λιµενικών Αρχών (Κεντρικά
Λιµεναρχεία, Υπολιµεναρχεία, Λιµενικοί Σταθµοί).
- Ο αριθµός της υφιστάµενης οργανικής δύναµης του Λιµενικού
Σώµατος συνεχώς αυξάνεται και µάλιστα την τελευταία διετία, σε
θεαµατικά και πρωτόγνωρα, για το Λιµενικό Σώµα επίπεδα: (το
1997: 30 Αξιωµατικοί, 300 Λιµενοφύλακες, 1998: 30 Αξιωµατικοί,
500 Λιµενοφύλακες).
- Επίσης την τελευταία διετία ξεπεράστηκε κάθε προηγούµενο και
µε την προώθηση όλων των εξοπλιστικών προγραµµάτων,
υπεγράφηκαν Συµβάσεις συνολικού ποσού περί τα 40 δισ. δρχ. και
σύντοµα µέσα στο 1998 και τα επόµενα δύο έτη θα προστεθούν
στον στόλο του Λ.Σ., περί τα 50 νέας τεχνολογίας σκάφη,
ελικόπτερα και άλλος σύγχρονος εξοπλισµός, που θα καταστήσει
αυτό ικανό να ανταποκριθεί στις αυξηµένες ανάγκες και στις
απαιτήσεις εποχής.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

77. Στην µε αριθµό 417/20-7-98 ερώτηση ΑΚΕ 28 δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 27/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του από 21-7-98 εγγράφου σας, σχετικά µε την
417/28/20-7-98 ερώτηση και Α.Κ.Ε. που κατέθεσε ο Βουλευτής κ.
Ευάγγελος Αποστόλου, αναφορικά µε την παράνοµη χωµατοληψία
από το Ληλάντιο Πεδίο, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1) Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2238/94, ν. 1642/86, π.δ.
186/92, ν. 2523/97 και των λοιπών συναφών φορολογικών νόµων,
καθορίζονται οι υποχρεώσεις υποβολής δηλώσεων διαφόρων
φορολογικών αντικειµένων, ο έλεγχος των δηλώσεων αυτών, οι
διαδικασίες βεβαιώσεως των φόρων, η επιβολή δικαιολογητικών και
ποινικών κυρώσεων και οι λοιπές φορολογικές υποχρεώσεις τόσο
για τους υποκείµενους και έχοντες υποβάλλει φορολογικές
δηλώσεις, όσο και για τους υποκείµενους και µη έχοντες υποβάλλει
δηλώσεις και ως εκ τούτου και µη έχοντες εκπληρώσει τις
φορολογικές τους υποχρεώσεις.
2) Το Υπουργείο Οικονοµικών, σε ό,τι έχει σχέση µε φαινόµενα
φοροδιαφυγής των επιχειρήσεων και γενικά των φορολογουµένων
που ενεργούν πράξεις, που αποφέρουν εισόδηµα από οποιαδήποτε
πηγή εισοδηµάτων, έχοντας ως βασική προτεραιότητα την πάταξη
και περιστολή των φαινοµένων αυτών, προβαίνει στις απαραίτητες
ενέργειες οπουδήποτε εκδηλώνονται αυτά.
3) Στην συγκεκριµένη περίπτωση χωµατοληψίας από την περιοχή
του Ληλαντίου πεδίου, η ∆ΟΥ Χαλκίδας µε σχετικό έγγραφό της
(FAX), µας πληροφόρησε ότι έχει επιληφθεί κατά καιρούς, τον
έλεγχον της διακίνησης καθώς και της τήρησης των φορολογικών
διατάξεων εκ µέρους των διενεργούντων την χωµατοληψία και την
διακίνηση του χώµατος.
Ειδικότερα, σε ό,τι αφορά την επιχείρηση "ΧΑΛΚΙΣ ΑΒΕΕ-
ΒΑΒΟΥΛΙΩΤΗΣ - ΓΟΥΝΑΡΗΣ - ΜΥΤΑΚΗΣ", που µνηµονεύεται
στην ερώτηση, η επιχείρηση αυτή έχει δεχθεί κατ' επανάληψη
φορολογικό έλεγχον και της έχουν επιβληθεί οι προβλεπόµενες
κυρώσεις όπου διαπιστώθηκαν παραβάσεις των διατάξεων.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

78. Στην µε αριθµό 417/21-7-98 ερώτηση ΑΚΕ 28 δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 33/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης Α.Κ.Ε. 417/28/21-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Αποστόλου, σας διαβιβάζουµε σε φ/α τα αιτούµενα
στοιχεία και σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε ότι οι Υπηρεσίες
της Ελληνικής Αστυνοµίας καταβάλλουν, στα πλαίσια των
αρµοδιοτήτων τους και σε συνεργασία µε τις συναρµόδιες αρχές
των άλλων Υπουργείων, κάθε δυνατή προσπάθεια για την
προστασία του περιβάλλοντος µε συνεχείς ελέγχους, εφαρµόζοντας
αυστηρά και χωρίς παρεκκλίσεις την ισχύουσα νοµοθεσία.
Στα πλαίσια αυτά, από τις αρµόδιες Υπηρεσίες της Αστυνοµικής
∆ιεύθυνσης Εύβοιας, καταβάλλεται κάθε προσπάθεια, σε
συνεργασία µε τις συναρµόδιες αρχές, για την προστασία του
περιβάλλοντος του Ληλάντιου πεδίου.
Η αρµοδιότητα παρέµβασης της Αστυνοµίας στο όλο πρόβληµα της
περιοχής συνίσταται στον έλεγχο και εφαρµογή των σχετικών
διατάξεων και τη βεβαίωση των παραβάσεων που αφορούν την
παράνοµη χωµατοληψία και µεταφορά του χώµατος.
Ειδικότερα για τη δίωξη της παράνοµης χωµατοληψίας και την
εξάλειψη του φαινοµένου αυτού οι Υπηρεσίες µας, κατόπιν οδηγιών
µας, ενεργούν συνεχείς αστυνοµικούς ελέγχους, εξαντλώντας τις
υπηρεσιακές τους δυνατότητες και εφαρµόζουν µε αυστηρότητα και
χωρίς παρεκκλίσεις την ισχύουσα νοµοθεσία, όπως επίσης και τη
µνηµονευόµενη 1468/8-4-98 παραγγελία του Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών Χαλκίδας.
Για τις προσπάθειες αυτές και τα αποτελέσµατα των Υπηρεσιών
µας, που αστυνοµεύουν την περιοχή, έχουµε ενηµερώσει
επανειληµµένα την Εθνική Αντιπροσωπεία.
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Κατά την τελευταία εξαετία και συγκεκριµένα από 1-1-93 µέχρι
σήµερα, οι Υπηρεσίες βεβαίωσαν συνολικά 127 παραβάσεις για
παράνοµη χωµατοληψία και παρέπεµψαν τους υπευθύνους στη
δικαιοσύνη.
Παράλληλα, για κάθε παράβαση, ενηµέρωσαν εγγράφως τη
∆ιεύθυνση Βιοµηχανίας της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ευβοίας
και την αρµόδια Επιθεώρηση Μεταλλείων Νοτίου Ελλάδος για την
επιβολή διοικητικών κυρώσεων κατά των παραβατών.
Επισηµαίνεται ότι σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 1428/84 (άρθρο
16) σε συνδυασµό µε αυτές του ν. 2207/94 (παρ. 12 άρθρο 1), οι
παραβάσεις για παράνοµη χωµατοληψία διώκονται σε βαθµό
πταίσµατος. Για το θέµα αυτό, από την Αστυνοµική ∆ιεύθυνση
Ευβοίας, διατυπώθηκε εγγράφως ερώτηµα προς τον Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών Χαλκίδας για τη δυνατότητα εφαρµογής στη
συγκεκριµένη περίπτωση των διατάξεων του ν. 1650/86 σύµφωνα
µε τις οποίες οι σχετικές µε την προστασία του περιβάλλοντος
παραβάσεις, διώκονται σε βαθµό πληµµελήµµατος.
Πάντως, όλες οι υποθέσεις που αφορούν πταισµατικές παραβάσεις
και συγκεκριµένα αυτές της περιόδου 1994 έως 9-7-1998,
εκδικάσθηκαν και καµία δεν έχει παραγραφεί.
Η δραστηριότητα των Υπηρεσιών µας που αστυνοµεύουν την
περιοχή κρίνεται ικανοποιητική και καµία ανοχή και αδιαφορία έχει
παρατηρηθεί, ούτε αδράνεια ή ολιγωρία αστυνοµικού έχει
εκδηλωθεί.
Στις εν λόγω Υπηρεσίες µας έχουν δοθεί εντολές για εντονότερους
ελέγχους και αυστηρή εφαρµογή των ισχυουσών διατάξεων προς
κάθε κατεύθυνση.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

79. Στην µε αριθµό 419/20.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24566/29.7.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ'αριθµ. 419/20.7.98 εγγράφου σας µε το οποίο
κοινοποιείται ερώτηση του Βουλευτή κ. Γ. Σούρλα, σας γνωρίζουµε
τα εξής:
Επειδή τα διαθέσιµα στατιστικά στοιχεία της Ε.Σ.Υ.Ε. που είναι
απαραίτητα για τον καθορισµό της περιοχής Γ', βάσει της
παραγράφου 1 του άρθρου 4 του ν.2601/98, απαιτούσαν
περαιτέρω επεξεργασία γι'αυτό κατατέθηκε σχετική τροπολογία που
ήδη ψηφίσθηκε από το θερινό τµήµα της Βουλής και ορίζει ότι για
µεταβατική περίοδο από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου και
µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2000, θα περιλαµβάνονται στην περιοχή
Γ' πέραν της Ζώνης Λαυρεωτικής του Νοµού Αττικής και οι
περιφέρειες, οι νοµοί και τα τµήµατα νοµών που δεν εντάσσονται
στις Α', Β' και ∆' περιοχές, ανεξάρτητα από τη συνδροµή των
προϋποθέσεων για την ένταξή τους στην περιοχή Γ.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

80. Στην µε αριθµό 423/21.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
24905/3.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση του υπ'αριθµ. 423/21.7.98 εγγράφου σας µε το οποίο
κοινοποιείται ερώτηση του Βουλευτή κ. Μ. Κ. Κεφαλογιάννη, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
O νέος Αναπτυξιακός Νόµος 2601/98 µε τη δηµοσίευσή του, την
15.4.1998 ετύγχανε αµέσου εφαρµογής χωρίς να απαιτηθεί γι'αυτό
ειδική εγκύκλιο.
Για την έκδοση της κανονιστικής απόφασης του άρθρου 4 παρ.1 για
τον καθορισµό της περιοχής Γ και κατά συνέπεια και της Β'
επιδιώχθη η χρησιµοποίηση των περισσότερο πρόσφατων
διαθέσιµων στοιχείων της Ε.Σ.Υ.Ε. που η αναλυτική ωστόσο
επεξεργασία τους εµπόδισε την άµεση υλοποίηση της σχετικής

διάταξης µε αποτέλεσµα να κατατεθεί τροπολογία στο θερινό τµήµα
της Βουλής που ορίζει ότι για µια µεταβατική περίοδο από την
έναρξη ισχύος του Νόµου 2601/98 και µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου
2000, θα περιλαµβάνονται στην περιοχή Γ' πέραν της Ζώνης
Λαυρεωτικής του Νοµού Αττικής και οι περιφέρειες, οι νοµοί και τα
τµήµατα νοµών που δεν εντάσσονται στις Α, Β και ∆ περιοχές,
ανεξάρτητα από τη συνδροµή των προϋποθέσεων για την ένταξή
τους στην περιοχή Γ. Η τροπολογία αυτή έχει ήδη ψηφισθεί.
Επιπλέον θα θέλαµε να σας ενηµερώσουµε ότι ήδη έχουν εκδοθεί
µια σειρά αποφάσεων για την υλοποίηση σχετικών διατάξεων του
Αναπτυξιακού Νόµου (απόφαση καθορισµού των τεχνοοικονοµικών
στοιχείων και δικαιολογητικών που πρέπει να συνοδεύουν τις
αιτήσεις υπαγωγής, ορισµός των στοιχείων αξιολόγησης των
επενδύσεων του άρθρου 7, καθορισµός των χωρών εφαρµογής των
κινήτρων της παρ. 2 του άρθρου 3, καθορισµός ύψους καταβολής
χρηµατικού ποσού (παραβόλου κλπ) ενώ εκτυπώθηκε το κείµενο
του Νόµου, µία απλή σύνοψη του για τους επενδυτές καθώς και η
αίτηση ερωτηµατολόγιο προσαρµοσµένο στις απαιτήσεις του νέου
Αναπτυξιακού Νόµου.

Ο Υπουργός
Γ. ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

81. Στην µε αριθµό 488/21.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1460/31.7.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 488/21.7.1998 ερώτηση που κατατέθηκε στη
Βουλή από τους Βουλευτές κυρίους Θ. Γεωργιάδη και Ι. Κουράκη,
σχετικά µε το παραπάνω θέµα, σας πληροροφούµε τα εξής:
1. Βασικός στόχος της φορολογικής πολιτικής του Υπουργείου
Οικονοµικών µέσα στα πλαίσια της ασκούµενης από την
Κυβέρνηση δηµοσιονοµικής πολιτικής είναι η δίκαιη κατανοµή των
φορολογικών βαρών και η προστασία του εισοδήµατος των
εργαζοµένων.
2. Με τις διατάξεις του φορολογικού νόµου 2579/98 γίνεται
τιµαριθµοποίηση της φορολογικής κλίµακας µε σκοπό την
προστασία των χαµηλών εισοδηµατικών τάξεων από τον
πληθωρισµό και την ελάφρυνση του φορολογικού βάρους των
φορολογουµένων.
3. Επίσης αυξήθηκαν τα ποσά των µειώσεων του φόρου της
κλίµακας, ανάλογα µε τον αριθµό των τέκνων για εισοδήµατα που
αποκτώντας από 1.1.98 µε σκοπό την κοινωνική δικαιοσύνη και την
ενίσχυση της πολύτεκνης οικογένειας.
4. Ανεξάρτητα από τα παραπάνω το Υπουργείο Οικονοµικών
εξετάζει µε την προσοχή που επιβάλλεται, τα προβλήµατα που
παρουσιάζονται, καθώς και τις προτάσεις όλων των φορέων και
προβαίνει στις σχετικές βελτιώσεις του νόµου, όπου ενδεχοµένως
υπάρχει ανάγκη µεσα στα πλαίσια των δυνατοτήτων του κρατικού
προϋπολογισµού.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

82. Στην µε αριθµό 504/22.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1146/30.7.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 504/22.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Φώτης Κουβέλης, σχετικά µε τις προσλήψεις Εκπ/κών
που πάσχουν από Μεσογειακή δρεπανοκυτταρική και
µικροδρεπανοκυτταρική Αναιµία, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Ο ν. 2525/97 (ΦΕΚ 188 τ.Α') µε τον οποίο καθιερώνεται νέα
διαδικασία διορισµού των εκπαιδευτικών, δεν έθεσε νέους κανόνες
σύνταξης της επετηρίδας κατά το µεταβατικό στάδιο κατά το οποίο
θα ισχύσει παράλληλα και η επετηρίδα, ούτε συµπεριέλαβε ειδικές
ρυθµίσεις για ειδικές κατηγορίες υποψηφίων κατά τη διαδικασία των
διορισµών από τον πίνακα των επιτυχόντων στο διαγωνισµό.
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Κατά συνέπεια το εν λόγω θέµα δεν µπορεί προς το παρόν
τουλάχιστον να αντιµετωπισθεί.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

83. Στην µε αριθµό 511/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
286/7.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 511/23.7.98 του Βουλευτή κ. Ι.
Κουράκη που αναφέρεται στο ψήφισµα του Επιµελητηριακού
Οµίλου Ανάπτυξης Ελληνικών Νησιών (Ε.Ο.Α.Ε.Ν) για την
ανάπτυξη των Μεταφορών στον Ελληνικό νησιωτικό χώρο, σας
πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Το ΥΕΝ θα εξετάσει µε τα συναρµόδια Υπουργεία ένα γενικότερο
σχέδιο ανάπτυξης του συνόλου των λιµένων του Αιγαίου.
2. Για τις ακτοπλοϊκές συγκοινωνίες έχει κινηθεί η διαδικασία
αναµόρφωσης του θεσµικού πλαισίου, ενόψει άρσεως του
CABOTAGE. Προς τούτο έχει συσταθεί επιτροπή και αναµένονται οι
προτάσεις της που στη συνέχεια θα τεθούν υπόψη των φορέων.
Πάγια πολιτική του ΥΕΝ παραµένει, η ανανέωση του ακτοπολοϊκού
µας στόλου µε πλοία νεότευκτα, νέας τεχνολογίας και η εξασφάλιση
επαρκούς ακτοπλοϊκής σύνδεσης των µικρών νησιών.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ Α. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

84. Στην µε αριθµό 512/22.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1149/3.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 512/22.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ι. Κουράκης, σχετικά µε υπόµνηµα του Συλλόγου
Αναπληρωτών Ν. Ηρακλείου, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση µε την ποιοτική αναβάθµιση που
επιδιώκει στον δηµόσιο τοµέα, αλλάζει ριζικά το περιβάλλον. Η
ευαισθησία του Υπουργείου Παιδείας είναι δεδοµένη απέναντι σε
όλους τους εκπαιδευτικούς καθώς και η αποφασιστικότητά του στην
εφαρµογή του νόµου όπως ψηφίστηκε από τη Βουλή, οι δε
προοπτικές για το διορισµό των αναπληρωτών είναι πολύ
µεγαλύτερες από αυτές του συστήµατος της επετηρίδας.
'Οπως είχαµε γνωστοποιήσει πριν από το διαγωνισµό του ΑΣΕΠ
και το επαναλαµβάνουµε και τώρα, τον Οκτώβριο θα πάµε στη
∆ιαρκή Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων της Βουλής και εκεί θα
εξετάσουµε την εµπειρία των διορισµών από την επετηρίδα και των
διορισµών από το διαγωνισµό. Προβλήµατα που τυχόν
προκύπτουν, όπως αναφέρουν µερικοί, που εµείς εκτιµούµε ότι δεν
θα προκύψουν, είναι σ'αυτό το διάλογο που αν χρειαστεί κάτι να
γίνει, στο πλαίσιο όµως του νόµου, χωρίς να αλλάξουν οι
µηχανισµοί και οι διαδικασίες πρόσληψης ως προς το εκπαιδευτικό
σύστηµα, θα δούµε τα θέµατα.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

85. Στην µε αριθµό 515/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
287/7.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Επί της ερώτησης 515/23.7.98 του Βουλευτή κ. Κατσιλιέρη Πέτρου,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
α. Η συντριπτική πλειονότητα των σηµειούµενων κατ' έτος θανάτων
στη θάλασσα, κατά τη διάρκεια λήψης θαλασσίου λουτρού,
οφείλεται σε παθολογικά αίτια (καρδιακές παθήσεις κλπ).
β. µε "Κανονισµό Λιµένα έχει επιβληθεί η υποχρέωση πρόσληψης
ναυαγοσωστών στις οργανωµένες λουτρικές εγκαταστάσεις.
γ. Με ανακοινώσεις του ΥΕΝ και των Λιµενικών Αρχών, µέσω των
Μ.Μ.Ε., αλλά και µε την έκδοση ενηµερωτικών φυλλαδίων,
ενηµερώνονται οι λουόµενοι για το τι πρέπει να αποφεύγουν κατά
τη λήψη των θαλασσίων λουτρών.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ Α. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

86. Στην µε αριθµό 516/23.7.98 ερώτηση AKE 32 δόθηκε µε το υπ'
αριθµ. 1151/7.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων µε
αριθµό 516/32/23.7.98 του Βουλευτή Μανώλη Κεφαλογιάννη, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Για τη διαδικασία επιλογής εισακτέων ιδιωτών ως σπουδαστών
στην Παιδαγωγική Τεχνική Σχολή (Π.Α.Τ.Ε.Σ.) της ΣΕΛΕΤΕ,
ισχύουν οι διατάξεις του ν.2327/95 (ΦΕΚ 156/31.7.95), άρθρο 11,
παρ.2 εδ. α' και οι, σε εφαρµογή τους, εκδιδόµενες σχετικές
Κανονιστικες Αποφάσεις του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων. 'Ετσι, η αριθµ. Γ2/3232/8.5.98 Απόφαση του
ΥΠΕΠΘ, ρυθµίζει τον αριθµό εισακτέων ιδιωτών στην
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ (Αθηνών, Θεσσαλονίκης, Πατρών, Ηρακλείου
Κρήτης και Ιωαννίνων) για τις αντίστοιχες ειδικότητες εισαγοµένων,
κατά το ακαδ. έτος 1998-99.
Σύφµωνα, επίσης, µε τις διατάξεις των, κατά τα ανωτέρω,
Κανονιστικών Αποφάσεων (Γ2/2429/22.4.96, ΦΕΚ 290/τ.Β'/96 και
Γ2/3780/3.8.94, ΦΕΚ 594/τ.Β'/94), η αξιολόγηση (βαθµολόγηση)
των δικαιολογητικών των υποψηφίων για την εισαγωγή τους στην
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ, είναι αποτέλεσµα αξιολογικής διαδικασίας
αντικειµενικών στοιχείων (µε µόρια) δύο ανεξάρτητων
βαθµολογητών και ελέγχου δύο πολυµελών συλλογικών οργάνων
(Επιτροπή ∆ιεξαγωγής της Αξιολόγησης και Επιτροπή Εκδόσεως
Αποτελεσµάτων και Εκδίκασης Ενστάσεων), τα οποία έχουν
αποκλειστική αρµοδιότητα αλλά και καθήκον να βαθµολογούν και
να ελέγχουν τα δικαιολογητικά που υποβάλλει ο υποψήφιος για
εισαγωγή στην ΠΑΤΕΣ, σύµφωνα µε τα απολύτως αντικειµενικά
κριτήρια, τα οποία προβλέπονται από τις ανωτέρω Κανονιστικές
Αποφάσεις του ΥΠΕΠΘ. Τα ανωτέρω όργανα αξιολόγησης,
λειτουργούν ανεξάρτητα, στην όλη δε διαδικασία, δεν υπάρχει
δυνατότητα καµιας παρέµβασης, ούτε του Υπουργείου Παιδείας,
ούτε της ∆ιοίκησης της ΣΕΛΕΤΕ.
Τα προαναφερόµενα πολυµελή συλλογικά όργανα ελέγχου της
αξιολόγησης των υποψηφίων αλλά και τα µονοµελή όργανα
αξιολόγησης (δύο ανεξάρτητοι βαθµολογητές) συγκροτούνται από
Καθηγητές της ΣΕΛΕΤΕ, υψηλών ακαδηµαϊκών προσόντων,
συµµετέχουν δε στα συλλογικά αυτά όργανα για λόγος διαφάνειας
και ορισµένοι Καθηγητές της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης,
σύµφωνα µε τα οριζόµενα στις ανωτέρω Κανονιστικές Αποφάσεις
του ΥΠΕΠΘ.
Πέραν των ανωτέρω -επίσης σύµφωνα µε τις διατάξεις των
προαναφεροµένων αποφάσεων- δίδεται το δικαίωµα στον
υποψήφιο για εισαγωγή στην ΠΑΤΕΣ, που πήρε µέρος στην, κατά
τα ανωτέρω, διαδικασία επιλογής, να υποβάλει ένσταση για το
αποτέλεσµα της αξιολόγησής του, εντός πέντε (5) εργασίµων
ηµερών από την ανακοίνωση των αποτελεσµάτων στη ΣΕΛΕΤΕ
(Απόφαση Γ2/3780/94, ΚΕΦ ΙΙΙ, παρ.Γβ).
Τα αποτελέσµατα για την εισαγωγή ιδιωτών ως σπουδαστών στην
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ, το ακαδ. έτος 1998-99, ανακοινώθηκαν την
14.7.98 και η προθεσµία για την υποβολή ένστασης έληξε την
20.7.98.
Η εξέταση των ενστάσεων που έχουν υποβληθεί, θα
πραγµατοποιηθεί από την αρµόδια επιτροπή, τις πρώτες ηµέρες
του µηνός Σεπτεµβρίου 1998.
'Οσοι από τους ενισταµένους, κατά την επαναξιολόγηση των
δικαιολογητικών τους, από την αρµόδια 5µελή Επιτροπή, κριθούν
εισακτέοι, εισάγονται ως υπεράριθµοι και εγγράφονται σε Εξάµηνο
που καθορίζεται µε Απόφαση της Επιτροπής Ενστάσεων, ανάλογα
µε την τελική βαθµολογία τους.
Επισηµαίνεται επίσης, ότι σχετικά συγκεκριµένα στοιχεία των
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επιτυχόντων και αποτυχόντων υποψηφίων για την
ΠΑΤΕΣ/ΣΕΛΕΤΕ, είναι δυνατόν να χορηγηθούν στους έχοντες
έννοµο συµφέρον, µετά την ολοκλήρωση της όλης διαδικασίας
επιλογής από τα αρµόδια όργανα, η οποία, όπως προαναφέρθηκε,
θα ολοκληρωθεί στις αρχές Σεπτεµβρίου 1998.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

87. Στην µε αριθµό 524/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
290/7.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 524/24.7.98, του Βουλευτή κ. Α.
Ανδρεουλάκου σας γνωρίζουµε:
Το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας έχει συστήσει επιτροπή µε τη
συµµετοχή όλων των ενδιαφεροµένων φορέων για την ανεύρεση
λύσης από ιδιώτες ή το ∆ηµόσιο, που να αξιοποιεί το ΝΙΕΝ, το
οποίο από 25ετίας παραµένει ανεκµετάλλευτο.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ Α. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

88. Στην µε αριθµό 527/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
23866/7.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην από 527/23.7.98 ερώτηση που κατέθεσε στη
Βουλή η Βουλευτής κ. Νίτσα (Ανδριανή) Λουλέ, σχετικά µε την
ιατρική κάλυψη του εν λόγω ιατρείου, σας γνωρίζουµε ότι η
Υπηρεσία µας προκήρυξε έγκαιρα την κενή θέση ιατρού υπόχρεου
υπηρεσίας υπαίθρου του προαναφερόµενου ιατρείου, αλλά δεν
κατέστη δυνατή η κάλυψή της.
Η υπηρεσία µας, σταθµίζοντας την ανάγκη άµεσης επίλυσης των
προβληµάτων που δηµιουργεί η έλλειψη ιατρού στην περιοχή
ευθύνης των Βραγκιανών και τη συνεχιζόµενη απροθυµία των
ιατρών να διεκδικήσουν την κενή θέση του Π.Ι. που αναφέραµε πιο
πάνω, µε το αριθµ. πρωτ. Α9α/οικ. 20342/26.6.98 τηλετυπικό
έγγραφο προς το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας, ζήτησε την
τοποθέτηση οπλίτη-γιατρού.
Κρίνουµε όµως σκόπιµο στο σηµείο αυτό να σας πληροφορήσουµε
ότι, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο το Γενικού Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου
Καρδίτσας, εξουσιοδότησε το ∆ιευθυντή κάθε Κέντρου Υγείας της
περιοχής ευθύνης του, να αναθέτει την εξυπηρέτηση των κενών
ιατρείων σε γιατρούς όµορων ιατρείων.
Ειδικότερα, ο ∆/ντής του Κ.Υ. Μουζακίου πυο ανήκει στο Π.Ι.
Βραγκιανών, ανέθεσε στο γιατρό Μουστακάκη Ευάγγελο του Π.Ι.
Καλής Κώµης να επισκέπτεται µία φορά την εβδοµάδα το κενό
ιατρείο.

Ο Υπουργός
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ"

89. Στην µε αριθµό 530/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
27237/10.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 530/23.7.98 που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. ∆. Ντούσκας, σχετικά µε τη θεσµοθέτηση των
∆ηµοτικών Συµβουλίων Νέων σας γνωρίζουµε ότι το θέµα της
σύστασης των ανωτέρω συµβουλίων έχει απασχολήσει το
Υπουργείο µας το οποίο προτίθεται να επεξεργασθεί σύντοµα την
ανωτέρω πρόταση.

Ο Υφυπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

90. Στην µε αριθµό 533/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
88/5.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 533/23.7.1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Σ. ∆ανέλλης, σας γνωρίζουµε ότι το Υπουργείο
∆ηµόσιας Τάξης γνωρίζει τα προβλήµατα που απασχολούν το

προσωπικό και τις Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας και
καταβάλλει συνεχείς προσπάθειες για την επίλυσή τους.
Για τον ισοµερή και ορθό καταµερισµό εργασίας του αστυνοµικού
προσωπικού, όπως ορίζουν ο οργανισµός και οι κανονισµοί της
Ελληνικής Αστυνοµίας, αρµόδιοι είναι οι διοικούντες τις Αστυνοµικές
Υπηρεσίες, στους οποίους έχουν δοθεί εντολές και οδηγίες για την
άσκηση της διοίκησης σύµφωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις και τις
διαταγές της ιεραρχίας.
Ειδικότερα, όσον αφορά το χρόνο εργασίας του αστυνοµικού
προσωπικού, ο οποίος ρυθµίζεται µε τις διατάξεις του π.δ. 28/1986
µε βάση την πενθήµερη εβδοµαδιαία εργασία, έχει δοθεί εντολή για
ακριβή τήρηση των ισχυουσών διατάξεων. Επίσης και η πιστή
εφαρµογή του πενθηµέρου και η χορήγηση των ηµερησίων
αναπαύσεων στο προσωπικό παρακολουθείται και ελέγχεται
αδιάκοπα. Η πέραν του πενθηµέρου υποχρεωτική παροχή
εργασίας αµείβεται µε αποζηµίωση. Μπορεί το προσωπικό, εφόσον
οι συνθήκες το επιβάλλουν, να διατίθεται σε υπηρεσία και την
Κυριακή, καθώς και κάθε άλλη ηµέρα αργίας. Για την εκτέλεση της
υπηρεσίας αυτής χορηγείται ηµερήσια ανάπαυση άλλη ηµέρα της
εβδοµάδας µε κυλιόµενη σειρά, όταν είναι δυνατή η τήρησή της.
Αν η εκτελούµενη υπηρεσία επιβάλλεται να συνεχισθεί και µετά τη
λήξη του καθορισµένου χρόνου εργασίας, είε από τη φύση της, είτε
από ειδικές συνθήκες, δεν διακόπτεται αυτή αλλά συνεχίζεται για
όσο χρόνο απαιτείται. Ο επιπλέον χρόνος υπολογίζεται στη
διάρκεια της εβδοµαδιαίας απασχόλησης.
Για την αντιµετώπιση εκτάκτων και απρόβλεπτων υπηρεσιακών
αναγκών, ιδία τάξης, ασφάλειας ή τροχαίας, δύναται, σύµφωνα µε
τις διατάξεις του ανωτέρω π.δ., να επιβάλλεται πρόσθετη
υπερωριακή εργασία, µε διαταγή του διοικητή αξιωµατικού και
ύστερα από έγκριση της αµέσως προϊσταµένης του Υπηρεσίας.
Επισηµαίνεται ότι µε τις 7010/5/106-δ' από 27.6.1998 και
7010/5/108-β από 21.7.1998 Εγκυκλίους ∆ιαταγές του Αρχηγού του
Σώµατος, οι οποίες κοινοποιήθηκαν σε όλο το αστυνοµικό
προσωπικό, διευκρινίστηκαν τα θέµατα που ανέκυψαν από την
εφαρµογή των διατάξεων που αφορούν το χρόνο εργασίας του.
Συγκεκριµένα, µε την πρώτη από τις αναφερόµενες εγκυκλίους
γίνεται ερµηνεία των διατάξεων του π.δ. 28/1986 και παρέχονται
διευκρινίσεις, αναφορικά µε την εφαρµογή τους, ύστερα από
σχετικά ερωτήµατα, κυρίως συνδικαλιστικών ενώσεων των
αστυνοµικών.
Με τις διευκρινίσεις που παρέχονται επιτυγχάνεται ο άριστος
συγκερασµός της διασφάλισης των εργασιακών δικαιωµάτων των
αστυνοµικών, ιδιαίτερα σε οριακές καταστάσεις, καθώς και η
βελτίωση της ποιότητας ζωής τους, µε το υπηρεσιακό και το
ευρύτερο κοινωνικό συµφέρον, δεδοµένου οι Υπηρεσίες της
Ελληνικής Αστυνοµίας λειτουργούν καθ' όλο το 24ωρο, όλες τις
ηµέρες του µήνα.
Ειδικότερα, κατοχυρώνεται ο αναγκαίος προς ανάπαυση χρόνος
του αστυνοµικού που εκτελεί νυκτερινή υπηρεσία, ακόµη και στις
οριακές περιπτώσεις που θα όφειλε, σύµφωνα µε τις ισχύουσες
διατάξεις, να τη συνεχίσει λόγω της φύσης της ή ειδικών συνθηκών
και γενικά επιτυγχάνεται η κατοχύρωση του αναγκαίου προς
ανάπαυση χρόνου του αστυνοµικού σε κάθε περίπτωση και η
σύνδεσή του µε τη διάρκεια και τις συνθήκες της εργασίας του.
Επίσης, επιτυγχάνεται η κατοχύρωση διευρυµένης ηµερήσιας
ανάπαυσης, µε έναρξη την 06.00' ώρα της επόµενης ηµέρας από
την ηµέρα λήξης της υπηρεσίας και διάρκεια µέχρι την 06.00' ώρα
της µεθεπόµενης (τουλάχιστον 32 ώρες αντί 24ώρου), η διασφάλιση
της χορήγησης της ηµερήσιας ανάπαυσης, εντός µιας εβδοµάδας,
εφόσον δεν χορηγηθεί αµέσως, καθώς και αυτή της απασχόλησης
του αστυνοµικού την έκτη ηµέρα, µόνο για τον απαραίτητο χρόνο
προς αντιµετώπιση της υπηρεσιακής ανάγκης και όχι µέχρι
εξάντλησης του προβλεπόµενου ηµερήσιου χρόνου εργασίας.
Επισηµαίνεται ότι µε τη δεύτερη εκ των αναφερόµενων εγκυκλίων
λαµβάνονται πρόσθετα µέτρα, όπως η ενίσχυση των
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Υπηρεσιών µε προσωπικό και ο συµψηφισµός των ηµερησίων
αναπαύσεων σε µηνιαία βάση, για το αστυνοµικό προσωπικό που
εκτελεί υπηρεσία σε αποµακρυσµένους Αστυνοµικούς Σταθµούς και
Φυλάκια.
Αυτή είναι η αλήθεια και κάθε άλλος λόγος που προβάλλεται
στερείται ουσιαστικού και νοµικού ερείσµατος.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

91. Στην µε αριθµό 535/23.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
6/28.7.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 535/23.7.1998, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Π. Τατούλης, σας γνωρίζουµε ότι οι αρµόδιες
Υπηρεσίες µας εφαρµόζουν την ισχύουσα νοµοθεσία για την ταχεία
και ασφαλή κυκλοφορία πεζών και οχηµάτων σε όλην τη χώρα.
Στα πλαίσια αυτά εφαρµόζουν και την Γ7/16907/2757 από
12.6.1998 κοινή Υπουργική Απόφαση µε τις διατάξεις της οποίας
λαµβάνονται µέτρα περιορισµού της κυκλοφορίας των φορτηγών
αυτοκινήτων σε τµήµατα των Εθνικών Οδών, κατά την θερινή
περίοδο και διενεργούν ελέγχους για την τήρηση του
προβλεπόµενου σε αυτή ωραρίου κυκλοφορίας.
Σε ό,τι αφορά το αίτηµα του ∆ήµου Λεωνιδίου να επιτραπεί στα
φορτηγά αυτοκίνητα που µεταφέρουν οπωροκηπευτικά από το
Λεωνίδιο να κυκλοφορούν στην Εθνική Οδό εφόσον εισέρχονται
σ'αυτήν πριν από την 16.30' ώρα της Κυριακής, αρµόδιο να σας
πληροφορήσει σχετικά είναι το Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών προς το οποίο διαβιβάζουµε Φ/Α της ερώτησης.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

92. Στην µε αριθµό 540/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
176/5.8.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 540/24.7.1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Λ. ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ, σας γνωρίζουµε ότι για το
αντικείµενο αυτής, ενηµερώθηκε η Βουλή την Παρασκευή 22-5-
1998, κατά τη συζήτηση της 1507/19-5-1998 Επίκαιρης Ερώτησης,
που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. ∆. ΣΙΟΥΦΑΣ.
Μετά τις ρυθµίσεις του ν.2218/1994, όπως τροποποιήθηκε και
ισχύει σήµερα, οι περιφερειακές Υπηρεσίες της Αγροφυλακής, που
αποτελούσαν Υπηρεσίες της Νοµαρχίας, καταργήθηκαν και το
προσωπικό που υπηρετούσε σε αυτές είναι αποσπασµένο στις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, οι οποίες πλέον είναι αρµόδιες για την
αγροτική ασφάλεια της περιοχής τους.
Σε ό,τι αφορά τα θέµατα που σχετίζονται µε τον φορέα υπαγωγής
της Κεντρικής Υπηρεσίας της Αγροφυλακής, σας πληροφορούµε ότι
αυτά απασχολούν την Κυβέρνηση, η οποία δεν έχει καταλήξει σε
οριστικές αποφάσεις.
Για τον διαγωνισµό που έγινε πριν τον Οκτώβριο του 1993, κάτω
από τις γνωστές συνθήκες, σας πληροφορούµε ότι κατά των
αποφάσεων του ∆ιοικητικού Εφετείου, στο οποίο προσέφυγαν οι
ενδιαφερόµενοι, έχουν ασκηθεί εφέσεις στο Συµβούλιο της
Επικρατείας, µε τις αποφάσεις του οποίου θα συµµορφωθεί το
Υπουργείο µας.
Τέλος, η είσοδος λαθροµεταναστών και η δασοπροστασία
αντιµετωπίζονται ικανοποιητικά από την Ελληνική Αστυνοµία και το
Πυροσβετιστικό Σώµα, οι Υπηρεσίες των οποίων, για το σκοπό
αυτό, συνεργάζονται στενά µε τις συναρµόδιες Υπηρεσίες των
άλλων Υπουργείων. Επισηµαίνεται ότι η Αγροφυλακή ουδέποτε είχε
αρµοδιότητα χειρισµού τέτοιων αντικειµένων.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

93. Στην µε αριθµό 544/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1157/7.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

"Απαντώντας την ερώτηση µε αριθµό 544/24.7.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αντώνιος Φούσας σχετικά µε τον Βορειοηπειρώτη
δάσκαλο Πάρα Μηνά, σας γνωρίζουµε ότι από τα στοιχεία της
αρµόδιας υπηρεσίας του ΥΠΕΠΘ δεν προκύπτει ότι ο κ. Πάρας
Μηνάς είχε διορισθεί και υπηρετούσε ως δάσκαλος από το 1931
µέχρι το 1945.
Σε περίπτωση που ο ίδιος έχει τα στοιχεία αυτά, πρέπει να τα
υποβάλλει στην Υπηρεσία Συντάξεων του συνερωτώµενου
Υπουργείου Οικονοµικών για τη συνταξιοδότησή του.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

94. Στην µε αριθµό 544/24.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
715/4.8.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Oικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντούµε στην ερώτηση 544/24.7.1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αντώνης Φούσας και αναφορικά µε το αίτηµα της
συνταξιοδότησης του Βορειοηπειρώτη δάσκαλου Μηνά Πάρα ή
Πάππα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία το ∆ηµόσιο συνταξιοδοτεί
µόνο, τους υπαλλήλους-λειτουργούς του που συνδέονται µε αυτό µε
δηµοσιονοµικό και υπαλληλικό δεσµό, όσους έλληνες πολίτες
υπέστησαν µείωση της ικανότητας προς εργασία από τραύµα ή
νόσηµα, κατά το χρονικό διάστηµα που έλαβαν µέρος σε πολεµικά
γεγονότα (περίδος 1940-1949, Κορέα, Κύπρος) ή κατά την περίοδο
της δικτατορίας εξαιτίας της αντιδικτατορικής τους δράσης, καθώς
επίσης και τις οικογένειες όσων φονεύθηκαν κατά τις
προαναφερόµενες χρονικές περιόδους.
Η ενδεχόµενη τροποποίηση - συµπλήρωση της κείµενης
νοµοθεσίας προς την κατεύθυνση της διεύρυνσης του "κύκλου" των
συνταξιοδοτούµενων από το ∆ηµόσιο προσώπων είναι ένα θέµα
που, µε αφορµή διάφορα αιτήµατα για συνταξιοδότηση από το
∆ηµόσιο, έχει αντιµετωπισθεί µε έντονο σκεπτικισµό, από όλες τις
Κυβερνήσεις, τουλάχιστον από τις αρχές της δεκαετίας που ήδη
διανύουµε.
Το αίτηµα για συνταξιοδότηση, από το ∆ηµόσιο, του συγκεκριµένου
Βορειοηπειρώτη δάσκαλου, στον οποίο αναφέρεται ο ερωτών
Βουλευτής είναι αυτονόητο, ότι δεν µπορεί να αντιµετωπισθεί σε
προσωπική βάση, αφού αποτελεί γενικότερο αίτηµα και άλλων
οµογενών.
Με δεδοµένο όµως το εύρος της ελληνικής οµογένειας και τα
προβλήµατα που αντιµετώπιζε το ελληνικό στοιχείο σε πολλές
χώρες, σε συνδυασµό και µε το γεγονός, ότι το ασφαλιστικό µας
σύστηµα έχει πλέον καταστεί ανταποδοτικό και καταβάλλονται
προσπάθειες για την εξυγίανση - εκλογίκευσή του, η ικανοποίηση
παρόµοιων αιτηµάτων καθίσταται δυσχερής. Επισηµαίνεται επίσης
ότι η αντιµετώπιση "ευαίσθητων" θεµάτων απαιτεί συνεκτίµηση
όλων των πτυχών του προβλήµατος, των λοιπών παραµέτρων που
συνδέονται µε αυτό και των ενδεχόµενων επιτπώσεων (οικονοµικό,
αντανακλαστικές επιπτώσεις κλπ.), οι οποίες δε αποφάσεις θα
πρέπει ν' αποφεύγεται να λαµβάνονται υπό το καθεστώς
συναισθηµατικής φόρτισης.
Κατόπιν των ανωτέρω το Υπουργείο Οικονοµικών δεν προτίθεται
να προβεί στη φάση που διανύουµε σε νοµοθετική ρύθµιση που θα
κινείται προς την επιζητούµενη κατεύθυνση, αλλά θ' επανεξετάσει
παρόµοια αιτήµατα στο µέλλον, ενόψη της γενικότερης
αναµόρφωσης του ασφαλιστικού µας συστήµατος που έχει
αναγγείλει η Κυβέρνηση.

Ο Υφυπουργός
Ν. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

95. Στην µε αριθµό 552/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5733/6-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε  απάντηση  της  552/24-7-98  Ερώτησης,  που  κατέθεσε  στη
Βουλή  των  Ελλήνων,  ο  βουλευτής  κ.  Νικόλαος  Κατσαρός,
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πληροφορούµε την Εθνική Αντιπροσωπεία, τα εξής:
Σύµφωνα µε την αριθµ. 2Ο3Ο771/4262/ΟΟ22/24-4-97 εγκύκλιο του
Υφυπουργού Οικονοµικών, µε την οποία κοινοποιήθηκαν οι
διατάξεις του ν. 247Ο/97, η έναρξη µισθοδοσίας των ∆ηµοσίων
υπαλλήλων µε βάση το νέο µισθολόγιο άρχισε από 1-5-1997, µε
αναδροµικές αποδοχές από 1-1-1997.
Η εκκαθάριση των αποδοχών των δασκάλων και των νηπιαγωγών
δεν γίνεται από το Υπουργείο Οικονοµικών αλλά από τον
εκκαθαριστή της Υπηρεσίας τους, που είναι ο Προϊστάµενος αυτής,
και οι αναδροµικές διαφορές από 1-1-1997 µέχρι της εφαρµογής
του νέου µισθολογίου έχουν ήδη καταβληθεί, εφόσον τον Αύγουστο
του 1997 οι υπάλληλοι µισθοδοτούντο βάση του µισθολογίου αυτού.
Συνεπώς, το διατυπωθέν παράπονο και αίτηµα στην ανωτέρω
ερώτηση για καταβολή αναδροµικών αποδοχών από Αύγουστο
1997 µέχρι Μάϊο 1998 λόγω της εφαρµογής του νέου µισθολογίου
δεν ευσταθεί, καθώς για το εν λόγω χρονικό διάστηµα δεν
υφίστανται αναδροµικές αποδοχές και προφανώς αναφέρεται σε
άλλου είδους παροχές.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ. ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

96. Στην µε αριθµό 574/24-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1327/11-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Οικονοµίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 574/24-7-98 του Βουλευτή κ. Γ.
Καρατζαφέρη σχετικά µε έγκριση δανείου ύψους 2 δις δρχ. σας
πληροφορούµε ότι, όπως µας εγνώρισε η Αγροτική Τράπεζα της
Ελλάδος ΑΕ δεν πρόκειται για έγκριση ή χορήγηση εκδοτικού
δανείου. Η αιτούσα το δάνειο είναι η κατασκευαστική εταιρία
"SΤΑΒΙLΤΟΝ" ΑΕ, σκοπός της οποίας είναι, εκτός των άλλων, η
κατασκευή πολυκατοικιών ή ανεξάρτητων κατοικιών, καθώς και η
εκτέλεση κάθε µορφής τεχνικών και οικοδοµικών έργων. Ο κύριος
µέτοχος της εταιρίας ο κ. Μιχ. Ανδρουλιδάκης (ποσοστό 99%), είναι
επίσης ο κύριος µέτοχος σε εταιρίες µέσων µαζικής ενηµέρωσης
(ραδιοφωνικός σταθµός - εφηµερίδες).
Για το όλο θέµα υπήρξαν οι συνηµµένες δύο γνωµοδοτήσεις της
∆/νσης Νοµικών υπηρεσιών, οι οποίες δεν αναφέρονται στο θέµα
χορήγησης ή µη του δανείου γιατί αυτό εκφεύγει των αρµοδιοτήτων
της, αλλά σε πρατηρήσεις της και κρίσεις αναφορικά µε τις
αναγκαίες διασφαλίσεις τυχόν δανείου σε περίπτωση ικανοποίησης
του αιτήµατος της εταιρίας.
Οι απόψεις της ∆/νσης Νοµικών Υπηρεσιών όχι µόνο δεν
αγνοήθηκαν, αλλά ελήφθηκαν υπόψη, τόσο από την αρµόδια
Πιστοδοτική Υπηρεσία της Τράπεζας όσο και από το Γενικό
Συµβούλιο Χορηγήσεων της ΑΤΕ που είναι αρµόδιο για τη λήψη
απόφασης επί του αιτήµατος.
Το αίτηµα της ως άνω εταιρίας για δανειοδότηση εξετάστηκε, µε
καθαρώς τραπεζικά κριτήρια, από την αρµόδια ∆/νση της Τράπεζας
η οποία, µε πρότασή της προς το Γενικό Συµβούλιο Χορηγήσεων,
εισηγήΘηκε την έγκριση του, στο πλαίσιο της υφιστάµενης πολιτικής
χορηγήσεων.
Τα σχετικά αιτήµατα δανειοδότησης εισάγονται από τις ίδιες τις
αρµόδιες υπηρεσίες προς εξέταση στο Γενικό Συµβούλιο
Χορηγήσεων. Στην προκειµένη περίπτωση το Γενικό Συµβούλιο
Χορηγήσεων αποδέχθηκε οµόφωνα την πιο πάνω εισήγηση της
αρµόδιας υπηρεσίας της τράπεζας και ενέκρινε, κατ' αρχήν, τη
χορηγήση του αιτουµένου δανείου σε τους προταθέντες από την
υπηρεσία όρους και προϋποθέσεις που διασφαλίζουν απόλυτα τα
συµφέροντά της.
Ειδικότερα εγκρίθηκε Πιστοδοτικό 'Οριο δρχ. 2.500.000.000, µε
διάρκεια ένα χρόνο, για την αγορά οικοπέδων στον 'Αγιο Ελευθέριο
Αχαρνών και το Μαρούσι.
Οι κυριότεροι όροι και προϋποθέσεις που περιλαµβάνει η έγκριση
έχουν ως ακολούθως:
- Το δάνειο δεν καλύπτει τις δαπάνες αγοραπωλησίας των
οικοπέδων.
- Τα επί µέρους αποδιδόµενα ποσά θα έχουν 9µηνη λήξη και θα

διασφαλίζονται µε εγγραφή α' υποθήκης επί των οικοπέδων, µε
σχέση διασφάλισης 110 : 100 (διασφαλισιτκή αξία οικοπέδου:
δάνειο).
- Τµηµατική αποδέσµευση υποθήκης κατά την πώληση των υπό
κατασκευή κατοικιών από την εταιρία, µπορεί να γίνεται µε ανάλογη
καταβολή µετρητών ή µε εκχώρηση απαιτήσεων αποστεγαστικά
δάνεια πελατών της που θα έχουν εγκριθεί από την ΑTE και όχι
από άλλες Τράπεζες ή Οργανισµούς.
Η εταιρία να ανοίξει τραπεζικό λογαριασµό όψεως στην ΑΤΕ για τη
διακίνηση των προκαταβολών των 2 έργων.
-Επιτόκιο το βασικό που θα ισχύει κάθε φορά για τη συγκεκριµένη
κατηγορία δανείων ή το επιτόκιο διατραπεζικής (Athi bor) µε
προσαύξηση 2,5 εκατοστιαίες µονάδες,
- Η τµηµατική αποδέσµευση υποθηκών θα γίνεται σε συνεργασία µε
τις ∆/νσεις Νοµικών Υπηρεσιών και Τεχνικών 'Εργων (καθορισµός
συντελεστή απόδοσης µε βάση τα τεχνικά χαρακτηριστικά του
έργου και τις αποδεσµευµένες αξίες).
- Η σύµβαση του δανείου θα υπογραφεί πέρα από την εταιρεία και
από τον κύριο µέτοχο της εταιρίας κ. Μιχ. Ανδρουλιδάκη ως
συνοφειλέτη.
- Το δάνειο θα εγγυηθεί και η εταιρία του οµίλου "ΕΥΡΩΠΑΙΚΟΣ
ΤΥΠΟΣ ΕΚ∆ΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ - ΜΑLINE" Α.Ε. ή "ΤΕΤΑΡΤΗ
ΕΞΟΥΣΙΑ - ΕΚ∆ΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ" Α.Ε. αφού πρώτα
γνωµατεύσουν εγγράφως οι Νοµικές υπηρεσίες για την ύπαρξη
τέτοιας δυνατότητας.
Τέλος δνε διατάχθηκε καµία έρευνα ούτε απασχόλησε τη ∆ιοίκηση
θέµα διαρροής στον τύπο οποιασδήποτε γνωµατοδότησης της
Νοµικής Υπηρεσίας διότι απλούστατα δεν ήταν εµπιστευτικού
χαρακτήρα και ήταν προσιτή στους πάντες.

Ο Υφυπουργός
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΣ"

97. Στις µε αριθµό 7608/20-5-98 και 594/28-7-98 ερωτήσεις δόθηκε
µε το υπ' αριθµ. 739/5-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 7608/20.5.98 και 594/28.7.98 που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Λωνίδας Κουρής, σχετικά µε την
τοποθέτηση µίας επιπλέον αίθουσας διδασκαλίας στο Νηπιαγωγείο
Βάρκιζας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Στον Ο.Σ.Κ. κατά το παρελθόν έτος είχε υποβληθεί αίτηµα για
άµεση τοποθέτηση αιθουσών κατά το Καλοκαίρι του 1997, στο
πλαίσιο της τότε εκτελούµενης εργολαβίας 120
προκατασκευασµένων αιθουσών σε διάφορες σχολικές µονάδες. Το
αίτηµα αυτό εξετάστηκε από τον ΟΣΚ πλην όµως ειδικευµένοι
υπάλληλοί του µετά από αυτοψίες, απέκλεισαν τη δυνατότητα
τοποθέτησης προκατασκευασµένων αιθουσών, λόγω όχι µόνο
προβληµάτων προσπέλασης, αλλά και διαµόρφωσης
περιβάλλοντος χώρου (έντονες κλίσεις).
Στο υπ' αρ. πρωτ. 2069/31.3.98 (αρ. πρωτ. ΟΣΚ 7758/2.4.98)
έγγραφο του ∆ήµου Βάρης προς τον ΟΣΚ που περιλαµβάνει
αιτήµατα για έγκριση πιστώσεων αναφέρεται: "Εκβραχισµός στο
χώρο του ∆ηµ. Σχ. Βάρκιζας, προσεγγιστικού προϋπολογισµού
5.000.000 δρχ. ώστε να τοποθετηθούν δύο (2) αίθουσες για 2/θέσιο
Νηπιαγωγείο που τώρα συστεγάζεται µε το ∆ηµοτικό".
Το ∆.Σ. του ΟΣΚ στη συνεδρίασή του της 14 Ιουλίου 1998 και στο
πλαίσιο εκτάκτων επιχορηγήσεων ύψους 900 εκατοµµυρίων δρχ.
που αφορούσαν έργα σε 51 ∆ήµους και Κοινότητες, ενέκρινε και την
επιχορήγηση του ∆ήµου Βάρης γιια τον συγκεκριµένο σκοπό
(δηλαδή τον εκβραχισµό στο χώρο του ∆ηµοτικού Σχολείου) µε το
ποσό των 4.500.000 δρχ.
Τέλος,  η  αναφορά  για  την  τοποθέτηση  δύο  (2)  αιθουσών
(στην  απάντηση  της  υπ'  αριθµ.  5988/2.4.98  Ερωτήσεως)  έγινε
διότι  στο  ανωτέρω  υπ'  αρ.  πρ.  2069/31.3.98  έγγραφο  του
∆ήµου  Βάρης  αναφέρεται ότι "το Νηπιαγωγείο τώρα συστεγάζεται
µε το ∆ηµ. Σχολείο" και θεωρήθηκε ότι η εγκατάσταση των δύο
αιθουσών  συνιστά  θετικό  µέτρο  για  την  εύρυθµη  λειτουργία
όλων  των µαθητών του συγκροτήµατος (∆ηµοτικού
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Σχολείου και του συστεγαζόµενου Νηπιαγωγείου).
Ο Υφυπουργός

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"
98. Στην µε αριθµό 601/29-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
291/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 601/29-7-1998 του Βουλευτή κ.
Χωµατά Ιωάννη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Στις περιοχές όπου δεν υπάρχουν υποκαταστήµατα της Εµπορικής
Τράπεζας, όπως η 'Ανδρος, η πληρωµή των συντάξεων στους
δικαιούχους γίνεται αποκλειστικά µε ταχυδροµικές επιταγές.
Οι συνταξιούχοι ΝΑΤ της Νήσου 'Ανδρου που έχουν δηλώσει
µόνιµη κατοικία "ΑΘΗΝΑ", δεν είναι δυνατό να εξυπηρετηθούν από
την Εθνική Τράπεζα, δεδοµένου ότι η εγκρινόµενη από το
Υπουργείο Οικονοµικών επιχορήγηση για την καταβολή των
συντάξεών τους πιστώνεται στο λογαριασµό του ΝΑΤ που τηρείται
στην Εµπορική Τράπεζα της περιοχής µόνιµης κατοικίας τους να
ζητήσουν να εκδοθεί µία κάρτα αναλήψεως ώστε µέσω του
διατραπεζικού συστήµατος ∆ΙΑΣ, να γίνεται αυτόµατη πίστωση του
λογαριασµού τους από οποιαδήποτε συνεργαζόµενη µε το ∆ΙΑΣ
Τράπεζα.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

99. Στην µε αριθµό 608/28-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1508/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στο από 29.7.98 έγγραφό σας µε το οποίο µας
στείλατε την 608/28.7.98 ερώτηση, που κατατέθηκε στη Βουλή από
το Βουλευτή κ. Θεοφάνη ∆ηµοσχάκη, αναφορικά µε το πιο πάνω
θέµα, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Με τις διατάξεις της περίπτωσης ε' της παραγράφου 1 του
άρθρου 16 του ν. 2238/1994 ορίζεται ως εξής η ετήσια τεκµαρτή
δαπάνη σκαφών αναψυχής ιδιωτικής χρήσης κυριότητας ή κατοχής
του φορολογουµένου, της συζύγου του ή των προσώπων που τους
βαρύνουν:
α) Για µηχανοκίνητα σκάφη ανοικτού τύπου, ταχύπλοα και µη,
ολικού µήκους µέχρι τρία (3) µέτρα στο ποσό των τετρακοσίων
σαράντα χιλιάδων (440.000) δραχµών που προσαυξάνεται µε το
ποσό των διακοσίων είκοσι χιλιάδων (220.000) δραχµών για κάθε
µέτρο µήκους πάνω από τα τρία (3) µέτρα.
β) Προκειµένου για ιστιοφόρα ή µηχανοκίνητα ή µικτά σκάφη µε
χώρο ενδιαίτησης η τεκµαρτή δαπάνη υπολογίζεται βάσει των
µέτρων ολικού µήκους του σκάφους ως εξής:
Μήκος σκάφους Ετήσια τεκµαρτή

δαπάνη διαβίωσης
(σε δραχµές)

Μέχρι 8 µέτρα 3.600.000
Πάνω από 8 και µέχρι 10 µέτρα 6.500.000
Πάνω από 10 και µέχρι 12 " 9.500.000
Πάνω από 12 και µέχρι 14 " 12.700.000
Πάνω από 14 και µέχρι 16 " 16.200.000
Πάνω από 16 και µέχρι 18 " 20.100.000
Πάνω από 18 και µέχρι 20 " 24.600.000
Πάνω από 20 και µέχρι 22 " 29.800.000
Πάνω από 22 και µέχρι 24 " 35.800.000
Πάνω από 24 και µέχρι 26 " 42.600.000
Πάνω από 26 και µέχρι 28 " 50.400.000
Πάνω από 28 και µέχρι 30 " 59.300.000
Πάνω από 30 και µέχρι 32 " 69.400.000
Πάνω από 32 " 77.600.000
Τα ποσά της ετήσιας τεκµαρτής δαπάνης της παραπάνω
περίπτωσης β' µειώνονται κατά ποσοστό πενήντα τοις εκατό (50%)
προκειµένου για ιστιοφόρα ναυταθλητικά σκάφη που
χρησιµοποιούνται για ναυταθλητικούς αγώνες.

Για τη µείωση αυτή απαιτείται σχετική βεβαίωση που χορηγείται
από την Ελληνική Ιστιοπλοϊκή Οµοσπονδία θεωρηµένη από τη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.
Η τεκµαρτή δαπάνη από κάθε σκάφος µειώνεται ανάλογα µε την
παλαιότητά του κατά ποσοστό δέκα τοις εκατό (10%) αν έχει
περάσει χρονικό διάστηµα πάνω από πέντε (5) έτη και µέχρι δέκα
(10) από το έτος που νηολογήθηκε για πρώτη φορά και είκοσι τοις
εκατό (20%) αν έχει περάσει χρονικό διάστηµα πάνω από δέκα (10)
έτη.
Προκειµένου για σκάφη µε µόνιµο πλήρωµα ναυτολογηµένο για
ολόκληρο ή µέρος του έτους, στην παραπάνω δαπάνη προστίθεται
και η αµοιβή του πληρώµατος πολλαπλασιαζόµενη µε συντελεστή
δύο (2) Τα σκάφη επαγγελµατικής χρήσης δεν λαµβάνονται υπόψη
για το τεκµήριο της δαπάνης.
2. - Από τη ∆ιοίκηση έγινε δεκτό ότι για τις αµιγώς κωπήλατες
βάρκες δεν υπολογίζεται τεκµαρτή δαπάνη διαβίωσης µε βάση την
κυριότητα ή την κατοχή τους.
3. - Επίσης, µε τις διατάξεις της περίπτωσης α' του άρθρου 17 του
ν. 2238/1994 ορίζεται ως ετήσια τεκµαρτή δαπάνη του
φορολούµενου, της συζύγου του και των προσώπων που τους
βαρύνουν και τα χρηµατικά ποσά που πραγµατικά καταβάλλονται
για αγορά, µεταξύ άλλων, πλοίων αναψυχής και λοιπών σκαφών
αναψυχής, εφόσον δεν αποτελούν το άµεσο αντικείµενο της
ασκούµενης εµπορικής δραστηριότητας.
4.-Από όσα αναφέρονται πιο πάνω προκύπτει ότι από την τεκµαρτή
δαπάνη διαβίωσης εξαιρούνται µόνο οι αµιγώς κωπήλατες βάρκες
οποιουδήποτε µήκους ενώ σε οποιοδήποτε άλλο σκάφος αναψυχής
υπολογίζεται ετήσια τεκµαρτή δαπάνη διαβίωσης, ανεξάρτητα από
τον τρόπο κατασκευής του.
Τέλος σε τεκµαρτή δαπάνη απόκτησης περιουσιακού στοιχείου
υπόκειται ο φορολογούµενος για την αγορά οποιουδήποτε σκάφους
αναψυχής, εφόσον δεν αποτελεί άµεσο αντικείµενο της εµπορικής
του δραστηριότητας.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

100. Στην µε αριθµό 644/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
292/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Αναφερόµενοι στην µε αριθµό 644/30-7-98 ερώτηση του
Βουλευτού κ. Ν. Νικολόπουλου που µας διαβιβάσατε µε το
ανωτέρω σχετικό, σας γνωρίζουµε ότι το Κεντρικό Λιµεναρχείο
Πάτρας είναι επαρκώς στελεχωµένο µε προσωπικό και διατέτει
αρκετά µέσα (πλωτά και χερσαία) ώστε να µπορεί να
ανταποκρίνεται ικανοποιητικά τόσο στην αστυνόµευση του
θαλάσσιου, όσο και του χερσαίου χώρου της περιοχής δικαιοδοσίας
του.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΟΥΜΑΚΗΣ"

101. Στην µε αριθµό 703/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
6807/13-8-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της 703/30-7-98 ερώτησης του Βουλευτή κ. Γεωργίου
Καλαντζή σχετικά µε την αναστολή λειτουργίας από 1-9-98 του
Τοπικού Τελωνειακού Γραφείου Κεραµωτής, σας γνωρίζουµε τα
ακόλουθα:
1) Η Υπηρεσία µας προκειµένου να ανταποκριθεί στις σύγχρονες
απαιτήσεις (υλοποίηση της Κοινοτικής Απόφασης "Τελωνείο 2000")
και της ανάγκης για αυξηµένη τελωνειακή παρουσία στα συνοριακά
Τελωνεία είναι αναγκασµένη να προχωρήσει σε ορθολογικότερη
κατανοµή του προσωπικού της, µέσω της αναδιάρθρωσης των
Περιφερειακών Μονάδων της.
2) Η επιτροπή η οποία επεξεργάστηκε το όλο θέµα µετά τη µελέτη
και αξιολόγηση των σχετικών στοιχείων έχει την άποψη ότι δεν είναι
απαραίτητη η λειτουργία του εν λόγω Τελωνειακού Γραφείου ως
µόνιµης τοπικής Τελωνειακής Αρχής, µέσω δε του καταρτιζόµενου
νέου Οργανισµού του Υπ. Οικ. εξετάζεται η δυνατότητα σύστασης
Τελωνείου Β' Τάξης, πλησίον της Κοινότητας Κεραµωτής στην
τοποθεσία Χρυσούπολη Καβάλας για την κάλυψη των αναγκών του
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Αερολιµένα "Μ. Αλέξανδρος" καθώς και της ευρύτερης περιοχής.
3) Είµαστε όµως σε θέση να διαβεβαιώσουµε τον ενδιαφερόµενο
βουλευτή ότι σε κάθε περίπτωση η Τελωνειακή παρουσία στην
περιοχή της Κεραµωτής θα συνεχίσει να υφίσταται και ως εκ τούτου
η ικανοποίηση των σχετικών αναγκών των κατοίκων θα είναι
εξασφαλισµένη.
4) Ως προς το ερώτηµα, εάν υπάρχει πρόθεση αναθεώρησης της
σχετικής απόφασης, σας γνωρίζουµε ότι δεν εξετάζεται στην
παρούσα φάση η διακοπή της επικείµενης αναστολής πριν καν
καταστεί δυνατή η αξιολόγηση της νέας κατάστασης.
5) Τέλος, η θέση σε αναστολή λειτουργίας ενός Τοπικού
Τελωνειακού Γραφείου δεν είναι απαραίτητα µόνιµη κατάσταση και
δεν αποκλείεται, βέβαια, µελλοντικά σε περίπτωση αλλαγής των
συνθηκών να επανεξετασθεί το όλο θέµα.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ"

102. Στην µε αριθµό 707/30-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης, 707/30-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το Υπουργείο µας, λόγω του χαρακτήρα και της φύσης της
αποστολής της Ελληνικής Αστυνοµίας, είναι ιδιαίτερα ευαίσθητο στο
θέµα της άψογης συµπεριφοράς των αστυνοµικών και της πιστής
εκτέλεσης του καθήκοντός τους και ελέγχει µε αυστηρότητα κάθε
παράνοµη ή αντικανονική δραστηριότητα τους.
Τα ελάχιστα, ευτυχώς, κρούσµατα διαφθοράς και παρανόµου
δραστηριότητας σε καµία περίπτωση δεν µπορούν να αµαυρώσουν
την εικόνα της Αστυνοµίας. Στόχος µας αµετακίνητος είναι η
αποτελεσµατική λειτουργία της αυτοκάθαρσης στους κόλπους του
Σώµατος µε προληπτικούς και κατασταλτικούς ελέγχους και
εξουδετέρωση κάθε παράγοντα που οδηγεί σε διαφθορά.
Οι επίορκοι αστυνοµικοί, που προσβάλλουν το ήθος και την
εντιµότητα της πλειοψηφίας των συναδέλφων τους, οι οποίοι
µοχθούν νυχθηµερόν κάτω από αντίξοες πολλές φορές συνθήκες
για τη διασφάλιση της τάξης, της ασφαλείας και προστασίας των
εννόµων αγαθών του πολίτη, δεν έχουν θέση στο Σώµα.
Για το σκοπό αυτό ασκούνται αδιάλειπτα ιεραρχικοί έλεγχοι σε όλο
το προσωπικό, εξετάζεται µε ιδιαίτερη προσοχή και σε βάθος κάθε
πληροφορία ή καταγγελία για ενέργεια ή παράλειψή τους αντίθετη
µε τους ισχύοντες νόµους, κανονισµούς και την ηθική τάξη και
εφόσον διαπιστωθεί παράβαση αυτών λαµβάνονται αυστηρά
πειθαρχικά και ποινικά µέτρα.
Επίσης, για ταχεία άσκηση και περαίωση του πειθαρχικού ελέγχου,
µε ιδιαίτερη προτεραιότητα για τα σοβαρά πειθαρχικά
παραπτώµατα, έχουµε, εκσυγχρονίσει το αστυνο µικό πειθαρχικό
δίκαιο. Στα πλαίσια αυτά κάθε κρούσµα παρανοµίας και κάθε
καταγγελία σε βάρος αστυνοµικών ερευνάται σε βάθος και όταν
συντρέχει περίπτωση εφαρµόζονται µε αυστηρότητα οι ισχύουσες
διατάξεις.
Πέραν αυτών και επειδή τελευταία µε αφορµή περιορισµένα
κρούσµατα διαφθοράς στο χώρο της Αστυνοµίας έχει διαµορφωθεί
για το θεσµό αυτό µια αρνητική εικόνα στο κοινωνικό σύνολο, η
οποία δεν αντικατοπτρίζει την πραγµατικότητα, η Πολιτεία
προκειµένου να διαφυλαχθεί η τιµή και η υπόληψη του συνόλου του
αστυνοµικού προσωπικού, έκρινε αναγκαίο όπως το µέτρο της
υποχρέωσης υποβολής δηλώσεως περιουσιακής κατάστασης
επεκταθεί και στους αστυνοµικούς. Το θέµα αυτό ρυθµίστηκε µε τις
διατάξεις του άρθρου 7 του ν. 2622/1998 οι οποίες ήδη
εφαρµόζονται.
Με τις διατάξεις του άρθρου 8 του εν λόγω νόµου παρέχεται η
δυνατότητα στον Υπουργό δηµόσιας Τάξης να αναθέτει στον κατά
τόπο Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών τη διενέργεια Ε.∆.Ε. για σοβαρά
παραπτώµατα των αστυνοµικών, που επισύρουν σύµφωνα µε το
πειθαρχικό δίκαιο ανώτερες πειθαρχικές ποινές. Η ρύθµιση αυτή

κρίθηκε αναγκαία, προκειµένου στις περιπτώσεις αυτές να
συλλέγεται το αποδεικτικό .υλικό όχι από .υπηρεσιακούς
παράγοντες από εξειδικευµένα και υψηλού κύρους και αξιοπιστίας
πρόσωπα, όπως είναι οι Εισαγγελείς, ώστε, αφενός µεν να
.υπάρχει πλήρης αντικειµενική και σε βάθος εξέταση της υπόθεσης
και αφετέρου να προστατεύεται ο πειθαρχικά ελεγχόµενος, µε την
εξασφάλιση της άσκησης όλων των νόµιµων δικαιωµάτων του.
Επίσης, για την πάταξη τέτοιων φαινοµένων, έχουµε αποφασίσει να
συστήσουµε ειδική Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων κατά τα
ισχύοντα σε άλλες ανεπτυγµένες χώρες, η οποία θα εποπτεύεται
από Εισαγγελέα. Σχετική διάταξη νόµου θα φέρουµε σύντοµα στη
Βουλή.
Στην αναφερόµενη προσπάθειά µας για την πάταξη των
κρουσµάτων διαφθοράς, απαραίτητη είναι η συµβολή όλων και
ασφαλώς και των συνδικαλιστών αστυνοµικών, τα δε αναφερόµενα
στην Ερώτηση για διώξεις αυτών δεν ανταποκρίνονται στην
πραγµατικότητα.
Σε ό,τι αφορά τη συνδικαλιστική έκφραση και λειτουργία του
προσωπικού µας, σας πληροφορούµε ότι αυτή σήµερα
εξασφαλίζεται απόλυτα µε τις ρυθµίσεις του ν. 2265/1994 και καµία
δίωξη δεν γίνεται για ενέργειες που άπτονται της άσκησης των
συνδικαλιστικών δικαιωµάτων, εφόσον αυτές δενυπερβαίνουν τα
όρια που θέτουν οι υφιστάµενες διατάξεις. Τέλος, επισηµαίνεται ότι
από το προσωπικό του Υπουργείου µας ουδείς έχει διωχθεί,
αποταχθεί ή εξαναγκασθεί σε παραίτηση για συνδικαλιστική δράση.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

103. Στην µε αριθµό 715/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1509/31-7-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στο από 31.7.98 έγγραφό σας, µε το οποίο µας
στείλατε την 715/31.7.98 ερώτηση, που κατατέθηκε στη Βουλή από
το Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Πιπεργιά, σχετικά µε το παραπάνω θέµα,
σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 23 του άρθρου 33 του
ν.2238/1994, όπως συµπληρώθηκαν µε την παράγραφο 8 του
άρθρου 5 του ν.2579/1998, για τις επιχειρήσεις του Νοµού Αττικής,
εκτός αυτών που παρέχουν υπηρεσίες, που είναι εγκατεστηµενες
επί οδών στις οποίες εκτελούνται τα έργα κατασκευής του ΜΕΤΡΟ
και των οποίων η συναλλακτική κίνηση παρεµποδίζεται µε
αποτέλεσµα την ουσιαστική µείωση των ακαθάριστων εσόδων τους,
το ελάχιστο ποσό καθαρού εισοδήµατος που προσδιορίζεται µε τις
διατάξεις αυτού του άρθρου, µπορεί να αµφισβητηθεί από τον
υπόχρεο µε αίτησή του, η οποία υποβάλλεται, µέσω του
προϊσταµένου της αρµόδιας δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας µέχρι
και το τέλος του επόµενου µήνα από το µήνα που έγινε η βεβαίωση
του φόρου της δήλωσης, ενώπιον Επιτροπής πο συγκροτείται µε
απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών.
Η αίτηση αυτή δεν αναστέλλεται τη βεβαίωση και την είσπραξη του
φόρου που οφείλεται. Η επιτροπή εφόσον κρίνει το αίτηµα βάσιµο
µε απόφασή της διαγράφει η µειώνει κατά περίπτωση το ελάχιστο
ποσό καθαρού εισοδήµατος που προσδιορίζεται µε βάση τις
διατάξεις αυτού του άρθρου.
Η υποβολή της παραπάνω αίτησης δεν κωλύει την άσκηση
προσφυγής, στην περίπτωση όωµς άσκησής της πριν από τη λήψη
απόφασης παύει κάθε ενέργεια για τη λήψη απόφασης από την
Επιτροπή.
2. 'Υστερα από τα παραπάνω και δεδοµένου ότι στο Υπουργείο
Οικονοµικών δεν υποβλήθηκαν από τις ενδιαφερόµενες
επιχειρήσεις  σχετικά  αιτήµατα  και  του  γεγονότος  ότι  η  ρύθµιση
που  έγινε  µε  το  άρθρο  5  του  ν.2579/1998,  αφορά  µόνο  στις
περιπτώσεις  των  θιγόµενων  επιχειρήσεων  λόγω  του  έργου  του
ΜΕΤΡΟ,  δεν  υπάρχει  δυνατότητα  να  εξαιρεθούν  από  τα
αντικειµενικά  κριτήρια  επιχειρήσεις  που  τυχόν  επλήγησαν  από
τα  έργα  ανακατασκευής  της  προβλήτας  του  Λιµανιού  της
Καρύστου.  Αν  υποβληθούν  αιτήµατα  θα  µελετη-



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ E' - 19 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 1998 147

θούν για µελλοντική νοµοθετική ρύθµιση.
Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

104. Στην µε αριθµό 719/31-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
82/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης, 719/31-7-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Σ. ∆ΑΝΕΛΛΗΣ, σε ό,τι µας αφορά, σας γνωρίζουµε
ότι, για τα θέµατα της νόµιµης παραµονής και εργασίας αλλοδαπών
στην Ελλάδα µε τη χορήγηση της Κάρτας Παραµονής
Περιορισµένης Χρονικής ∆ιάρκειας, καθώς και για τα µέτρα που
λαµβάνουν οι Υπηρεσίες µας σε βάρος εκείνων που παραβιάζουν
την ισχύουσα νοµοθεσία, έχουµε ενηµερώσει επανειληµµένα την
Εθνική Αντιπροσωπεία.
Με την έναρξη ισχύος των αναφερόµενων στο θέµα ρυθµίσεων,
από το Υπουργείο µας δόθηκαν οι απαραίτητες εντολές και οδηγίες
προς τις περιφερειακές Αστυνοµικές Υπηρεσίες προκειµένου να
συµβάλλουν, σε συνεργασία µε τους εµπλεκόµενους φορείς, στην
απρόσκοπτη αλλά και ουσιαστική υλοποίησή τους.
Οι Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας, σύµφωνα µε την
ισχύουσα νοµοθεσία (παρ. στ' άρθρου 2 του π.δ. 358/1997),
χορηγούν στους ανωτέρω µόνο το απαιτούµενο πιστοποιητικό περί
µη εγγραφής τους στον κατάλογο ανεπιθύµητων αλλοδαπών του
άρθρου 11 του ν. 1975/1991.
Στις ανωτέρω Υπηρεσίες έχουν δοθεί εντολές και εξυπηρετούν τους
προσερχόµενους αλλοδαπούς µε ευαισθησία και ανθρωπιά και
καµία αδυναµία εξυπηρέτησης αυτών δεν έχει εκδηλωθεί.
Πέραν αυτών, οι αρµόδιες Υπηρεσίες µας, σε εφαρµογή της
ισχύουσας νοµοθεσίας, ενεργούν συλλήψεις και απελάσεις µόνο
εκείνων των αλλοδαπών, οι οποίοι στερούνται ταξιδιωτικών
εγγράφων ή δεν έχουν εφοδιασθεί µε την προβλεπόµενη βεβαίωση
του Ο.Α.Ε.∆. περί κατάθεσης αίτησης υπαγωγής τους στη
διαδικασία των Π.∆. 358 και 359/1997 ή εισήλθαν παράνοµα στη
χώρα µετά την 28-11-1997 (ηµεροµηνία υπογραφής των Π.∆.).
Επίσης απελαύνονται και όσοι αλλοδαποί καταδικάζονται για
σοβαρά εγκλήµατα (κλοπές, ληστείες, κ.λπ.) ή συντρέχουν στο
πρόσωπό τους λόγοι δηµόσιας τάξης, ασφάλειας και υγείας.
Επισηµαίνεται ότι ο προς απέλαση αλλοδαπός και µόνο στην
περίπτωση που έχει διαταχθεί διοικητική απέλαση, έχει δικαίωµα
προσφυγής εντός τριών ηµερών από την κοινοποίηση της σχετικής
απόφασης απελάσεώς του, ενώπιον του Υπουργού δηµόσιας
Τάξης, ο οποίος αποφαίνεται εντός είκοσι ηµερών από της
ηµεροµηνίας άσκησης του ανωτέρω ενδίκου µέσου.
Σε ό,τι αφορά το αίτηµα για ειδική ρύθµιση προκειµένου οι
αλλοδαποί οι οποίοι, για να υπαχθούν στις αναφερόµενες διατάξεις
και τους χορηγηθεί κάρτα προσωρινής άδειας παραµονής στη

χώρα, χρησιµοποίησαν πλαστά δικαιολογητικά - πιστοποιητικά ή
κατάρτισαν πλαστό ή νόθευσαν πιστοποιητικό ή µαρτυρικό ή άλλο
έγγραφο, σας γνωρίζουµε ότι αρµόδιο να σας πληροφορήσει
σχετικά είναι το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων
προς το οποίο διαβιβάζουµε Φ/Α της Ερώτησης.
Επισηµαίνεται όµως, ότι όλοι οι πολίτες, ηµεδαποί και αλλοδαποί,
οφείλουν να σέβονται τους νόµους της χώρας τους οποίους όταν
παραβιάζουν υφίστανται τις νόµιµες κυρώσεις, η δε ιδιότητα ή ο
λόγος για τον οποίο προέβησαν στην παράνοµη πράξη δεν τους
απαλλάσσει από τη γενικότερη ποινική ευθύνη.
Εξ άλλου, όλοι οι πολίτες, ηµεδαποί ή αλλοδαποί, γνωρίζουν ότι για
να λάβουν τα έγγραφα που επιθυµούν θα πρέπει να απευθύνονται
στις αρµόδιες για την έκδοσή τους Υπηρεσίες και όχι σε
αναρµόδιους τρίτους. Στη συγκεκριµένη περίπτωση οι
ενδιαφερόµενοι αλλοδαποί γνωρίζουν ότι θα πρέπει να
απευθύνονται στις αναφερόµενες στο π.δ. 358/1997 (άρθρο 2)
Υπηρεσίες και όχι σε αναρµόδια τρίτα πρόσωπα και µάλιστα έναντι
αµοιβής.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και κάθε άλλος λόγος που
προβάλλεται στερείται ουσιαστικού ή νοµικού ερείσµατος.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ"

105. Στην µε αριθµό 859/6-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1/12-8-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης, 859/6-8-1998 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Θ. ∆ΗΜΟΣΧΑΚΗΣ, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι Αστυνοµικές Αρχές, κατόπιν οδηγιών µας, παρακολουθούν µε
ιδιαίτερη ευαισθησία και ασκούν συνεχείς και έντονους ελέγχους
στα παντός είδους καταστήµατα και ασφαλώς και στα αναφερόµενα
καταστήµατα και επιχειρήσεις υγειονοµικού ενδιαφέροντος σε όλη
τη χώρα, για διαπίστωση της τήρησης των όρων και
προϋποθέσεων που θέτουν οι ισχύουσες διατάξεις για τη λειτουργία
τους και την προστασία των καταναλωτών από αισχροκερδείς σε
βάρος τους πράξεις ασυνείδητων επαγγελµατιών.
Για τις βεβαιούµενες παραβάσεις, εφαρµόζουν µε αυστηρότητα τις
ισχύουσες διατάξεις και, παράλληλα, ενηµερώνουν τις αρµόδιες
Υπηρεσίες, για τις δικές τους ενέργειες.
∆υνατότητα της Αστυνοµίας για επιλεκτική κατά τόπο και χρόνο
αναστολή των σχετικών µε το θέµα διατάξεων δεν παρέχεται από
αυτές. Η εφαρµογή των νόµων αποτελεί υποχρέωση και δεν
επαφίεται στη διακριτική της ευχέρεια.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΩΜΑΙΟΣ")
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Θα συζητηθεί η υπ' αριθµόν 3/7.10.1998 επερώτηση των
Βουλευτών κυρίων Θεοδώρου Πασσαλίδη, Γεωργίου Καλαντζή, της
κ. Παρθένας Φουντουκίδου, Θεοφίλου Λεονταρίδη, Νικολάου
Τσιαρτσιώνη, Παναγιώτη Ψωµιάδη και Σταύρου Παπαδόπουλου,
προς την Υπουργό Ανάπτυξης σχετικά µε την πολιτική της
Κυβέρνησης στον τοµέα του φαρµάκου.
Η Νέα ∆ηµοκρατία ορίζει ως Κοινοβουλευτικό της Εκπρόσωπο για
την συζήτηση της επερωτήσεως αυτής το Βουλευτή Α' Περιφέρειας
Πειραιώς κ. Βασίλη Μιχαλολιάκο.
Ο Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου ορίζει ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ. Ευάγγελο
Αποστόλου.
Εκ των επερωτώντων συναδέλφων ο κ. Θεόδωρος Πασσαλίδης
έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ: Από την πρώτη ηµέρα των
κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ ένα από τα αγαπηµένα πεδία άσκησης
λαϊκίστικης πολιτικής προπαγάνδας υπήρξε ο χώρος της υγείας και
των φαρµάκων.
Ειδικότερα ο χώρος του φαρµάκου ήταν ο χώρος όπου κατ εξοχήν
απέτυχε το ΠΑΣΟΚ µε την πολιτική του. Και απέτυχε κυρίως γιατί
προσέγγισε το θέµα µε παντελή έλλειψη σεβασµού προς τη
σηµασία που έχει το προϊόν και το κοινωνικό αγαθό "φάρµακο".
"Φθηνό και καλό φάρµακο" ήταν το αρχικό και βασικό, επί δεκαετία,
σύνθηµα του ΠΑΣΟΚ. Ποτέ άλλοτε δεν υπήρξε σύνθηµα τόσο κενό
περιεχοµένου και τόσο ψευδεπίγραφο.
Τι σηµαίνει "φθηνό" για ένα προϊόν που υπόκειται σε διατιµήσεις
από τις κρατικές υπηρεσίες και µάλιστα µε πολύ αυστηρότερα
κριτήρια από οποιοδήποτε άλλο προϊόν; Μήπως οι κρατικές
υπηρεσίες δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους; Μήπως παραβλέπουν
παράγοντες αθέλητα ή ηθεληµένα που οδηγούν σε υπερδιατίµηση;
Μήπως υπάρχει άγνοια ή αδυναµία εφαρµογής κανόνων από τις
υπηρεσίες; 'Η µήπως ποτέ δεν ενδιαφέρει η ουσία, αλλά µόνο η
δηµιουργία εντυπώσεων;
Τι σηµαίνει "καλό φάρµακο" για ένα προϊόν που ελέγχεται
αυστηρότατα από το στάδιο της υποβολής του φακέλου εγκρίσεως
µέχρι την εισαγωγή της πρώτης ύλης, µέχρι την παραγωγή και τη
συσκευασία του και µέχρι τη διακίνηση στην αγορά και της
τελευταίας συσκευασίας; Μήπως ο ΕΟΦ εγκρίνει φάρµακα που δεν
είναι καλά; Μήπως υπάρχουν µονάδες παραγωγής που παράγουν
κακής ποιότητας φάρµακα και δεν τις κλείνει ο ΕΟΦ ή το
Υπουργείο; 'Η µήπως όλα πρέπει να θυσιάζονται στο βωµό του
λαϊκισµού µε απόλυτη περιφρόνηση προς την αλήθεια;
Τι έγινε στην πράξη στον τοµέα των φαρµάκων όλα τα χρόνια της
διακυβερνήσεως από τη σηµερινή Κυβέρνηση; Στην πρώτη περίοδο
1981-1989 επεβλήθηκε µε πολλές τυµπανοκρουσίες µε το ν.
1316/83 το χαράτσι του ΕΟΦόσηµου που, όπως ήδη
επισηµάνθηκε, επιβάρυνε µε πολλά δισεκατοµµύρια το κοινωνικό
σύνολο και τα ασφαλιστικά ταµεία και δεν χρησιµοποιήθηκε παρά
σε ελάχιστο ποσό για τους σκοπούς που υποτίθεται ότι είχε
δεσµευθεί.
(Στο σηµείο αυτό την προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Ο ΕΟΦ µόνο σε ένα µικρό ποσοστό ενισχύθηκε υλικοτεχνικά και
οργανωτικά, για να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις των καιρών. Ο
πακτωλός χρηµάτων που εισέρευσε από το ΕΟΦόσηµο ούτε κατά
το 1/5 δεν χρησιµοποιήθηκε για ουσιαστικούς και παραγωγικούς
σκοπούς και επέστρεψε στον κρατικό κορβανά, καταλήγοντας σε
έµµεση φορολογία του λαού προς δόξαν του φθηνού φαρµάκου.
Το πλέον κραυγαλέο παράδειγµα µάλιστα υπήρξαν οι επενδύσεις
δεκάδων δισεκατοµµυρίων στην ιδρυθείσα µε το νόµο 1316 Εθνική
Φαρµακοβιοµηχανία, η οποία διατυµπανίζετο ότι θα παρέµβει στη
στήριξη της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας και στη δηµιουργία
καλού και φθηνού φαρµάκου.

∆εκάδες όµως δισεκατοµµύρια σε µηχανήµατα και εγκαταστάσεις
σκούριασαν αχρησιµοποίητα και τελικά η εθνική
φαρµακοβιοµηχανία κατέληξε να κάνει φασόν σε ξένα εργοστάσια.
Η περίοδος αυτή ήταν, όπως θα αναλύσουµε και στη συνέχεια, η
αρχή του τέλους και για την ελληνική φαρµακοβιοµηχανία. Η
δεύτερη περίοδος ΠΑΣΟΚ σηµαδεύεται µε ακόµη πιο κραυγαλέα
έλλειψη πολιτικής και προγραµµατισµού στο χώρο του φαρµάκου.
Και πάλι στις εξαγγελίες και στα λόγια η πολιτική για το φάρµακο
έχει γίνει βασικός τοµέας προπαγάνδας. Επί τρία χρόνια
εξαγγέλλεται η σοβαρή µελέτη του θέµατος της ανακοστολόγησης
των φαρµάκων σε νέα ρεαλιστική, υποτίθεται βάση που δεν
αποτολµάται.
Τελικά προς το τέλος του 1997, µε την αγορανοµική διάταξη 6/97
και το δελτίο τιµών φαρµάκων 1/97 εκδίδεται διατίµηση φαρµάκων
µε το νέο σύστηµα υπολογισµού µειωµένων επιβαρύνσεων ΕΟΦ,
ΤΣΑΥ κλπ. Σ'αυτήν τη διαδικασία η επί τριετία εµβριθής µελέτη του
θέµατος καταλήγει σε λάθος τρόπο υπολογισµού του ΦΠΑ που
διορθώνεται την τελευταία στιγµή, ενώ δεν προλαβαίνουν να
διορθωθούν άλλα λάθη σε χονδρικές τιµές αρκετών φαρµάκων, που
διορθώνονται εκ των υστέρων µε τηλεφωνικές παρεµβάσεις.
Μετά απ'όλα αυτά και σε λίγες µόνο εβδοµάδες γίνεται πλήρης
ανατροπή του σκηνικού. Η εµβριθής τριετής µελέτη της
ανακοστολόγησης πετιέται στο καλάθι των αχρήστων. Με το νέο
δελτίο τιµών φαρµάκων 2/97 αφαιρούνται όλες οι επιβαρύνσεις,
αφού είχε ξεσηκωθεί ο φαρµακευτικός κόσµος της χώρας και αφού
όλες αυτές οι παλινωδίες είχαν επιφέρει και σηµαντικότατο κόστος.
Τελικά το χειρότερο απ'όλα είναι ότι η ανακοστολόγηση έγινε και
πάλι χωρίς ουσιαστικά, αντικειµενικά και ρεαλιστικά κριτήρια, χωρίς
διάλογο µε τους κλάδους του φαρµάκου και µε εξαιρετικά
διαστρεβλωτικά αποτελέσµατα, σε βάρος µάλιστα και των
κλασικών, φθηνών και δοκιµασµένων φαρµάκων που τόσο πολύ
διατυµπάνιζε τη στήριξή τους το ΠΑΣΟΚ.
'Ολων των παραπάνω, αλλά και άλλων στοιχείων που θα
αναφερθούν, ουσιαστική και τραγική συνέπεια ήταν δυστυχώς
πρώτον, η εξόντωση της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας και
δεύτερον, η υποβάθµιση της φαρµακευτικής περίθαλψης των
ασφαλισµένων, σε συνδυασµό και µε τη λίστα φαρµάκων, στην
οποία και θα αναφερθώ στη συνέχεια.
Μερικά απλά στοιχεία αποδεικνύουν, χωρίς πολλά λόγια το θλιβερό
γεγονός. Το 1980 τα καθαρά ελληνικής ιδιοκτησίας και παραγωγής
φάρµακα κάλυπταν το 17,5% του συνόλου του τζίρου πωλήσεων
στην Ελλάδα. Το 1989 ο τζίρος αυτός συρρικνώθηκε στο 7,5% του
συνόλου, είχε µια ανάκαµψη στην τριετία 1990-1993 και σήµερα
1998 υπολογίζεται στο ύψος του 8,5% µε πτωτικές τάσεις και πάλι.
Το 1980 τα παραγόµενα στην Ελλάδα φάρµακα από ελληνικές και
ξένες εταιρείες κατείχαν το 82% της αγοράς και τα εισαγόµενα το
18%. Στο τέλος του 1997 εισάγεται πάνω από το 70% των
φαρµάκων σε τζίρο. Το 1980 οι πωλήσεις ελληνικών και ξένων
φαρµάκων από ελληνικής ιδιοκτησίας εταιρείες κάλυπταν περίπου
το 60% του τζίρου, έναντι 40% των ξένης ιδιοκτησίας εταιρειών. Το
1987 η σχέση αυτή συρρικνώθηκε στο 48% προς 52% και το 1996
η σχέση κατέληξε στο 31,5% για τα ελληνικά δεδοµένα και στο
68,5% για τα ξένα, µε ραγδαία µάλιστα πτωτική τάση για το 1997
και 1998.
Εδώ αξίζει µάλιστα να σηµειωθεί ότι τη διετία 1992-1993, που
άρχισαν να φαίνονται οι επιπτώσεις της πολιτικής της Νέας
∆ηµοκρατίας, υπήρχε σταθεροποίηση της σχέσης αυτής στο 37%
προς 63%, µε σαφείς τάσεις βελτίωσης.
Η εξόντωση της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας που καθίσταται και
εθνικά επικίνδυνη, λόγω της σηµασίας των φαρµάκων εν ειρήνη και
εν πολέµω, ήταν αποτέλεσµα και πολλών άλλων επιµέρους µέτρων
που πάρθηκαν επί κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και που είναι
τουλάχιστον περίεργα, αν δεν συνιστούν υποταγή στα κελεύσµατα
των πολυεθνικών εταιρειών.
Η απόσυρση από την αγορά των παλαιών δοκιµασµένων και
φθηνών φαρµάκων είναι έργο και ευθύνη κυρίως της πολιτικής
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του ΠΑΣΟΚ στη διατίµηση των φαρµάκων. Το λάθος της
αναπροσαρµογής των τιµών των φαρµάκων, σηµαντικά κάτω από
τα ετήσια επίπεδα πληθωρισµού, που είναι ο κύριος λόγος της
εξαφάνισης των φθηνών και δοκιµασµένων φαρµάκων, βαρύνει
όλες τις κυβερνήσεις µετά τη Μεταπολίτευση. Βαρύνει όµως κυρίως
το ΠΑΣΟΚ η τραγική απόσταση µεταξύ αναπροσαρµογής τιµών και
πληθωρισµού, που πολλαπλασίασε το ρυθµό απόσυρσης των
φθηνών φαρµάκων.
Ας δούµε τα στοιχεία. Μεταξύ του 1985 και 1989, επί ΠΑΣΟΚ,
είχαµε πληθωρισµό αθροιστικά 86% και επίπεδο αναπροσαρµογής
των τιµών 34,5%, δηλαδή αρνητικό αποτέλεσµα µείον 51,5%.
Μεταξύ 1990 και 1992 επί Νέας ∆ηµοκρατίας είχαµε πληθωρισµό
55,7% και αναπροσαρµογή στο επίπεδο του 42,5%, δηλαδή
αρνητικό αποτέλεσµα µείον 13,2%.
Μεταξύ 1993 και 1997 είχαµε πληθωρισµό αθροιστικά 48,5% και
αναπροσαρµογές τιµών στο επίπεδο του 9%, δηλαδή αρνητικό
αποτέλεσµα µείον 39,5%. Αλλά και µε την τελευταία
ανακοστολόγηση τα φθηνά φάρµακα πάλι πήραν ουσιαστικά
αναπροσαρµογές τιµών, παρά τα θρυλούµενα κάτω από το
συνολικό πληθυσµό και βέβαια άγνωστο είναι πότε και πάλι θα
κριθούν οι τιµές, για να προλάβουν το συνεχώς αυξανόµενο
πληθωρισµό.
'Ηδη άρχισαν να παρουσιάζονται ελλείψεις σε αρκετά απ' αυτά τα
φάρµακα. Αυτή ακριβώς η απόσυρση των κλασικών φθηνών και
δοκιµασµένων φαρµάκων αποτελεί και το βασικότερο κύριο πλήγµα
κατά της ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας, αφού είναι γνωστό ότι τα
ελληνικής ιδιοκτησίας φάρµακα είναι αυτά που εµπίπτουν στην
κατηγορία των παλαιών δοκιµασµένων φαρµάκων. Τα ξένα και
πολυεθνικά φάρµακα είναι εκείνα, που µπαίνουν πρώτα στην
αγορά, µε ανεξέλεγκτα κοστολόγια και µε το δικαίωµα να είναι
µοναδικά στην αγορά, λόγω πατέντας επί δεκαπέντε µέχρι είκοσι
χρόνια.
∆εύτερον, διότι µόνο οι µεγάλες πολυεθνικές εταιρείες έχουν τη
δυνατότητα να εγκρίνουν αµέσως νέα φάρµακα µε πολύ
υψηλότερες τιµές, µόλις ένα παλαιό φάρµακό τους υποστεί τις
συνέπειες της εξοντωτικής πολιτικής των διαφηµίσεων.
Τρίτον, διότι τα εθνικά φάρµακα είναι υποχρεωτικά κατά 20%
φθηνότερα των ξένων πρωτότυπων πολυεθνικών, πράγµα που,
όπως είναι αυτονόητο, καθιστά πολύ περισσότερο επισφαλή τη
θέση τους από τις αδικίες στις κοστολογήσεις και
ανακοστολογήσεις, αναπροσαρµογές τιµών, όπως αναφέρθηκε
παραπάνω.
Η προνοµιακή µεταχείριση των ξένων πολυεθνικών φαρµάκων.
'Οπως αναφέρθηκε και προηγουµένως, το πρωτότυπο 100% ξένο
φάρµακο έχει προστασία πατέντας, δηλαδή αποκλειστικής
κυκλοφορίας, χωρίς ανταγωνισµό διεθνώς. Η πατέντα αυτή ίσχυε
παλαιότερα για δέκα και δεκαπέντε χρόνια και τώρα σχετικά
πρόσφατα επιµηκύνθηκε ο χρόνος πατέντας στα είκοσι χρόνια.
∆ίκαια και δικαιολογηµένη είναι η εφαρµογή αυτού του µέτρου γιατί
η έρευνα για την εφεύρεση ενός νέου φαρµάκου είναι εξαιρετικά
πολυδάπανη και για το κόστος αυτών των εξαιρετικά υψηλών
εξόδων έρευνας έπρεπε να υπάρξει µέριµνα για να µπορεί να
καλυφθεί.
Η επιµήκυνση της πατέντας στα είκοσι χρόνια όµως, δεν είναι
εύκολο να χαρακτηριστεί ως δικαιολογηµένη και είχε πολλές
αντιδράσεις, οι οποίες εκάµφθησαν λόγω των πιέσεων από τους
µεγάλους πολυεθνικούς κολοσσούς.
Εν πάση περιπτώσει καλώς ή κακώς το µέτρο αυτό της προστασίας
είναι κατανοητό. Με την πρόσφατη ανακοστολόγηση φαρµάκων και
ενώ διατυµπάνιζε η Κυβέρνηση την πρόθεσή της να βοηθήσει την
ελληνική παραγωγή, υποχρέωσε τα ελληνικά οµοειδή φάρµακα να
έχουν κατά 20% φθηνότερη τιµή από τα ξένα πρωτότυπα.
Μέχρι την πρόσφατη ανακοστολόγηση τελείως άδικα και χωρίς αυτό
να συµβαίνει σε καµιά χώρα του κόσµου το ελληνικό κράτος είχε
θεσµοθετήσει υποχρεωτική διαφορά τιµής µεταξύ ξένου
πρωτότυπου φαρµάκου και οµοειδούς αντιγράφου -όπως επίσης
λέγεται- κατά 13% επί έλαττον.

Για να φανεί το µέγεθος διωγµού της ελληνικής
φαρµακοβιοµηχανίας πρέπει να επισηµανθούν και τα εξής:
Τα ξένα φάρµακα κοστολογούνται µε βάση τη φθηνότερη τιµή
χώρας της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης για το συγκεκριµένο φάρµακο.
∆εύτερον, η φθηνότερη τιµή είναι συνήθως και διαστρεβλωµένη
τιµή, ή τουλάχιστον εξαιρετικά συµπιεσµένη τιµή. Απ' αυτήν τη τιµή
λοιπόν πρέπει το ελληνικό οµοειδές φάρµακο να έχει και κατά 20%
φθηνότερη τιµή.
Τρίτον, ο κανόνας αυτός του µείον 20% είναι τόσο ανελαστικός,
ώστε δεν δέχονται οι κοστολογικές αρχές ούτε και κοστολόγια που
αποδεικνύουν υψηλότερο κόστος.
Τέταρτον, όλα αυτά γίνονται τη στιγµή που ο ξένος παράγοντας
ωφελείται από το κέρδος επί της πρώτης ύλης που ο 'Ελληνας
παραγωγός προµηθεύεται αποκλειστικά από χώρες εκτός Ελλάδος,
αφού κανένας 'Ελληνας δεν είναι παραγωγός πρώτων υλών.
Σχετικά µε την υποτίµηση της δραχµής: 'Εχουν ήδη περάσει επτά
µήνες από την υποτίµηση της δραχµής. Η Κυβέρνηση αρνείται να
εγκρίνει αντίστοιχη αναπροσαρµογή τιµών, άγνωστο µάλιστα µέχρι
πότε, ενώ είναι γνωστό ότι για όλα τα φάρµακα οι πρώτες ύλες ή και
τα έτοιµα προϊόντα αγοράζονται µε ξένο συνάλλαγµα.
'Αλλη µια πληγή, λοιπόν, εις βάρος της εγχώριας παραγωγής
γενικώς, σε βάρος των ασθενέστερων κοινωνικών µονάδων
ειδικότερα και σε βάρος των φθηνών φαρµάκων ειδικότερα.
'Ολα τα παραπάνω σηµαίνουν πολύ απλά, πρώτον ότι µειώνεται
καθαρά η ελληνική παραγωγή φαρµάκων, αφού το ελληνικό καθαρά
φάρµακο είναι αποκλειστικά σχεδόν οµοειδές και όχι πρωτότυπο
παλιό και φθηνό και πληττόµενο απ' όλες τις ρυθµίσεις, δεύτερον
ότι και τα παραγόµενα στην Ελλάδα ξένα φάρµακα βρίσκουν αλλού
εγκαταστάσεις παραγωγής και χάνονται εκατοντάδες θέσεις
εργασίας και τρίτον ότι οι µεγάλες πολυεθνικές εταιρείες είναι οι
µόνες που µπορούν να αποφύγουν κάθε µέτρο στραγγαλισµού,
αφού έχουν ανά πάσα στιγµή έτοιµα στα συρτάρια τους νέα οµοειδή
µε τα στραγγαλιζόµενα προϊόντα τα οποία εισάγουν στην ελληνική
αγορά µε συνοπτικές διαδικασίες και µε πολύ υψηλότερες τιµές,
αφού το πρωτοκυκλοφορούν φάρµακο δεν µπορεί να ελεγχθεί
κοστολογικά.
Η λίστα φαρµάκων: Η λίστα φαρµάκων για τους ασφαλιστικούς
οργανισµούς είναι ολοφάνερο ότι έγινε µε καθαρά οικονοµίστικη
φιλοσοφία λογιστού και µε φοροµπηκτικά κριτήρια.
Η λίστα αυτή χωρίζει τους ασφαλισµένους σε πολίτες δύο
κατηγοριών και είναι και πάλι, παρά την άγρια παραπληροφόρηση,
εναντίον των µη εχόντων και υπέρ των εχόντων και κατεχόντων. Σε
κανένα µέρος της Ευρώπης δεν καταρτίζεται η λίστα όπως
καταρτίζεται στην Ελλάδα.
Συγκεκριµένα και όπως συµβαίνει συνήθως όταν εφαρµόζονται
µέτρα µε οικονοµίστικη φιλοσοφία, πάρθηκαν σχετικά στοιχεία από
το τι ισχύει σε διάφορες χώρες κατά πώς µας βολεύει,
αποσπασµατικά και διαστρεβλωτικά της οποιασδήποτε ενιαίας
εικόνας άλλων συστηµάτων. 'Εγινε ακόµη λίστα χωρίς επαρκή
διαφάνεια και χωρίς αντικειµενικά κριτήρια επιστηµονικά ή άλλα.
Αυτό που εφαρµόζεται κυρίως σε άλλες χώρες είναι το ότι στην
ουσία ελάχιστα φάρµακα και κυρίως δευτερευόντων χρήσεων
εξαιρούνται από τις λίστες φαρµάκων, όπως παραδείγµατος χάριν
συµπληρώµατα διατροφής και µερικά φάρµακα του πάγκου χωρίς
βέβαια αυτό να χρειάζεται συνταγή, ενώ όλα τα άλλα
περιλαµβάνονται µε σύγκριση µιας τιµής αναφοράς. Αυτό σηµαίνει
ότι το φάρµακο δεν εξαιρείται αλλά ότι ο ασφαλισµένος πληρώνει
µεγαλύτερο ποσοστό συµµετοχής στο κόστος του φαρµάκου εάν σε
σύγκριση µε το µέσο όρο τιµής των φαρµάκων της ίδιας κατηγορίας
και δράσεως το φάρµακο που θέλει να πάρει έχει µεγαλύτερη τιµή.
Σε µερικά ακόµη συστήµατα ισχύει επίσης η διαπραγµάτευση µε
τους παραγωγούς για ειδικές εκπτώσεις προς τα ασφαλιστικά
ταµεία, αλλά στις χώρες όπου οι παραγωγοί καθορίζουν µόνοι τους
τις τιµές χωρίς κρατική διατίµηση.
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Μπορεί κανείς να µιλάει επί ώρες για τα µειονεκτήµατα αυτού του
τρόπου εφαρµογής της λίστας, αλλά επιγραµµατικά τουλάχιστον
µπορούν να αναφερθούν τα εξής:
Πρώτον, αφαιρέθηκαν χωρίς καµία εξήγηση ολόκληρες κατηγορίες
φαρµάκων και µάλιστα σηµαντικών.
∆εύτερον, δηµιουργήθηκαν ειδικές κατηγορίες και
κατηγοριοποιήσεις µε τις οποίες ευνοήθηκαν πολυεθνικές.
Τρίτον, αυθαίρετα περιελήφθησαν αλλού µόνο ένα ξένο και κανένα
ελληνικό όµοιο, αλλού ένα ξένο και επιλεκτικά ένα συγκεκριµένο
ελληνικό χωρίς καµία άλλη αιτιολόγηση.
Τέταρτον, δηλώθηκε σε κάποιες περιπτώσεις ότι δεν
συµπεριλαµβάνεται στη λίστα φάρµακο επειδή δεν έχει σηµαντικές
πωλήσεις.
Πέµπτον, λάθη υπαιτιότητας των καταρτιζόντων τη λίστα δεν
διορθώνονται µε γραφειοκρατικές αιτιάσεις.
'Εκτον, όλα τα νέα φάρµακα που θα εγκρίνονται και θα είναι κατά
κανόνα και πλέον εξελιγµένης µορφής και δραστικότητας θα
µπαίνουν στη λίστα µετά από παρέλευση ενός έτους και πλέον,
σύµφωνα µε τις γραφειοκρατικές διαδικασίες που προβλέπονται.
Αρκεί εδώ να αναφερθεί ότι για τη διόρθωση λαθών και
παραλείψεων κατά την κατάρτιση της λίστας έχουν κατατεθεί
εκατοντάδες ενστάσεων και η αρµόδια επιτροπή διεκπεραιώνει
µόνο δεκαπέντε έως είκοσι το µήνα.
Αποτέλεσµα όλης της διαδικασίας της λίστας είναι ότι πρώτον, οι
ασφαλισµένοι καλούνται να πληρώσουν πολλά φάρµακα από την
τσέπη τους, αφού το φάρµακο δεν είναι κάτι που µπορεί εύκολα να
αλλάζει µε αντίστοιχο. ∆εύτερον, οι έχοντες και κατέχοντες θα
µπορούν να πάρουν αµέσως το νέο και ίσως αποτελεσµατικότερο
φάρµακο, ενώ ο απλός ασφαλισµένος θα περιµένει επιπλέον ένα
χρόνο, ή και περισσότερο, για να τελειώσουν οι διαδικασίες της
λίστας, αν και εφόσον µπει στη λίστα.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα τα εξής:
1. Οι Υπουργοί Μεταφορών και Επικοινωνιών, Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Οικονοµικών, Γεωργίας,
∆ικαιοσύνης, ∆ηµόσιας Τάξης και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση του Κώδικα
Οδικής Κυκλοφορίας".
2. Οι Υπουργοί Μεταφορών και Επικοινωνιών, Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Οργάνωση του τοµέα
παροχής ταχυδροµικών υπηρεσιών και άλλες διατάξεις".
3. Οι Υπουργοί Εθνικής 'Αµυνας και Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδια
νόµων:
α. "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου 'Αµυνας
της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, η οποία αφορά την ένταξη µιας
Βουλγαρικής ∆ιµοιρίας Μεταφορών στην Ελληνική ∆ύναµη της
Βοσνίας-Ερζεγοβίνης στο πλαίσιο της SFOR".
β. "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου 'Αµυνας
της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, η οποία αφορά την είσοδο και
διέλευση µιας βουλγαρικής διµοιρίας µεταφορών µέσω του
ελληνικού εδάφους στα πλαίσια της ένταξής της στη ∆ύναµη
Σταθεροποίησης (SFOR) στη Βοσνία-Εζεργοβίνη (BELUGA)".
4. Οι Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου
οικονοµικής συνεργασίας µεταξύ των Κυβερνήσεων της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της Αλβανίας."
5. Οι Υπουργοί Γεωργίας, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Ουκρανίας για οικονοµική, τεχνική και

επιστηµονική συνεργασία στον τοµέα της γεωργίας."
6. Οι Υπουργοί Υγείας και Πρόνοιας και Εξωτερικών κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της ∆ηµοκρατίας της Αλβανίας για συνεργασία
στον τοµέα της υγείας."
Παραπέµπονται στις αρµόδιες ∆ιαρκείς Επιτροπές.
Ο κ. Παναγιώτης Ψωµιάδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΨΩΜΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά την
εµπεριστατωµένη εισήγηση του συναδέλφου, ειλικρινά δεν έχω
αντιληφθεί για µια ακόµη φορά, αν η Κυβέρνηση αγωνίζεται και
ενδιαφέρεται για το συµφέρον του ελληνικού λαού ή κάποιας
οικονοµικής ολιγαρχίας. Γιατί είναι παράδοξα, είναι τρελά αυτά που
συµβαίνουν στη χώρα µας και που δεν συµβαίνουν σε καµιά άλλη
χώρα.
Αφήνετε εκτός λίστας, χωρίς διαφάνεια, χωρίς διάλογο, φάρµακα
φθηνά, που επί δεκαετίες προσέφεραν πολύτιµες υπηρεσίες και
ανακούφιζαν ένα µέρος του ελληνικού λαού, ασφαλιζόµενους και
συνταξιούχους.
Εσείς φυσικά, κύριε Υπουργέ -και το συνηθίζετε αυτό- θα µας πείτε
ότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Στην πράξη, όµως, αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Και δεν το λέµε εµείς. Το λένε και οι ασφαλιζόµενοι
και οι συνταξιούχοι. Το λένε όλοι οι φαρµακευτικοί σύλλογοι. Στην
πράξη καταργείτε ακόµη και τη δυνατότητα να πάρει ο ασθενής και
αυτό το φάρµακο που είναι αναντικατάστατο. Φυσικά, δεχθήκατε
µετά από παρέµβαση -και πιστεύω ότι δεν κάνω λάθος- του
Πανελλήνιου Φαρµακευτικού Συλλόγου, να συµπεριληφθούν στις
λίστες και κάποια άλλα φάρµακα. ∆υστυχώς αυτό ακόµη δεν έχει
γίνει πράξη.
Ερωτηµατικά, όµως, γεννά και το γεγονός ότι στην Ευρωπαϊκή
'Ενωση ετοιµάζουν άλλη λίστα, που την ευθύνη χορηγίας
φαρµάκων θα την έχει ο φαρµακοποιός. Και σε αυτήν τη λίστα δεν
θα αναγράφεται η εµπορική ονοµασία των φαρµάκων, αλλά µόνο οι
δραστικές ουσίες. Φυσικά, στην περίπτωση αυτή ο φαρµακοποιός
δεσµεύεται, να χορηγεί πάντα το συγκεκριµένο σκεύασµα.
Τι σηµαίνουν όλα αυτά, κύριε Υπουργέ; Αλήθεια, θέλετε να
τιµωρήσετε τους ασφαλιζόµενους, τους συνταξιούχους; Θέλετε να
πριµοδοτήσετε κάποιους µεγαλοκαρχαρίες του κλάδου; Μήπως η
εκσυγχρονιστική σας Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση Σηµίτη, θεωρεί ότι
το φάρµακο δεν είναι κοινωνικό αγαθό; Μήπως ετοιµάζετε
σηµαντικές αυξήσεις του ποσοστού συµµετοχής του
ασφαλιζόµενου; Μήπως, σε λίγο, θα αυξηθούν τα φάρµακα; Κύριε
Υπουργέ, πρέπει να αντιληφθείτε ότι το φάρµακο είναι κοινωνικό
αγαθό, ιδιαίτερα αυτό που θεωρεί απαραίτητο ο θεράπων ιατρός.
Η ανακοστολόγηση των φαρµάκων πριν µερικούς µήνες απέβη -
απεδείχθη αυτό- σε βάρος βασικών φθηνών φαρµάκων και έγινε
αιτία ή, αν θέλετε, γίνεται αιτία να χωριστούν οι ασφαλιζόµενοι, οι
συνταξιούχοι σε πολίτες δύο κατηγοριών. Και ακόµη, σε τελική
ανάλυση, συρρικνώσατε, αν θέλετε, την ελληνική
φαρµακοβιοµηχανία και ενδυναµώσατε κάποιους
µεγαλοβιοµήχανους.
Με αλαζονεία και χωρίς διάλογο δεν κυβερνιέται ο ελληνικός λαός,
που θα σας καλέσει πολύ σύντοµα να λογοδοτήσετε για την
υποκρισία µε την οποία επί σειρά ετών τον αντιµετωπίζετε.
Κύριε Υπουργέ, το ηχηρό ράπισµα που δεχθήκατε τις τελευταίες
µέρες µε τις δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές για την ανάλγητη
οικονοµική και κοινωνική πολιτική, εύχοµαι να σας συνετίσει για το
καλό όλων και να αντιληφθείτε ότι πρέπει να πάψετε να είστε υπό
την κηδεµονία των µεγάλων οικονοµικών συµφερόντων.
Τα πλαστά διλήµµατα και οι ψεύτικες υποσχέσεις δεν περνούν πια.
Τελείωσε, θα έλεγα, η περίοδος χάρητος της Κυβέρνησης Σηµίτη.
Το µέλλον, κύριε Υπουργέ, ενός λαού οικοδοµείται µε τη
συµπεριφορά του σήµερα. Και η συµπεριφορά της δικής σας
Κυβέρνησης κάθε άλλο από ειλικρινής είναι. Αντιθέτως, είναι
ανειλικρινής και εναντιώνεται στα συµφέροντα του ελληνικού λαού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καλαντζής έχει το
λόγο.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω, τύχη κακή σας
έφερε σήµερα στη Βουλή µετά τα χθεσινά δραµατικά αποτελέσµατα
για το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στις δηµοτικές και νοµαρχιακές εκλογές,
αποτελέσµατα που σας φαρµάκωσαν, να µιλάµε για τα φάρµακα.
'Οµως επειδή πιστεύω ότι αυτή η παράταξη και οι άνθρωποί της
είναι µεγαλόψυχοι, εµείς θα σας δώσουµε φάρµακα σακχαρόπηκτα,
δηλαδή φάρµακα τα οποία έχουν εξωτερικά ζάχαρη, γι' αυτό και θα
καταθέσουµε προτάσεις προς την κατεύθυνση να βοηθήσουµε να
γίνει η εξυγίανση στο φάρµακο και να προχωρήσει η Κυβέρνηση σ'
αυτό αλλά και οι ασφαλισµένοι, οι συνταξιούχοι, και οι εργαζόµενοι
να έχουν καλύτερη αντιµετώπιση.
Ως ο µοναδικός φαρµακοποιός στους τριακόσιους νοµίζω ότι θα
µπορέσω να συνδράµω και να βοηθήσω προς αυτήν την
κατεύθυνση. Και βέβαια ξεκινώ από µία παρατήρηση: Επειδή
πιστεύω ότι όλοι αναγνωρίζουµε ότι το φάρµακο δεν είναι
καταναλωτικό προϊόν, δεν είναι κάτι που πουλιέται στα ράφια
καθηµερινά, εκεί δίπλα σας σήµερα θα έπρεπε να είναι και ο
Υπουργός Υγείας, διότι όλα αυτά που συζητάµε περί λίστας, ή περί
του ποια φάρµακα συµπεριλαµβάνονται και πώς, σ' αυτά θα πρέπει
να απαντήσει ο Υπουργός Υγείας.
Γνωρίζω ότι το Υπουργείο σας δεν έχει καµία συµµετοχή στο ποια
φάρµακα θα συµπεριληφθούν ή όχι και στις ερωτήσεις τις οποίες θα
σας βάλω θα πρέπει να µας απαντήσει, εάν έχει την ευαισθησία, το
Υπουργείο Υγείας.
Θα ξεκινήσω κατ' αρχήν από ένα σηµαντικό σηµείο. Οι δαπάνες
των νοσοκοµείων στα φάρµακα -και αυτό αφορά όπως σας είπα
ιδιαίτερα το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας- έχουν συγκριθεί µε τις
υπόλοιπες δαπάνες, που αφορούν τη διάγνωση και τη νοσηλεία;
Αυτό είναι το πρώτο.
∆εύτερον, η διακίνηση των νοσοκοµειακών φαρµάκων, όπως
γνωρίζετε, γίνεται από τα φαρµακεία του νοσοκοµείου.
Θα σας καταθέσω µια πρόταση η οποία είναι και του Πανελλήνιου
Φαρµακευτικού Συλλόγου. Είχα την τιµή επί τρεις συνεχείς θητείες
να είµαι εκλεγµένος πρόεδρος του Φαρµακευτικού Συλλόγου
Καβάλας και να συµµετάσχω στον Πανελλήνιο Φαρµακευτικό
Σύλλογο και να είµαι και πρόεδρος πολλές φορές στις γενικές
συνελεύσεις του. Σας καταθέτω την πρόταση: Εάν µπορέσετε και
περάσετε τα φάρµακα, που διακινούνται µέσα από τα νοσοκοµεία,
να διακινηθούν µέσα από τα φαρµακεία, σας δίνουµε τη
διαβεβαίωση ότι θα έχετε µείωση κόστους στις δαπάνες
τουλάχιστον κατά 20%.
Επίσης, µπορώ να σας πω και κάτι άλλο. Η λίστα, όπως είπαµε, και
για την οποία εσείς δεν έχετε σαφώς καµία ευθύνη, σχηµατίζεται
από τους καθ' ύλην αρµόδιους Υπουργούς Υγείας και Πρόνοιας και
από τους ασφαλιστικούς οργανισµούς. Αυτό έχει δηµιουργήσει,
παρά έχει λύσει, προβλήµατα.
Θα σταθώ σε δύο σηµαντικά σηµεία, τα οποία για µενα είναι τα
σηµαντικότερα της όλης κουβέντας που κάνουµε.
Πρώτον, έχει δοθεί εντολή στους γιατρούς των ασφαλιστικών
ταµείων να αναγράφουν από ένα κουτί φάρµακα σε κάθε
ασφαλισµένο. Καταλαβαίνετε την ταλαιπωρία των γερόντων
συνταξιούχων, της γερόντισσας η οποία θα περιµένει να πάρει το
ένα κουτί φάρµακο, όταν όλοι γνωρίζουµε ότι το κάθε κουτί στις
περισσότερες περιπτώσεις περιέχει δέκα χάπια. Εάν παίρνει ένα
την ηµέρα, θα πρέπει κάθε δέκα ηµέρες ο συνταξιούχος να
βρίσκεται στη σειρά για να ξαναπάρει το φάρµακό του. Να πω και
κάτι άλλο; Εάν αυτό ισχύει και σαφώς ισχύει και για τους
εργαζόµενους, καταλαβαίνετε πόσες παραγωγικές ώρες χάνονται
και σε χρήµα και σε χρόνο για να πάει ο ασφαλισµένος να πάρει το
ένα κουτί;
Ποιος είναι αυτός ο οποίος κρίνει ποιο είναι το φάρµακο και ποιος
είναι αυτός ο οποίος το προµηθεύει; Επίσης, θα ήθελα να σας
τονίσω ότι ο φαρµακοποιός του ΙΚΑ δεν έχει τη δυνατότητα
ελέγχου.
Λέτε και µας παρουσιάζετε συνεχώς ότι έχει επιτευχθεί µε το
σχηµατισµό της λίστας η µείωση της τιµής και η δαπάνη η οποία
υπάρχει για τα φάρµακα σε όλα τα ασφαλιστικά ταµεία.
Σας αναφέρω, κύριε Υπουργέ, και σας καταθέτω την εγκύκλιο του
∆ιοικητή του ΙΚΑ κ. Σολωµού, στις 6.4.1998, που εστάλη προς όλες
τις υπηρεσίες, η οποία λέει -και ακούστε, κύριε Πρόεδρε- ότι στο

πρώτο τετράµηνο µε αυτήν τη λίστα έχουµε αύξηση της δαπάνης
για τα φάρµακα τουλάχιστον 20%. Αυτό το λέει αυτός ο οποίος είναι
ο καθ' ύλην αρµόδιος στο σχηµατισµό της λίστας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καλαντζής καταθέτει για
τα Πρακτικά την προαναφερθείσα εγκύκλιο, η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Θα αναφερθώ και σε ένα άλλο σηµαντικό θέµα, που ετέθη από τους
συναδέλφους, κι εγώ θα σας το βάλω στην πρακτική του έννοια,
διότι ως φαρµακοποιός νοµίζω ότι µπορώ να σας δώσω να
καταλάβετε µερικά πράγµατα.
Εκτός λίστας βρίσκονται, για παράδειγµα, φάρµακα ευρείας
κατανάλωσης, όπως είναι οι αντιρευµατικές αλοιφές, η ΒΟΛΤΑΡΕΝ
κλπ. και βρίσκονται αντίστοιχα µέσα αλοιφές...
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
∆εν θέλω να καταχραστώ το χρόνο σας, αλλά νοµίζω ότι ο καθ'
ύλην αρµόδιος επ' αυτού...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ναι, αλλά τα λέτε στον
κύριο Υφυπουργό, ο οποίος δεν είναι αρµόδιος να βάλει τα
φάρµακα στη λίστα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Μέσω υµών, θα πάρω την άδεια, για να
συζητήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μάλιστα, θα στείλουµε τα
Πρακτικά στον κ. Γείτονα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Νοµίζω ότι προς τα εκεί κατευθύνεται,
διότι αυτά τα οποία θα πω τώρα αναφέρονται στην τιµή του
φαρµάκου, ευθύνη την οποία κατά κάποιον τρόπο έχει ο κύριος
Υφυπουργός. Νοµίζω ότι µε τη νοηµοσύνη που έχει, θα µπορέσει
να τα µεταφέρει και να τα καταλάβουν και κάποιοι άλλοι.
Εκτός λίστας είναι κάποια φάρµακα, τα οποία είναι φθηνότερα.
Εκτός λίστας, κύριε Υφυπουργέ, υπάρχουν φάρµακα, όπως είναι
όλα τα αντιπυρετικά σιρόπια, τα οποία αφορούν τα παιδιά, πλην
ενός. 'Ολα τα άλλα είναι εκτός.
Επίσης, υπάρχουν φάρµακα µε δραστική συγκεκριµένη ουσία,
όπως το ΝΟΡΟΣΙΝ, που αφορούν το ουροποιητικό σύστηµα και
άλλες ασθένειες που λένε ότι θα πρέπει το φθηνότερο να είναι µέσα
και το ακριβότερο έξω. Σας πληροφορώ ότι µέσα είναι και τα
φθηνότερα και τα ακριβότερα.
'Ενα ακόµη χαρακτηριστικό παράδειγµα. Ευρείας κατανάλωσης
φάρµακα, όπως το ΖΑΝΤΑΚ, που έχει µία συγκεκριµένη ουσία, είναι
εκτός. Βρίσκονται µέσα φάρµακα τα οποία έχουν την ίδια δραστική
ουσία και τα οποία δεν έχουν καµία σχέση µε τη δραστικότητα
αυτού του φαρµάκου.
Θα κλείσω λέγοντας ότι η πρόταση που κατέθεσε ο κ. Ψωµιάδης
είναι σηµαντική και το λέω ως φαρµακοποιός. Σας λέω εντίµως,
γνωρίζοντας το πώς µπορούµε να δράσουµε, ότι αν θέλει το
κράτος, οι γιατροί να αναγράφουν τη δραστική ουσία και µέσω της
δραστικής ουσίας ο φαρµακοποιός να είναι υπεύθυνος µε µία
υποχρέωση, να δίνει το φθηνότερο απ' αυτά που κυκλοφορούν µε
τη δραστική ουσία την οποία συµπεριλαµβάνει, ή ο γιατρός όταν
γράφει ένα φάρµακο, να πρέπει ο φαρµακοποιός και το ταµείο να
είναι υποχρεωµένα να δώσουν το φάρµακο που λέει ο γιατρός.
Ευχαριστώ πολύ, έχω να πω και άλλα, αλλά ο χρόνος δεν µου
φτάνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδόπουλος έχει
το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, απευθυνόµενος στον κύριο Υπουργό, χωρίς φυσικά να
φταίει ο παρών Υφυπουργός, ήθελα να τονίσω και να πω ότι στα
βαφτίσια οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. είναι πάντοτε καλές. 'Ετσι,
λοιπόν, βαφτίζουµε τις πανελλήνιες εξετάσεις πανελλαδικές, ή
τανάπαλιν και περνά στον κόσµο ότι έχει γίνει ένα πρόγραµµα
τέτοιο, που θα εξυπηρετήσει τον ελληνικό λαό.
Και µε το ν. 1386/83, λοιπόν, έλεγαν ότι είναι ένας νόµος µε
οράµατα και προοπτική, ένας νόµος που θα φέρει στη



152 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

χώρα µας το φθηνό και καλό φάρµακο, ένας νόµος που θα δώσει
λύση γενικότερα στα προβλήµατα του φαρµάκου. Το µόνο όµως
που καταφέρατε ήταν να επιβαρύνετε τη χονδρική τιµή των
φαρµάκων µε το περιβόητο ΕΟΦόσηµο σε ποσοστό 15% και αυτό
σε βάρος των Ελλήνων συνταξιούχων, των απλών πολιτών,
γενικότερα των Ελλήνων πολιτών.
Iσχυριζόταν τότε η κυβέρνηση ότι µε το ΕΟΦόσηµο θα υπάρχει
αναδιοργάνωση στην ελληνική φαρµακοβιοµηχανία. Σπαταλήθηκαν
όµως αρκετά δισεκατοµµύρια για την εθνική φαρµακοβιοµηχανία, τα
οποία αποδείχθηκε τελικά ότι ήταν ανεπαρκή.
Η ελληνική φαρµακοβιοµηχανία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
συρρικνώθηκε αισθητά, µη δυνάµενη να ανταποκριθεί στις ανάγκες
της χώρας, αλλά ούτε στο λαϊκίστικο σύνθηµα των κυβερνήσεων
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. για καλό και φθηνό φάρµακο.
Οι πόροι από το ΕΟΦόσηµο δεν χρησιµοποιήθηκαν από τον ΕΟΦ,
αλλά κατέληξαν στον ελληνικό κορβανά για την ενίσχυση του
ελλειµµατικού πάντοτε κρατικού προϋπολογισµού. Η επί µέρους
ανακοστολόγηση των φαρµάκων έγινε χωρίς διαφανή και
αντικειµενικά κριτήρια και απέβη σε βάρος των παλαιών και φθηνών
και κλασικών και αποτελεσµατικών φαρµάκων, όπως είπε ο κ.
Πασσαλίδης.
Πέραν όµως αυτών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του
Σηµίτη, έχοντας πάντοτε σκοπό τη µείωση της φαρµακευτικής
δαπάνης στα ασφαλιστικά ταµεία και ξεχνώντας το λαϊκίστικο
σύνθηµα για φθηνό και καλό φάρµακο, καθιέρωσε τον κατάλογο
συνταγογραφηµένων φαρµάκων, µε µόνο σκοπό το φθηνό
φάρµακο, παραβλέποντας την εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων
Ελλήνων πολιτών και την πιο αποτελεσµατική θεραπεία αυτών µε
σωστό και καλό φάρµακο. Και αυτό έγινε µε το ν. 2458/97, άρθρο
20, παράγραφος 1.
Οι εταιρείες για να µπουν τα φάρµακά τους στη λίστα µείωσαν τις
τιµές τους. Και αυτό γιατί το πλέον δυνατό κριτήριο που επιλέξατε
για τη λίστα είναι το ηµερήσιο θεραπευτικό κόστος, το ΚΗΘ, που
δυστυχώς αγγίζει τις διακόσιες (200) δραχµές ηµερησίως, σύµφωνα
µε στοιχεία φαρµακευτικών συλλόγων.
'Ετσι µένουν εκτός λίστας φάρµακα ευρείας κατανάλωσης, όπως
ενδεικτικά το VOLTAREN, το MUSCORIN, το ROIPLON, το
BUSOLVON και ορισµένα άλλα που µου τα έδωσαν φαρµακοποιοί -
δεν είµαι φαρµακοποιός- και τα οποία βρίσκονται αυτήν τη στιγµή
εκτός λίστας, ενώ είχαν γίνει συνήθεια, γιατί είχαν µια
αποτελεσµατική θεραπεία οι 'Ελληνες ασφαλισµένοι και γενικότερα
οι 'Ελληνες πολίτες.
Τα παράξενα που υπάρχουν σ'αυτήν τη λίστα είναι τα εξής: 'Εχουµε
τις µικρές δόσεις, αυτό που ανέφερε ο συνάδελφος και
φαρµακοποιός κ. Καλαντζής. Τα κουτιά έχουν πολύ µικρή
ποσότητα, µε αποτέλεσµα ο ασφαλισµένος να χρειαστεί ύστερα
από λίγες µέρες να ξαναπάει στο γιατρό, να ζητήσει το ίδιο
φάρµακο πριν γίνει η σωστή και οριστική θεραπεία. Με αποτέλεσµα
να χρειάζεται και χρόνος αλλά και περισσότερο χρήµα.
Αυτό που προέχει περισσότερο για εµένα και το επαναλαµβάνω,
είναι η αποτελεσµατικότητα του φαρµάκου, το σωστό φάρµακο,
δηλαδή η βιοϊσοδυναµία του φαρµάκου. Και τέτοιος έλεγχος για
βιοϊσοδυναµία τουλάχιστον στην Ελλάδα και για τα ξένα και για τα
ελληνικά φάρµακα δεν πραγµατοποιείται.
Για άλλη µια φορά η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη απέδειξε ότι δεν
ενδιαφέρεται για την υγεία και τη σωστή θεραπεία των Ελλήνων
πολιτών, αλλά µόνο πώς θα κρατήσει χαµηλά το κόστος των
φαρµάκων για την εξυπηρέτηση των ασφαλιστικών ταµείων και
ακόµη και για την εξυπηρέτηση της ίδιας της Κυβέρνησης.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι η πολλοστή φορά που διεξάγεται µια
παρόµοια συζήτηση στη Βουλή για το φάρµακο, για τη
φαρµακευτική πολιτική. Νοµίζω, ότι αξίζει τον κόπο για τέτοιας
εµβέλειας κοινωνικά θέµατα να γίνονται αναλυτικές συζητήσεις στην

Εθνική Αντιπροσωπεία, προκειµένου να διαµορφώσουµε από
κοινού τις πολιτικές για ένα σοβαρό θέµα.
Το φάρµακο, όπως ορθά είπατε και εσείς, είναι ένα κοινωνικό
αγαθό απαραίτητο για όλον τον πληθυσµό, κυρίως για τις ευπαθείς
οµάδες, τους ηλικιωµένους και τα παιδιά. Ταυτόχρονα είναι και ένα
εµπορεύσιµο υλικό, το οποίο διακινείται από κάποιες επιχειρήσεις
και µάλιστα µεγάλες, κυρίως πολυεθνικές, που κινούνται σε όλα τα
µήκη και πλάτη του κόσµου.
Στην πατρίδα µας δεν υπήρξε ποτέ ολοκληρωµένη πολιτική
φαρµάκου. Και όταν λέω ότι δεν υπήρξε ολοκληρωµένη πολιτική
φαρµάκου, εννοώ ότι δεν υπήρξε µια τοµή στο φάρµακο και στην
οικονοµική του πλευρά που έχει σχέση µε αυτό που αναφέρατε, την
εγχώρια φαρµακοβιοµηχανία.
Από την άλλη, δεν υπήρξε καµιά απολύτως τοµή στην εξυγίανση
συνολικότερα του κλάδου, µιας και το κράτος σ'αυτόν τον τοµέα,
δυστυχώς, δεν έπαιξε το ρόλο του δεκαετίες τώρα. Βεβαίως, όπως
πολύ καλύτερα από εµένα ξέρουν οι φαρµακοποιοί, το φάρµακο δεν
το αγοράζει απευθείας ο καταναλωτής, δεν το επιλέγει δηλαδή
αυτός, αλλά το επιλέγει ο γιατρός και στη συνέχεια το προµηθεύεται
ο καταναλωτής. Υπάρχει αυτή η ιδιαιτερότητα και έχουµε τα γνωστά
προβλήµατα της συνταγογραφίας, που πολλές φορές αυξάνουν τη
φαρµακευτική δαπάνη.
Είχαµε, πράγµατι, µια αλόγιστη αύξηση της φαρµακευτικής
δαπάνης τα τελευταία χρόνια. Η φαρµακευτική δαπάνη στη χώρα
µας "έτρεχε" µε 30% ετησίως, ενώ στην Ευρώπη "τρέχει" µε 10%
έως 12% περίπου. Αυτό ήταν αποτέλεσµα µιας σειράς αιτίων, που
διερευνήσαµε και αποφασίσαµε να κάνουµε µία βαθιά τοµή στο
χώρο του φαρµάκου, για να υπάρξει εξυγίανση.
Ποια ήταν η πραγµατικότητα στο χώρο του φαρµάκου; Κατ' αρχήν
υπήρχε καθορισµός τιµών στα φάρµακα τέτοιος, που ευνοούσε τα
εισαγόµενα σε βάρος των παραγοµένων και παρασκευαζοµένων
στη χώρα. Είχαµε κάθε χρόνο ενιαίες αυξήσεις περίπου στα όρια
του πληθωρισµού ή πάνω από το πληθωρισµό, αλλά σκεφθείτε ότι
την ίδια αύξηση έπαιρνε ένα ακριβό φάρµακο µε ένα φθηνό
δοκιµασµένο και παλαιό ελληνικό φάρµακο, µε αποτέλεσµα σιγά-
σιγά να αποθαρρύνονται τα φθηνά φάρµακα και να αποσύρονται
από την αγορά. Αυτή η πολιτική των ενιαίων αυξήσεων κάθε χρόνο
ήταν καταστροφική για τα φθηνά, δοκιµασµένα και παραδοσιακά
φάρµακα.
'Ετσι δόθηκαν τα τελευταία χρόνια πολύ µεγάλες αυξήσεις και επί
των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας και στη συνέχεια το 1994 επί
των δικών µας κυβερνήσεων δόθηκε µία αύξηση της τάξεως του
6,5%. 'Εκτοτε, δεν αυξήθηκαν ξανά τα φάρµακα στη χώρα µας. Το
1994 µειώθηκε µάλιστα, κατά 20% η τιµή χιλίων φαρµάκων
αντίγραφων.
Προχωρήσαµε, λοιπόν, σε µία σειρά µέτρων, προκειµένου να
εξυγιάνουµε όλο το κύκλωµα του φαρµάκου, καταργώντας κατ'
αρχήν όλες τις κρατήσεις οι οποίες -όπως πολύ ορθά είπε ο κ.
Παπαδόπουλος και ο κ. Πασσαλίδης-πήγαιναν ουσιαστικά υπέρ του
δηµοσίου και ελάχιστες υπέρ του ΕΟΦ, αλλά ταυτόχρονα ορισµένες
από αυτές πήγαιναν σε κάποιο ταµείο, όπως ήταν το ΤΕΑΥΦΕ.
Επίσης καταργήσαµε το κέρδος του εισαγωγέα, που υπήρχε στην
τιµή του εισαγοµένου φαρµάκου και ήταν της τάξεως του 12%.
Μειώσαµε το ποσοστό κέρδους του εγχώριου φαρµακοβιοµήχανου
κατά 35% περίπου, δηλαδή από 12,5% πήγε στο 8,5%. Ο
υπολογισµός των κερδών του χονδρεµπόρου και του
φαρµακοποιού έγινε σε µικρότερη βάση λόγω κατάργησης των
εισφορών υπέρ τρίτων. Ο καθορισµός της τιµής των εισαγοµένων
φαρµάκων γίνεται πια µε βάση τη φθηνότερη χώρα, ενώ µέχρι
πρόσφατα γινόταν µε βάση το µέσο όρο των τριών φθηνοτέρων
χωρών.
Το σηµαντικότερο µέτρο νοµίζω ότι είναι οι ρυθµίσεις για την
αποθάρρυνση και τον περιορισµό της υποκατάστασης φθηνών
φαρµάκων µε εισαγόµενα ακριβά φάρµακα. Συγκεκριµένα, για να
εγκριθεί τιµή σε νέο φάρµακο στη χώρα θα πρέπει να κυκλοφορεί
τουλάχιστον σε δύο ευρωπαϊκές χώρες, εκ των οποίων στη µία θα
πρέπει να εφαρµόζεται έλεγχος τιµών.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ E' - 19 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 1998 153

'Οπως ξέρετε, οι φαρµακοβιοµηχανίες σήµερα φτιάχνουν καινούριες
µορφές, καινούριες περιεκτικότητες, καινούριες συσκευασίες ενός
φαρµάκου και για να δοθεί τιµή σε αυτές τις νέες µορφές φαρµάκων
γίνεται ο συσχετισµός µε το κόστος ηµερήσιας θεραπείας των
αντίστοιχων παλαιών µορφών ή περιεκτικοτήτων του ιδίου
φαρµάκου.
Με τον τρόπο αυτόν, όπως αντιλαµβάνεστε, σαφώς αποθαρρύνεται
η υποκατάσταση, διότι οι εταιρείες γνωρίζουν ότι µε τη νέα µορφή, ή
περιεκτικότητα, ή συσκευασία του φαρµάκου, δεν µπορούν να
επιτύχουν την επιδιωκόµενη υψηλότερη τιµή, όπως συνέβαινε µέχρι
τώρα.
Με βάση αυτά τα µέτρα επανακαθορίστηκαν όλες οι τιµές των
φαρµάκων που κυκλοφορούν στη χώρα. Κατά αυτήν τη διαδικασία
λήφθηκε µέριµνα ειδικότερα για τα παρασκευαζόµενα στην Ελλάδα
φάρµακα. Αυτήν τη στιγµή όταν µία υφιστάµενη µονάδα
πραγµατοποιεί νέες επενδύσεις, αυτό λαµβάνεται υπόψη στην τιµή
του νέου φαρµάκου και ενισχύεται η τιµή του νέου
παρασκευαζόµενου στη χώρα φαρµάκου.
Παρακολουθώντας την εγχώρια φαρµακοβιοµηχανία πρέπει να σας
πω ότι έχουν κατατεθεί δεκάδες επενδυτικά σχέδια από ελληνικές
φαρµακοβιοµηχανίες, πολλά από τα οποία υλοποιούνται σήµερα.
Για λόγους πληρέστερης διαφάνειας και αντικειµενικότητας κατά την
κοστολόγηση τυποποιήθηκαν όλα τα στοιχεία. Πρέπει ακόµα να σας
πω ότι σε κανένα φάρµακο που παρασκευάζεται στη χώρα δεν
µειώθηκε η τιµή του. Είτε έµειναν εκεί που ήταν είτε ανέβηκε η τιµή
τους. Κυρίως αυξήθηκαν τα παραδοσιακά φθηνά φάρµακα που
κυκλοφορούν στην αγορά. Μόνο σε µία περίπτωση είχαµε µείωση,
δηλαδή στην περίπτωση που η τιµή υπερέβαινε την τιµή της
φθηνότερης χώρας στην Ευρώπη και ορθώς γιατί από εκεί και πέρα
αυτό θα σήµαινε υπερκέρδη.
Ο κ. Πασσαλίδης είπε ότι µετά την υποτίµηση της δραχµής δεν
δώσαµε αύξηση. ∆εν νοµίζω ότι χρειάζεται αύξηση αυτήν τη στιγµή
στα φάρµακα. Η φαρµακοβιοµηχανία από πλευράς κερδών έχει µία
ικανοποιητική πορεία και πρέπει να έχει ικανοποιητική πορεία. Η
φαρµακοβιοµηχανία αυτήν τη στιγµή, εκτός ελαχίστων
περιπτώσεων, δεν ζητά αυξήσεις λόγω της υποτίµησης. Εξάλλου
πρέπει να γνωρίζετε ότι η υποτίµηση δεν επιδρά εξ ολοκλήρου στην
αξία του φαρµάκου. Eπιδρά µόνο σε ένα µέρος της, δηλαδή σε αυτό
κυρίως που αφορά τις εισαγόµενες πρώτες ύλες και διάφορες άλλες
δαπάνες.
Πρέπει να σταθούµε στην εγχώρια παραγωγή, διότι είναι σηµαντική
για την ανάπτυξη της χώρας. Εδώ πρέπει να σας πω ότι έχουµε
αυτήν τη στιγµή µία έκρηξη στις εξαγωγές, επειδή τα ελληνικά
φάρµακα είναι ανταγωνιστικά. Σε ό,τι αφορά τα αντίγραφα τα οποία
είναι το 10% του συνολικού τζίρου και στα οποία αναφερθήκατε,
κοστολογούνται στο 80% του πρωτοτύπου. Νοµίζω ότι αυτή είναι
µία πολύ ικανοποιητική τιµή. Κανένας δεν διαµαρτυρήθηκε πάνω σε
αυτό. Ούτε οι αντιγραφείς ζητάνε κάποια αύξηση της τιµής του
προϊόντος.
Από εκεί και πέρα πρέπει να σας ενηµερώσω ότι τα εγχωρίως
παρασκευαζόµενα φάρµακα αντιπροσωπεύουν περίπου το 45%
του συνολικού όγκου των πωλήσεων. Βεβαίως, υπάρχει µία
µειωτική τάση του τζίρου στα παρασκευαζόµενα εγχωρίως
φάρµακα. Μόλις τώρα άρχισε µία ανάκαµψη. Πρέπει όµως να σας
ενηµερώσω ότι υπάρχει ένα γενικότερο πρόβληµα. Οι µεγάλες
πολυεθνικές επιχειρήσεις κάνουν συγκέντρωση παραγωγής σε δύο-
τρία σηµεία στον κόσµο και κλείνουν σε πολλές χώρες της
Ευρώπης τα εργοστάσιά τους.
'Ολη αυτή η προσπάθεια της ανακοστολόγησης είχε σαν
αποτέλεσµα να µειωθεί µεσοσταθµικά η τιµή των φαρµάκων κατά
22% περίπου. Προκύπτει µία σηµαντική µείωση της φαρµακευτικής
δαπάνης ετησίως και µία ελάφρυνση των ασφαλιστικών ταµείων,
των νοσοκοµείων και βεβαίως ωφέλεια των καταναλωτών και των
ασθενών. 'Εγινε µία πολύ σηµαντική δουλειά, χωρίς να ακουστεί
καµία απολύτως διαµαρτυρία, όσον αφορά τη διαφάνεια και την
αντικειµενικότητα στην ανακοστολόγηση. Νοµίζω ότι έχουν
διασφαλιστεί πλήρως τα συµφέροντα των ασφαλιστικών ταµείων,
των νοσοκοµείων και των καταναλωτών.

Αυτή τη στιγµή πράγµατι δίνουµε φτηνό φάρµακο στους έλληνες
πολίτες και κυρίως στις ευπαθείς οµάδες όπως είναι οι συνταξιούχοι
και ο παιδικός πληθυσµός. Πρέπει εδώ δε να σας πω, ότι στη
∆ιεθνή 'Εκθεση της Θεσσαλονίκης ο Πρωθυπουργός ανακοίνωσε
µείωση της συµµετοχής της ασφάλισης των συνταξιούχων από το
25% στο 10% της αξίας του φαρµάκου.
'Εχουµε µία πολιτική που στηρίζει αποφασιστικά την εγχώρια
βιοµηχανία και προηγουµένως άκουσα από τον κ. Καλαντζή
ορισµένες ενδιαφέρουσες και εποικοδοµητικές προτάσεις σχετικά µε
τα νοσοκοµειακά φάρµακα. Πρέπει να σας πω ότι υποστηρίζω
αυτήν την άποψη και είµαι από αυτούς που έχουν προωθήσει αυτήν
τη πολιτική. Μάλιστα αυτά τα ζητήµατα συζητιώνται σε επίπεδο
συναρµοδίων Υπουργείων όπως αντιλαµβάνεσθε και όσο για τη
λίστα νοµίζω ότι είναι θετικό µέτρο και δεν πρωτοτυπούµε. 'Ολες οι
χώρες της Ευρώπης πρέπει να ξέρετε ότι έχουν µια µορφή λίστας η
οποία εφαρµόζεται προκειµένου να υπάρχει µία ορθολογική
διαχείριση της φαρµακευτικής δαπάνης και της συνταγογράφησης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, µία
διακοπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Καλαντζή,
µόνο να είστε σύντοµος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι
συµφωνούµε απόλυτα σ' αυτό. Η πρόταση που κατετέθη από τον κ.
Ψωµιάδη και που γίνεται µέσω της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης αυτή η
προσπάθεια να είναι υπεύθυνος ο φαρµακοποιός να χορηγεί το
φθηνότερο φάρµακο, αλλά τη δραστική ουσία να την αναγράφει ο
γιατρός σας πληροφορώ ότι θα οδηγήσει σε τεράστια µείωση της
δαπάνης. Σηµειώστε το και δείτε το µε τα συναρµόδια Υπουργεία.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Το γνωρίζω
και αυτό το θέµα, κύριε Καλαντζή, και είµαι από αυτούς που το
υποστηρίζουν αφού προηγηθεί µία σοβαρή επεξεργασία.
Επανέρχοµαι στο ζήτηµα των αντιγράφων και πρέπει να σας πω,
ότι στις βόριες χώρες της Ευρώπης τα αντίγραφα φάρµακα
πωλούνται 40% και 50% κάτω από την αξία του πρωτοτύπου και
αυτήν τη στιγµή ανταγωνιστικά έχουν κατακλύσει την αγορά γιατί
υπάρχει το στοιχείο της βιοϊσοδυναµίας που αναφέρατε και
συµφωνώ απόλυτα µαζί σας. Το φάρµακο πρέπει να έχει την
απαραίτητη φαρµακευτική δράση.
Αυτά κύριοι συνάδελφοι σε ό,τι αφορά την φαρµακευτική µας
πολιτική. Είναι µια ολοκληρωµένη πολιτική που έχει οδηγήσει σε
φτηνό φάρµακο τους 'Ελληνες πολίτες κυρίως τις ευπαθείς οµάδες .
Νοµίζω ότι πρέπει να συνεργαστούµε όλοι προκειµένου να
βελτιώσουµε αυτήν τη πολιτική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μιχαλολιάκος έχει
το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, οι Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας που ανέπτυξαν την επερώτηση κατέστησαν το
ρόλο µου περιττό, γιατί και επί της ουσίας αναφέρθηκαν και
τεκµηρίωσαν τα επιχειρήµατά τους.
Θα είµαι σύντοµος αλλά θα επιχειρήσω για άλλη µία φορά να είµαι
χρήσιµος στην Κυβέρνηση, λέγοντας κάποιες αλήθειες τις οποίες
µέχρι σήµερα δεν έχει καλή ακοή για να τις συλλάβει.
Τα τελευταία χρόνια γίνεται µία προσπάθεια από πολλές δυνάµεις
του τόπου να µειωθούν οι δηµόσιες δαπάνες και να µειωθεί το
σπάταλο κράτος. Οφείλω να αναγνωρίσω ότι αυτήν την πολιτική
την εισήγαγε πρώτα η Νέα ∆ηµοκρατία και δειλά αλλά σταδιακά την
ακολούθησαν και άλλες πολιτικές δυνάµεις. 'Οµως, όταν µιλάµε για
µείωση των δαπανών του σπάταλου κράτους εννοούµε τους
κράτους παραγωγού του κράτους βιοµηχάνου του κράτους
εµπόρου και όχι τη µείωση των δαπανών για το κοινωνικό κράτος.
H  Kυβέρνηση  του  κ.  Σηµίτη  αδυνατώντας  φαίνεται  να
συγκρουστεί  µε  το  δικό  της  κοµµατικό  στρατό,  µία  σύγκρουση
που  είναι  απαραίτητη  προϋπόθεση  για  να  µειωθούν  οι
σπατάλες  στο  δηµόσιο  βίο  της  χώρας,  καταφεύγει  στην  εύκολη
λύση,  στη  µείωση  των  κοινωνικών  δαπανών  και  ταυτόχρονα
επιχειρεί  να  δηµιουργήσει  ένα  νέο  µύθο,  ένα  νέο  ψέµα,  ότι
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οι δυσκολίες ένταξης της Ελλάδος στην ΟΝΕ προκύπτουν, γιατί η
Ελλάδα είναι η µόνη χώρα στην Ευρώπη που δεν µειώνει τις
κοινωνικές δαπάνες. Αυτό είναι το µεγαλύτερο ψέµα και οφείλουµε
να το τονίσουµε. Η Ελλάδα δεν είναι απλώς στον πάτο του
βαρελιού σε ό,τι αφορά την υπόσταση και τη χρηµατοδότηση του
κοινωνικού κράτους, αλλά είναι πολύ πιο κάτω από τον πάτο. Και
για να το πούµε και µε αριθµούς, 16% επί του ΑΕΠ δαπανά η
Ελλάδα για το κοινωνικό κράτος όταν ο µέσος όρος στην Ευρώπη
είναι 30%. Και επιχειρεί και παραπέρα υποτίµηση της νοηµοσύνης
µας, λέγοντας ότι και άλλες χώρες της Ευρώπης επιχειρούν κάποιο
ψαλίδισµα. Μα, θα έλεγα ότι κατά πάσα πιθανότητα έχουν
περίσσεια τέτοιων δυνατοτήτων. Εµείς έχουµε τεράστιο έλλειµµα και
το βιώνουν κατά τρόπο δραµατικό οι ευπαθείς κοινωνικές οµάδες.
Αυτή είναι η πρώτη παρατήρησή µου. Και είναι άδικο να στρέφεται
κυρίως εναντίον του Υπουργείου Ανάπτυξης. Είναι άδικο πράγµατι,
αλλά δεν ευθύνεται ούτε η Βουλή των Ελλήνων ούτε η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση για το γεγονός ότι η Κυβέρνηση εξακολουθεί στην
πολιτική για το φάρµακο να εµπλέκει τρία Υπουργεία. Και πράγµατι
πολλά από τα θέµατα τα οποία θίγονται µε την επερώτηση δεν
αφορούν το Υπουργείο Εµπορίου, αλλά αφορούν το Υπουργείο
Υγείας, αφορούν το Υπουργείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων.
Την πολιτική, λοιπόν, για το φάρµακο θα έπρεπε, κύριε Υπουργέ,
να την αντιµετωπίσει µία κυβέρνηση σοβαρή συνολικά και όχι
αποσπασµατικά. Και θα έλεγα ότι αδικούµε το θέµα και τη σηµασία
του αν αντιµετωπίζεται η πολιτική τιµής των φαρµάκων ως να ήταν
καταναλωτικό αγαθό. ∆εν προµηθεύεται ο πολίτης το φάρµακο για
να ενισχύσει τη ψυχαγωγία του, ούτε για να καλύψει τον ελεύθερο
χρόνο του. Το προµηθεύεται γιατί το έχει ανάγκη η υγεία του. Είναι
ύψιστο κοινωνικό αγαθό. Και περισσεύει πλέον κάθε προσπάθεια
προσέγγισης, που ευτυχώς εσείς την αποφύγατε µε τα συνήθη
λαϊκίστικα κριτήρια και τις λαϊκίστικες φρασεολογίες του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Θα έπρεπε να το δει κανείς µε την ενόραση τιµών, τη µοναδική, αν
µπορεί εύκολα ο έχων ανάγκη το φάρµακο να το προµηθευτεί και
να το αντέχει η οικονοµική του δυνατότητα. 'Εχουµε πράγµατι
φθηνό και αποτελεσµατικό φάρµακο; Η περιβόητη ανακοστολόγηση
που κάνατε, είναι σαφές ότι δεν έκανε ευκολότερη την προσπέλαση
του συµπολίτη µας που το έχει ανάγκη και είναι σαφές επίσης ότι
δεν το κατέστησε φθηνότερο. Τώρα, αν για πολλά χρόνια
υποχρεώνατε τον ασθενή που έχει ανάγκη το φάρµακο να
πληρώνει και πρόσθετο φόρο, που πήγαινε για να καλύπτει τις
ανάγκες του κρατικού προϋπολογισµού, θα ήταν και µία πράξη
λεβεντιάς να το οµολογήσετε εκ των υστέρων ότι τόσα χρόνια τους
κοροϊδεύατε. Και αναφέροµαι ασφαλώς στην κατάργηση του
ΕΟΦόσηµου, το οποίο εσείς είχατε καθιερώσει και το οποίο ποσό
δεν πήγαινε για τις ανάγκες του ΕΟΦ, αλλά πήγαινε για να καλύπτει
άλλες ανάγκες του κρατικού προϋπολογισµού. Πρέπει να είχατε
δίκιο ή όταν το καθιερώνατε ή όταν το καταργούσατε. Κατά τη δική
µας άποψή, ορθώς το καταργήσατε. Αλλά αυτό είναι µία λογιστική,
αλχηµεία που κάνετε πάνω σε αυτό το θέµα της τιµής των
φαρµάκων, δεν είναι µία ουσιαστική παρέµβαση.
Σε ό,τι αφορά βεβαίως την κατάργηση άλλων επιβαρύνσεων είναι
µια ευκαιρία να µας πείτε τι πρόκειται να κάνετε. Την εισφορά που
είχε για το ΤΣΑΥ πέρσι όταν το κάνατε δεσµευθήκατε ότι το
αντίστοιχο ποσόν θα το καλύψει ο κρατικός προϋπολογισµός.
Ισχύει και για φέτος; Θα πηγαίνουµε χρόνο µε το χρόνο; Είναι
διατεθειµένη η Κυβέρνηση; 'Εχει τη βούληση να το νοµοθετήσει;
Ασφαλώς είναι ισχυρότερη η νοµοθέτηση από µια απλή ανανέωση
της υπόσχεσης. Νοµίζω ότι είναι ένα χρέος της Κυβέρνησης
απέναντι στο σύνολο των υγειονοµικών να το πει.
Τώρα θα ήθελα και κάτι άλλο να πω για την περιβόητη λίστα. 'Εχει
λογική η ύπαρξη της λίστας και πιθανότατα να έχει και
αποτελεσµατικότητα όταν όµως τα κριτήρια είναι διαφανή και όχι
όταν το ποιο φάρµακο µπαίνει και το ποιο φάρµακο βγαίνει είναι µια
συνεννόηση κάτω από το τραπέζι. Με άλλα λόγια όταν για τη
συγκρότηση της λίστας γίνεται διάλογος µε τους θεσµικούς
παράγοντες. ∆εν έχει ευθύνη το Υπουργείο σας, αλλά έχει να κάνει
µε την πολιτική στο φάρµακο, έχει ευθύνη η Κυβέρνηση. Είναι ή δεν

είναι τελικά σ'αυτήν τη χώρα η ευθύνη της Κυβέρνησης συλλογική;
Εκλήθησαν οι θεσµικοί παράγοντες; Εκλήθη ο Πανελλήνιος
Φαρµακευτικός Σύλλογος, ο Ιατρικός Σύλλογος, οι καθηγητές των
ιατρικών σχολών; Είναι δυνατόν οι κυβερνητικοί παράγοντες να
γνωρίζουν καλύτερα από τους θεσµικούς παράγοντες ποια πρέπει
να είναι η ιεράρχηση της αναγκαιότητας, της χρησιµότητας, της
ποιότητας και της αποτελεσµατικότητας του φαρµάκου από τους
θεσµικούς παράγοντες;
'Οταν θέλατε να φτιάξετε τη λίστα, τους αποκλείσατε. Προκειµένου
να µειώσετε τους κραδασµούς των αντιρρήσεων, λέτε ότι
ορισµένους απ'αυτούς τους βάζετε στην επιτροπή ενστάσεων. ∆εν
απέδωσε, το γνωρίζετε.
∆εύτερο που πρέπει να σας πω. Γνωρίζετε ότι είναι σε εξέλιξη και
σε επίπεδο Ευρωπαϊκής 'Ενωσης η κατάργηση µιας λίστας η οποία
θα έχει να κάνει και µε τις δραστικές ουσίες και η οποία θα είναι
υπόδειξη, οδηγία για όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
'Οπως επίσης γνωρίζετε ότι σε δυο-τρεις µήνες από σήµερα η ίδια η
Παγκόσµια Οργάνωση Υγείας θα καταλήξει σε αντίστοιχη λίστα.
Γιατί βιαστήκατε;
Βεβαίως, είµαι υποχρεωµένος να σας υπενθυµίσω για άλλη µία
φορά ότι µε τη λαϊκίστικη πολιτική του δήθεν παγώµατος των τιµών
των φαρµάκων καταδικάστηκαν επί σειρά ετών τα καλά εγχώρια,
φθηνά και αποτελεσµατικά φάρµακα σε εξαφάνιση. Αποτέλεσµα; Η
αναλογία της συµµετοχής από τη συρρίκνωση της εγχώριας
φαρµακοβιοµηχανίας και στην ανεργία.
Εγώ δεν ελπίζω ότι η παρούσα Κυβέρνηση θα επιχειρήσει βαθιά
τοµή για µια συνολική αντιµετώπιση και µια συνολική πολιτική στο
φάρµακο. ∆εν ελπίζω ότι θα αναθέσει στο θεσµικό παράγοντα που
είναι το Υπουργείο Υγείας, την αντιµετώπιση αυτής της πολιτικής.
Θέλει γενναιότητα, θέλει τοµές, θέλει πραγµατικό εκσυγχρονισµό
του δηµόσιου βίου τον οποίο ούτε θέλετε ούτε µπορείτε να κάνετε.
Εµείς για να µην αδικούµε εσάς προσωπικά και το Υπουργείο σας,
πολύ σύντοµα στις αµέσως επόµενες εβδοµάδες θα φέρουµε
επερώτηση που θα αφορά τον τοµέα υγείας. Και γνωρίζετε ότι τις
τελευταίες εβδοµάδες όλο και µετατίθεται η πολιτική υγείας από το
Υπουργείο Υγείας σε άλλους τοµείς της Κυβέρνησης. Το πώς θα
εφηµερεύουν τα νοσοκοµεία παραδείγµατος χάρη αφαιρείται από το
Υπουργείο Υγείας και πάει στον Υφυπουργό Οικονοµικών µε
λογιστικά κριτήρια και εκεί. Το πόσες εφηµερίες χρειάζεται ένα
νοσοκοµείο δεν το ξέρουν οι γιατροί που εργάζονται στο
νοσοκοµείο, δεν το ξέρουν τα διοικητικά συµβούλια των
νοσοκοµείων που διορίζει το Υπουργείο Υγείας, το ξέρει το
Υφυπουργείο Οικονοµικών που ορίζει το ποσόν µε το οποίο πρέπει
να αµείβονται οι εφηµερίες.
Και πρέπει να σας πω, επειδή είσθε ο αρµόδιος Υπουργός, ότι για
να µπορέσουν να ανταποκριθούν τα νοσοκοµεία µε αυτά τα
κονδύλια που προσφέρει το Υπουργείο Οικονοµικών πρέπει να
συµβεί ένα από τα τρία. 'Η να εφηµερεύουν µόνο οι ειδικευόµενοι
γιατροί -και απαγορεύεται και επικίνδυνο είναι- ή να µην
εφηµερεύουν όσες µέρες χρειάζονται τα νοσοκοµεία -και επικίνδυνο
είναι- ή να εφηµερεύουν ειδικευµένοι γιατροί χωρίς να αµείβονται,
που απαγορεύεται. Αυτή είναι η αλήθεια. Και παρά τις προσπάθειές
µας να γίνει έγκαιρα διάλογος µε τους εµπλεκόµενους, η
Κυβέρνηση απλώς απειλεί και µάλιστα µέσω της τηλεοπτικής
εξουσίας ότι οι γιατροί επιµένουν στην επαναφορά των
πλασµατικών εφηµεριών και δεν είναι έτσι. 'Ολοι συµφωνήσαµε ότι
πρέπει να καταργηθούν οι πλασµατικές εφηµερίες που η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είχε στην προσπάθειά της να αναβάλει
συνεχώς την αναπροσαρµογή του µισθολογίου των γιατρών του
ΕΣΥ.
Τελειώνοντας,  έχουµε  πολιτική  στην  πράξη  ακριβού  φαρµάκου,
δύσκολα  προσπελάσιµη.  'Οσο  συρρικνώνονται  και  οι
δυνατότητες  της  αγοραστικής  δύναµης  των  συνταξιούχων  -γιατί
πάντοτε  αυτά  τα  µεγέθη  είναι  συγκρίσιµα-  όσο  τα  ταµεία
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µένουν χωρίς ουσιαστική παρέµβαση, απλώς να απειλείται µέσω
εκθέσεων η υπόστασή τους, όσο δηλαδή δεν αντιµετωπίζεται
συνολικά η πολιτική στα ταµεία στον τοµέα της υγείας, στις
συντάξεις, στην ανεργία, όσο δεν έχουµε µία ενιαία κοινωνική
πολιτική, τόσο και η προσπέλαση του έχοντος την ανάγκη
συµπολίτη µας στο φάρµακο γίνεται όλο και δυσκολότερη, όλο και
ακριβότερη.
Θα είµαστε επιεικείς σε σας που εµπλέκεσθε λιγότερο, αλλά θα
είµαστε πολύ αυστηροί προς την Κυβέρνηση. Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι κρίµα που
είµαστε τόσοι λίγοι και συζητάµε ένα από τα σοβαρότερα θέµατα
που απασχολούν, όπως είπε και ο κύριος Υπουργός, αδύναµες και
ευπαθείς κοινωνικές οµάδες. Και όντως το φάρµακο είναι γι' αυτές
τις οµάδες το πολυτιµότερο αγαθό. Βέβαια το θέµα και η ευθύνη µε
τη συγκεκριµένη συµπεριφορά απέναντι στο φάρµακο δεν ανήκει
µόνο στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που µπορεί να ισχυρίζεται ότι
τελευταία έχει κάνει µερικές κινήσεις προς µείωση της τιµής του,
αλλά και στις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας. Βέβαια σήµερα
επερωτάται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Και είναι γεγονός ότι από
πλευράς της υπήρξε µία χρόνια αδράνεια που οδήγησε στη
διόγκωση των φαρµακευτικών δαπανών. 'Αφησε µε την πολιτική
της τις εταιρείες να αντικαταστήσουν πάνω από το 50% των
κυκλοφορούντων φαρµάκων ίδιας ουσιαστικά δράσης µε άλλο
όνοµα και πολλαπλάσια τιµή που έφθανε σε σχέση µε τις άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης ακόµα και στο 300% πάνω. Και
αυτό, γιατί το πάγωµα των τιµών, τις διαµαρτυρίες που έφερνε
προσπαθούσε η Κυβέρνηση να τις εξουδετερώσει µε αυτήν την
πολιτική. Είναι πολλά τα παραδείγµατα, τα επικαλέστηκε και ο
κύριος Υπουργός στην τοποθέτησή του.
Η καθαρά λογιστική αντίληψη, µε την οποία αντιµετωπιζόταν ο
τοµέας του φαρµάκου, χωρίς να µπαίνει χέρι στα µεγάλα
συµφέροντα, οδήγησε σε µεγάλες υπερτιµολογήσεις. Μπροστά σ'
αυτήν την κατάσταση και κάτω από την πίεση των αγωνιστικών
κινητοποιήσεων των φαρµακοποιών η Κυβέρνηση αναγκάστηκε να
προχωρήσει στη λήψη µέτρων που προηγούµενα πεισµατικά
αρνιόταν. Και τα µέτρα αυτά εµείς τα χαιρετήσαµε ως θετικά γιατί
προκάλεσαν µείωση στην τιµή των φαρµάκων, συµβάλλοντας στην
ανακούφιση των πολιτών και των ασφαλιστικών ταµείων.
Βέβαια η κατάργηση των επιβαρύνσεων θα δηµιουργήσει πολλά
προβλήµατα στον ΕΟΦ, στο ΤΣΑΥ και σε άλλα ταµεία για τα οποία
δεν υπάρχει πρόβλεψη κάλυψης των απωλειών τους. Επιπλέον
αυτή η παρέµβαση που ήταν καθαρά δραχµική δεν έλυσε το
ουσιαστικό πρόβληµα που υπάρχει στη διαµόρφωση της τιµής του
κάθε φαρµάκου. Είναι γνωστό στους φαρµακευτικούς κύκλους ότι η
διαµόρφωση της τιµής γίνεται µε διαφορετικούς τρόπους. Αυτό είχε
ως µεγάλη συνέπεια τα τελευταία χρόνια τη συρρίκνωση της
εγχώριας βιοµηχανίας. Και εκεί, κύριε Υπουργέ, έχετε µεγάλη
ευθύνη γιατί η πολιτική σας δεν είναι σηµερινή, έχει µία προϊστορία.
Είναι χαρακτηριστικό ότι πριν δέκα χρόνια το 80% της κατανάλωσης
φαρµάκων προερχόταν από την εγχώρια βιοµηχανία και σήµερα
έχει φθάσει στο 40%. Για µας το θέµα της ανακοστολόγησης των
φαρµάκων θα πρέπει να ξεκινήσει από µηδενική βάση λαµβάνοντας
υπόψη πραγµατικά κριτήρια κόστους και θεραπευτικού
αποτελέσµατος. Και σ' αυτήν την προσπάθεια πρέπει να γίνει
σχετική συζήτηση µε όλους όσους εµπλέκονται µε το φάρµακο. ∆εν
είναι δυνατόν την κατευθυνόµενη συνταγογραφία να την
αντικαταστήσουµε µε την ταλαιπωρία του πολίτη. ∆εν µπορεί να
ταλαιπωρούνται οι ασθενείς µε γραφειοκρατικές διαδικασίες για να
πάρουν το φάρµακό τους γιατί η Κυβέρνηση δεν µπορεί ή δεν θέλει
να ελέγξει την κατευθυνόµενη συνταγογραφία.
Σήµερα οι γιατροί του ΙΚΑ είναι υποχρεωµένοι να γράφουν στη
συνταγή ένα µόνο κουτί φαρµάκων αγνοώντας το περιεχόµενο του
κουτιού, αγνοώντας αν αυτό έχει σχέση µε τη συνιστώµενη

ηµερήσια δόση και την απαιτούµενη διάρκεια θεραπείας.
Αναφέρθηκε πριν από λίγο από συναδέλφους και είναι
χαρακτηριστικό ότι µπορεί ένα κουτί να έχει µέσα δώδεκα χάπια και
να φθάνει µόνο για τρεις τέσσερις ηµέρες θεραπείας που δεν
αρκούν για να γίνει πλήρης θεραπεία, πράγµα που αναγκάζει τους
ασθενείς να πηγαίνουν πάλι στο γιατρό. 'Οµως, όπως
καταλαβαίνετε αυτή η πολιτική οδηγεί στα όρια της σχιζοφρένειας
και δεν αντέχει τις ταλαιπωρίες ο πολίτης και φυσιολογικά οδηγείται
στο να πληρώνει από την τσέπη του.
Προσπαθήσατε επίσης, κύριε Υπουργέ, µε τη λίστα φαρµάκων να
περιορίσετε τη χορήγηση αποκλείοντας παλιά φάρµακα,
αποτελεσµατικά φάρµακα όπως είναι φάρµακα για αρθριτικά,
διάφορα κολλύρια ενώ υποτίθεται ότι στοχεύατε στον αποκλεισµό
καινούριων φαρµάκων που επέτειναν το φαινόµενο της
πολυφαρµακίας. 'Οµως πήρατε ως κύριο κριτήριο όχι τη
θεραπευτική τους χρησιµότητα αλλά την τιµή τους. Κριτήριο για σας
ήταν το κόστος ηµερήσιας θεραπείας και σ' αυτήν τη λίστα όπως
είναι γνωστό ότι υπάρχουν πολλές καταγγελίες, επεκράτησαν
αδιαφανή κριτήρια.
Στην πρώτη επιτροπή αποκλείστηκαν εκπρόσωποι γιατρών και
φαρµακοποιών. 'Εγιναν λάθη για τα οποία η επιτροπή ενστάσεων
είχε υποβάλει τις προτάσεις της και η Κυβέρνηση αρνείται να τις
δεχθεί κάνοντας ουσιαστικά παιχνίδι µε τις φαρµακευτικές εταιρείες.
Εµείς πιστεύουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι στον κάθε πολίτη
πρέπει να παρέχεται το φάρµακο που ο γιατρός µε επιστηµονικά
κριτήρια και χωρίς γραφειοκρατικές διαδικασίες και ταλαιπωρίες για
τον πολίτη, γνωµατεύει και ο καθένας θα πρέπει να αναλαµβάνει τις
ευθύνες του, είτε λέγεται γιατρός είτε λέγεται φαρµακοποιός είτε
ασφαλισµένος. Αν υπάρχουν ατασθαλίες θα πρέπει να αναληφθούν
και να αποδοθούν οι ευθύνες αλλά δεν είναι δυνατόν να
ταλαιπωρείται ο ασθενής, να µην του χορηγείται φάρµακο γιατί
υπάρχει η πιθανότητα ο γιατρός να έχει άλλα κίνητρα κατά τη
χορήγηση της συνταγής, ούτε ο γιατρός να λειτουργεί υπό την
απειλή όπως χαρακτηριστικά υπάρχει σε εγκύκλιο του κ. Σολωµού,
σε εγκύκλιο του ΙΚΑ, ότι όποιον γράψει φάρµακο εκτός λίστας θα
τον στέλνει να κάνει ενέσεις. Αυτά τα πράγµατα εµείς τα θεωρούµε
απαράδεκτα είναι καταστάσεις οι οποίες ταλαιπωρούν τον πολίτη.
Ο Συνασπισµός προτείνει την ανακοστολόγηση των φαρµάκων από
µηδενική βάση και την υπαγωγή του όλου θέµατος στο Υπουργείο
Υγείας µε ταυτόχρονη αναβάθµιση και στήριξη του Ελληνικού
Οργανισµού Φάρµακος.
Οι σπασµωδικές κινήσεις στο τοµέα των φαρµάκων έχουν ως
µοναδικό σκοπό τον εξωραϊσµό της κυβερνητικής πολιτικής χωρίς
να θίγονται τα διαπλεκόµενα συµφέροντα που υπάρχουν στο χώρο
και είναι γνωστό τι τακτικές χρησιµοποιούν τα συγκεκριµένα
συµφέροντα για να εκµαυλίζουν καταστάσεις.
Η Κυβέρνηση, αν ήθελε πραγµατικά να ασκήσει πολιτική για το
φάρµακο προστατεύοντας την υγεία των εργαζοµένων, αλλά και τα
ασφαλιστικά ταµεία που οι ίδιοι οι εργαζόµενοι επιδοτούν και
συντηρούν µε τις εισφορές τους, θα πρέπει να επιβάλλει σε όλους
όσους εµπλέκονται µε το φάρµακο τη λογική: Κάθε φάρµακο που
γράφεται σε µια συνταγή, αρµόζει στην πάθηση για την οποία
χορηγείται. Μόνο έτσι θα αντιµετωπισθεί ο ∆ούρειος 'Ιππος στην
ανακοστολόγηση των φαρµάκων και θα αντιµετωπισθούν οι
παρενέργειες που πολλές φορές επιφέρει στη φαρµακευτική
περίθαλψη. Μόνο έτσι θα προληφθούν οι τεχνικές ελλείψεις και
ειδικά θα στηριχθεί η εγχώρια παραγωγή η οποία φθήνει.
Μπορεί, κύριε Υπουργέ, µε την τελευταία σας παρέµβαση να
φέρατε το φθηνότερο φάρµακο, όµως φέρατε το καλύτερο; Φέρατε
το φάρµακο που είναι το πιο αποδοτικό, το πιο σωστό για την
θεραπεία του πολίτη; Αυτό είναι το κατεξοχήν πρόβληµα για τον
ταλαιπωρούµενο 'Ελληνα πολίτη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε  Πρόεδρε,  κύριοι  συνάδελφοι,
πράγµατι  η  συζήτηση  είναι  ιδιαίτερα  σηµαντική  διότι  µιλάµε  για
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κάτι που αφορά το 2% του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος. Είναι
ιδιαίτερα σηµαντική γιατί αφορά την υγεία των πολιτών. Είναι
ιδιαίτερα σηµαντική γιατί µέσα σε αυτήν την δοκιµασία της
καθηµερινότητας του 'Ελληνα πολίτη δοκιµάζονται οι ίδιοι οι θεσµοί
της δηµοκρατίας, τα ίδια τα κόµµατα και οι ίδιες µας οι πολιτικές.
Είναι καθοριστικό διότι βγαίνει µία συζήτηση από µία επερώτηση
συναδέλφων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, η οποία σαν πάγια
τακτική της έχει να ξεχνάει το χθες και να επιτίθεται στο σήµερα.
Βέβαια, δεν θα µπορούσε να κάνει κάτι τέτοιο εάν η ίδια η
Κυβέρνηση κάθε φορά όσα στοιχεία είχε, όσες µελέτες έχει
χρηµατοδοτήσει, τα δηµοσιοποιούσε στον ελληνικό λαό, έτσι ώστε ο
ελληνικός λαός µέσα από ενηµέρωση να διαπιστώνει πραγµατικά
ποιες είναι οι ευθύνες των πολιτικών δυνάµεων του τόπου.
Τα λέω αυτά διότι η τελευταία µελέτη που χρηµατοδοτήθηκε και
ολοκληρώθηκε από επιστηµονικούς συνεργάτες για το Υπουργείο
Υγείας, ήταν το 1994, στοιχεία τα οποία κι εγώ θα επικαλεσθώ
σήµερα διότι είναι έγκυρα, είναι αξιόπιστα και είναι καλά δουλεµένα.
'Ολα αυτά αποδεικνύουν ότι το πρόβληµα χρόνιζε και επιδεινώθηκε
από την αρχή της δεκαετίας του 1990. 'Ηδη η ίδια η επιτροπή
χαρακτηρίζει την υπόθεση φαρµάκων σαν γραφειοκρατική και ίσως
µη αποδοτική διαδικασία κοστολόγησης και τιµολόγησης των
φαρµάκων. Η ίδια η επιστηµονική επιτροπή µιλάει για σαφή
οριοθέτηση µεταξύ φαρµάκων συνταγογραφηµένων και µη.
Μιλάει για απουσία αγοράς ή τουλάχιστον µηχανισµού προώθησης
της χρήσης φαρµάκων, όχι πρωτοτύπων στην περίπτωση που είναι
φθηνότερα ή και αποτελεσµατικότερα. Η ίδια επιτροπή που
συγκροτήθηκε από το Υπουργείο, µιλούσε για ανυπαρξία ενιαίας
κωδικοποίησης, µηχανοργάνωσης και αποτελεσµατικότητας
ελέγχου. Μιλούσε επίσης για έκρηξη των δαπανών, πολυφαρµακία
και αδυναµία καταγραφής των αναγκών σε ανθρώπινο δυναµικό,
που οδηγούν σε ανεξέλεγκτες καταστάσεις.
'Οσον αφορά αυτά τα στοιχεία, αντί να τα αξιοποιήσει η Κυβέρνηση,
δέσµια της δικής της λογιστικής συµπεριφοράς, δέσµια της
αδυναµίας της ή της µη βούλησής της να συγκρουστεί µε την ίδια
την πραγµατικότητα, που ταλανίζει την υπόθεση φάρµακο, την ίδια
στιγµή αποδεχόµενη απόλυτα τον πραγµατικό ρόλο της ελεύθερης
οικονοµίας της αγοράς και το παιχνίδι των εταιρειών, προσπαθεί µε
µικρές παρεµβάσεις, όσες της επιτρέπει το σύστηµα, όσες της
επιτρέπουν οι πιέσεις που δέχεται από τις εταιρείες, να εµφανιστεί
πιο λογική, χωρίς όµως να δίνει στην πραγµατικότητα λύση στα
προβλήµατα.
Χρειάζεται, λοιπόν, πολιτική βούληση κύρια, γιατί εκτιµώ πως και τα
στοιχεία τα έχουν, διότι τους τα έδωσαν οι ίδιες οι επιστηµονικές
τους επιτροπές και είµαι σίγουρος πως οι ίδιοι έχουν καταλάβει -
αφού ασχολούνται, νέοι άνθρωποι, επιστήµονες, Υπουργοί και
αφού έχουν τη δυνατότητα να καταλάβουν- πως το θέµα είναι ότι
πρέπει να έχουν και την πολιτική βούληση να αποφασίσουν.
Θα δώσω µερικά στοιχεία, τα οποία δείχνουν ότι πράγµατι η
χειρότερη εποχή για το φάρµακο ήταν η εποχή της Κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Και αυτό το λέω, κύριοι, γιατί πρέπει τελικά να
καταλάβουµε το ρόλο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Είναι
κυρίαρχος στη λειτουργία του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος.
Πότε όµως; 'Οταν κάθε φορά που κατατίθεται µία πολιτική πρόταση,
υλοποιείται την επόµενη φορά που βρίσκεται η ίδια στην
κυβέρνηση. Γιατί αυτός είναι λαϊκισµός, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας και δεν µπορείτε επερωτώντας να µιλάτε στην
Κυβέρνηση εσείς για λαϊκισµό. Αφήστε να το κάνουν κάποιοι άλλοι.
Κύριε Υπουργέ, το κόστος της φαρµακευτικής κατανάλωσης,
γνωρίζετε ότι αποτελεί µε στοιχεία τουλάχιστον του 1994, είναι τα
τελευταία που έχουν δοθεί, το 23% του συνόλου των δαπανών
υγείας για το 1992, ενώ το κόστος των φαρµακευτικών προϊόντων
για το ΕΣΥ και την κοινωνική ασφάλιση ανέρχεται στο 31% των
δηµοσίων δαπανών υγείας.
Τα παραπάνω είναι ιδιαίτερα σηµαντικά, αν αναλογιστούµε ότι

αποτελούν το 2% του ακαθάριστου εθνικού προϊόντος. Η ετήσια
µεταβολή είναι αρκετά µεγαλύτερη από την αύξηση του
πληθωρισµού. Το µεγαλύτερο τµήµα της συνολικής κατανάλωσης
γίνεται µέσα από τα φαρµακεία, το 80,6% γίνεται µε συνταγή και το
4% χωρίς συνταγή. Το µερίδιο της νοσοκοµειακής κατανάλωσης
φθάνει περίπου στο 15,4% του συνόλου.
Το κόστος των φαρµακευτικών προϊόντων κατά κεφαλή έχει αυξηθεί
ιδιαίτερα την ενδιάµεση περίοδο της δεκατίας 1980-1990, θα έλεγα
µάλλον το 1989-1992. Η αύξηση ήταν µεγαλύτερη το 1990 και το
1991 λόγω της ανόδου των τιµών των φαρµάκων και του
πληθωρισµού. Το κόστος περίπου τριπλασιάστηκε. Η Ελλάδα
διαθέτει διπλάσια ποσοστά του ΑΕΠ για τα φάρµακα απ' ό,τι οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, η Ισπανία και τριπλάσια ποσοστά
απ' ό,τι οι χώρες οι οποίες προνοµιακά σήµερα πολιτεύονται την
πρόνοια και την κοινωνική πολιτική, όπως η Σουηδία.
Παρ'όλα αυτά, σύµφωνα µε την ένωση Ευρωπαίων καταναλωτών,
η Ελλάδα είχε το χαµηλότερο επίπεδο τιµών στα φάρµακα. ∆εν
είναι, λοιπόν, θέµα τιµής. Η Ελλάδα µε σύγκριση το εκατό, είχε
εκατό, η Πορτογαλία εκατόν επτά, η Αγγλία εκατόν ογδόντα δύο, η
Γερµανία διακόσια ογδόντα επτά, η Ολλανδία διακόσια ενενήντα
ένα, πράγµα που σηµαίνει ότι είµαστε χώρα που καταναλώνει,
λοιπόν -γι'αυτό είναι και µεγάλες οι δαπάνες- µεγάλες ποσότητες
φαρµάκων αναλογικά µε τον πληθυσµό. Οι τιµές, αν και σχετικά
χαµηλότερες από άλλες ευρωπαϊκές χώρες τα τελευταία χρόνια,
έχουν µία συνεχώς αυξανόµενη πορεία.
Οι δαπάνες των εισαγόµενων φαρµάκων αυξήθηκαν κατά 578% το
1992, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Η αύξηση των
δαπανών για εγχώρια φάρµακα την ίδια περίοδο ήταν κατά 146%
µικρότερη. Οι πωλήσεις των εισαγοµένων φαρµάκων αποτελούσαν
το 18,3% του συνόλου των πωλήσεων των φαρµάκων το 1987, ενώ
το 1992 η αναλογία αυξήθηκε στο 38,4%.
Η εγχώρια φαρµακευτική αγορά διαθέτει φάρµακα που παράγονται
ή συσκευάζονται στην Ελλάδα. Κατά την περίοδο 1987-1992 οι
πωλήσεις των φαρµακευτικών εταιρειών ξένης ιδιοκτησίας ήταν
συνεχώς µεγαλύτερες από τις πωλήσεις αντίστοιχων ελληνικής
ιδιοκτησίας. Μέχρι το 1991 η τάση αύξησης των πωλήσεων
ελληνικής και ξένης ιδιοκτησίας ήταν περίπου η ίδια. Το 1991-1992
όµως, κύριοι συνάδελφοι, οι πωλήσεις εταιρειών ξένης ιδιοκτησίας
αυξήθηκαν µε µεγαλύτερο ρυθµό. Αυτά είναι στοιχεία από
βιβλιογραφίες επιστηµόνων.
"Η αύξηση του κόστους θεραπείας από τα νέα φάρµακα και η
υπερκατανάλωσή τους δηµιουργεί πρόβληµα στα ασφαλιστικά
ταµεία, αλλά και γενικότερα στη δηµόσια υγεία". ∆ιαβάζετε:
Καργάκης 1993.
Η προώθηση των πωλήσεων γίνεται από αντιπροσώπους των
εταιρειών κυρίως για τα νέα προϊόντα απευθείας στους γιατρούς ή
µέσω της διαφήµισης σε ιατρικά περιοδικά ή και αναλώσιµα ιατρικά,
φαρµακευτικά, οδοντιατρικά, νοσηλευτικά συνέδρια κλπ.
Εδώ θα µείνω λίγο, κύριε Υπουργέ, για να πούµε τα πράγµατα µε
το όνοµά τους. Γνωρίζετε πολύ καλά που είναι το ζήτηµα. Το
φάρµακο έχει γίνει είδος κερδοφορίας. Γνωρίζετε ότι το µεγαλύτερο
εισόδηµα των περισσότερων γιατρών είναι οι προµήθειες από τα
φάρµακα, από τις εταιρείες. Και εδώ είναι το µεγάλο θέµα. Είστε
διατεθειµένοι να µπείτε κόντρα σε αυτήν τη λογική; ∆εν το κάνετε,
όχι επειδή δεν θέλετε να συγκρουστείτε µε τους γιατρούς, αλλά δεν
θέλετε κυρίως να συγκρουστείτε µε τις εταιρείες. Και αυτό πρέπει να
το οµολογήσετε. ∆εν θα δώσω άλλα στοιχεία αν και έχω πολλά
στοιχεία να δώσω.
Θα έρθω τώρα στις προτάσεις και θα κλείσω µε αυτές.
Πρέπει, κύριε Υπουργέ, να υπάρξει αύξηση της δηµόσιας
παραγωγής φαρµάκων µε σκοπό τη διακίνηση αυτών στα
νοσοκοµεία, κέντρα υγείας και φαρµακεία. ∆εν το κάνετε και το
γνωρίζω πολύ καλά ότι δεν το κάνετε.



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ E' - 19 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 1998 157

Φαρµακευτικές βιοµηχανίες που ξεκίνησαν -παραδείγµατος χάρη,
µιλάω για τη Λάρισα- δεν τις λειτουργείτε. 'Εχουν γίνει και
επερωτήσεις εδώ µέσα γι' αυτό. Εκεί πρέπει να λειτουργήσουν οι
αναπτυξιακοί νόµοι µε προνοµιακό τρόπο µάλιστα, γιατί η
αποδοτικότητά τους θα είναι πολύ µεγαλύτερη από αυτά που εσείς
θα πριµοδοτήσετε για τη δηµιουργία τους.
Πρόσληψη φαρµακοποιών σε νοσοκοµεία και κέντρα υγείας µε
σκοπό την κεντρική διανοµή φαρµάκων. Καταλαβαίνετε ότι
χρειάζεται µία κεντρική διάθεση.
Συνταγογραφία των φαρµάκων µε τη χηµική ονοµασία αυτών και
όχι µε την εµπορική στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα της υγείας. Αυτό
είναι µεγάλο θέµα, κύριε Υπουργέ.
Ξέρετε ότι η Αµερική για να πατάξει την υπερφαρµακία έφερε τη
χηµική συνταγογραφία. Γιατί; 'Ετσι έβγαλε από το κύκλωµα τις
εµπορικές εταιρείες, λειτούργησε επί της ουσίας. Αν το σκεφθείτε
µόνοι σας θα δείτε τι αποτέλεσµα θα έχετε, γιατί τότε δεν θα
υπάρχει το εµπορικό κύκλωµα που θα πιέζει και θα διαφθείρει
καθηµερινά τους επιστήµονες γιατρούς, θα βγουν από το παιχνίδι.
Θα υπάρξουν βέβαια αντιθέσεις. Πάρτε την εµπειρία από τους
Αµερικάνους. Εξάλλου σε τόσα πράγµατα παίρνετε την εµπειρία
από τους Αµερικάνους. Κάντε το και εκεί και θα δείτε πόσο θα
αλλάξουν τα πράγµατα. Θα περάσει σιγά-σιγά στα φαρµακεία και
µετά θα πρέπει να δείτε πως θα λυθεί το θέµα µε τα φαρµακεία και
το κύκλωµα που θα δηµιουργηθεί µέσα από τα φαρµακεία. Αλλά
στην αρχή θα πρέπει να χτυπήσετε στο κόκκαλο. Είναι πάρα πολύ
σηµαντικό.
∆ηµόσιος µειοδοτικός διαγωνισµός για την προµήθεια των
φαρµάκων. Και αν υπάρχει χηµική συνταγογραφία, θα είναι πιο
αποτελεσµατικό γιατί και εκεί θα σπάσει πάλι το κύκλωµα.
Ενιαίου τύπου συνταγές φαρµάκων. Ατοµικό συνταγολόγιο
φαρµάκων για όλα τα φάρµακα. ∆εν µπορεί να βάλετε άλλα από τη
µία µεριά και άλλα από την άλλη.
Ξέρετε τι γίνεται στα νοσοκοµεία, κύριε Υπουργέ; Υπάρχει η ατοµική
συνταγολόγηση και η ελεύθερη συνταγολόγηση. Η ατοµική που
πηγαίνει στα ταµεία και εκεί πρέπει να υπάρχει συνυπογραφή και
του ασθενή, γιατί υπάρχουν -και το ξέρετε πολύ καλά- πλαστές
ατοµικές συνταγογραφίες και έτσι έχουµε γεµίσει µε χρέη τα
ασφαλιστικά ταµεία. Για δέστε το θέµα και ρωτήστε τι ακριβώς
γίνεται. 'Επειτα µέσα από την ελεύθερη συνταγολόγηση γίνεται
πέρασµα φαρµάκων από τα νοσοκοµεία στην ελεύθερη αγορά. Γιατί
δεν µπαίνετε µε το µαχαίρι βαθιά; Ξέρουµε ότι θα συγκρουστείτε.
Μα, αυτό θα σας αναδείξει, κύριε Υπουργέ. Αυτό θα αναδείξει και το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. σε µία προοδευτική κατεύθυνση. Αυτό θα το καθοδηγήσει
και θα το ξαναφέρει εκεί που ήταν.
∆ηµιουργία ενιαίου µητρώου ασφαλισµένων, γιατί ξέρετε τα
παιχνίδια που παίζονται µέσα από τα ασφαλιστικά ταµεία. Αν
υπάρχει ενιαίο µητρώο ασφαλισµένων λύνονται πάρα πολλά
γραφειοκρατικά θέµατα που είναι αυτά που σας είπα στην αρχή και
που σας τα έχουν υποδείξει οι ίδιες οι επιτροπές που εσείς
δηµιουργήσατε. Αν θέλετε, κύριε Υπουργέ, µπορείτε να το κάνετε.
Το θέµα λοιπόν -και έτσι κλείνω- είναι θέµα πολιτικής βούλησης.
Είστε αποφασισµένοι να συγκρουστείτε µε τις εταιρίες; Μην πείτε τη
δικαιολογία ότι "είµαστε στο πνεύµα της ελεύθερης οικονοµίας της
αγοράς". Εδώ µιλάµε για ένα βασικό θέµα. Μιλάµε για το 2% του
ΑΕΠ, µιλάµε για την υγεία των πολιτών, µιλάµε για την πρόνοια,
µιλάµε για ένα θέµα πολυσύνθετο, το οποίο αξίζει τον κόπο. Εν
τοιαύτη περιπτώσει, δεν θα βγείτε έξω από τις λογικές, γιατί σ' αυτές
τις λογικές έχουν µπει ήδη αυτοί, οι οποίοι σας καθοδηγούν
καθηµερινά ιδεολογικοπολιτικά, οι ίδιοι οι νεοφιλελεύθεροι της
Αµερικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Πασσαλίδης έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ: Το Φεβρουάριο του 1998 προτείνατε,
κύριε Υπουργέ, στη Βουλή ένα σχέδιο νόµου, που δεν εισήγαγε
τίποτα το νεότερο. Στην πραγµατικότητα ήταν µια πράξη πολιτικού
περιεχοµένου, που αποσκοπούσε αποκλειστικά και µόνο να
δηµιουργήσει εντυπώσεις στον ευρύτερο κοινωνικό χώρο,
προβάλλοντας τη µείωση των τιµών των φαρµάκων, αποκλειστικά
και µόνο για να αποκοµίσει οφέλη πολιτικά, κατά τρόπο τελείως

λαϊκίστικο.
Ο κ. Ρόκος προηγουµένως είπε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία ασκεί
λαϊκίστικη πολιτική και σας υπερασπίστηκε. Πιο λαϊκιστική πολιτική,
κύριε Ρόκο, από την πολιτική του ΠΑΣΟΚ σε όλους τους τοµείς, δεν
νοµίζω ότι εφάρµοσε άλλη παράταξη που πέρασε απ' αυτήν τη
Βουλή.
Συγκεκριµένα, µε την κατάργηση υπέρ τρίτων κρατήσεων ΤΣΑΥ,
ΤΑΙΙΦΕ µειώνονταν οι τιµές των φαρµάκων, ενώ την ίδια στιγµή τα
αντίστοιχα από τις εισφορές αυτές έσοδα των οργανισµών αυτών
φαίνεται να καλύπτονται από το κράτος. Το κράτος όµως µε τη
σειρά του επανακτά τα χρήµατα αυτά από το κέρδος που θα έχει,
λόγω του µειωµένου κόστους της παρεχόµενης φαρµακευτικής
περίθαλψης από τους ασφαλιστικούς οργανισµούς. Το
παλατζάρισµα στην ανακύκλωση αυτήν είναι τελικά προς όφελος
του κράτους, το οποίο φαινοµενικά δείχνει κοινωνική πολιτική προς
όφελος του λαού.
Αποδεικνύεται όµως περίτρανα η αναποτελεσµατικότητα των
εισηγητικών, µελετητικών και κυβερνητικών οργάνων του ΠΑΣΟΚ
να σχεδιάσουν µια σαφή και ρεαλιστική πολιτική στον τοµέα του
φαρµάκου, αφού παρά την από το 1995 εξαγγελλόµενη µελέτη για
την ανακοστολόγηση των φαρµάκων και παρά την κάθετη
αντίδραση του φαρµακευτικού χώρου, πολλούς µήνες µετά τις
εξαγγελίες εφήρµοσε µέτρα η Κυβέρνηση, τα οποία σε λίγες
εβδοµάδες πήρε ολοκληρωτικά πίσω και αφού ξεσηκώθηκαν
απεργιακές κινητοποιήσεις.
Παραµένει µε κατάπληξη το ερώτηµα, γιατί έπρεπε εν τω µεταξύ να
υπάρχει το ιδιαίτερα σηµαντικό κόστος της διπλής διατίµησης-
κοστολόγησης -σας υπενθυµίζω δελτίο 1/97, δελτίο 2/97- της
ταλαιπωρίας του κοινού, το κόστος των απεργιών και το κόστος της
γελοιοποίησης της χώρας από την ανάκληση των αποφάσεων.
Είναι γνωστή η σύγχυση που υπήρχε σε ό,τι αφορά τις αποδόσεις
των εισφορών για το χρονικό διάστηµα 3.10.97, παλαιού δελτίου
τιµών, και 7.12.97 νέου δελτίου τιµών.
Είχατε πει, κύριε Υπουργέ, στη Βουλή το Φεβρουάριο του '98, όταν
ήµουν εισηγητής σε σχετικό νοµοσχέδιο για τα φάρµακα, ότι
υπάρχει πάγωµα των τιµών για το χρονικό διάστηµα 1994-1997.
Αυτό το πάγωµα, το οποίο έχει δηµιουργηθεί κατά το χρονικό αυτό
διάστηµα, πρώτον εξόντωσε ακριβώς τα φθηνά και κλασσικά
φάρµακα, που έφυγαν από την αγορά.
∆εύτερον, η δαπάνη ανέβηκε κατά 25%, γιατί έχοντας καθηλώσει τις
τιµές, παρά τον πληθωρισµό και την αύξηση του κόστους, ώθησαν
τις ξένες εταιρίες σε εγκρίσεις νέων φαρµάκων, µε όµοια δράση,
αλλά διαφορετική σύνθεση και πολύ υψηλότερες τιµές.
Τρίτον, οι ρυθµοί αύξησης των τιµών των φαρµάκων στην Ευρώπη
είναι 8% µε 11%, λόγω φυσικά του µικρού πληθωρισµού.
Τέταρτον, είναι ανακριβής και παραπλανητικός ο ισχυρισµός ότι
µπορεί να συγκριθούν τα φάρµακα ως προς την κοστολόγησή τους
µε βάση το θεραπευτικό αποτέλεσµα, όταν έχουν διαφορετική
σύνθεση και ίδια δράση.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Πέµπτον, η µείωση κερδών της εγχώριας παραγωγής βλάπτει µόνο
τα αµιγώς ελληνικά φάρµακα, αφού και χαµηλότερα κατά 20% τιµή
υποχρεούνται να έχουν και να αγοράζουν από τους ξένους τις
πρώτες ύλες τους, οι οποίες µάλιστα τους χρεώνονται υπέρογκα.
'Εκτον, η συνεχής διατυµπανιζόµενη υπερσυνταγογράφηση τι
σηµαίνει; 'Οτι οι γιατροί γράφουν άχρηστα φάρµακα ή σε
επικίνδυνες για τους ασθενείς ποσότητες. Εδώ πρέπει να
ξεκαθαρίσετε κάποια πράγµατα και να προσδιορίσετε ακριβώς αυτό
το κενό, το οποίο υπάρχει σήµερα στην κοινή γνώµη.
'Εβδοµον, οι ελληνικές εταιρείες δεν έχουν κίνητρα για να
συγχωνευθούν, µάλλον αντικίνητρα έχουν.
'Ογδοο, µε πρόσφατες αποφάσεις και µε µοναδικό σκοπό να
αναπληρωθούν τα διαφεύγοντα έσοδα από την κατάργηση του
ΕΟΦόσηµου επιβάλλετε εξοντωτικά παράβολα για τυπικές
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πράξεις και διαδικασίες, παραδείγµατος χάρη, αλλαγή διεύθυνση
εταιρείας, θεώρηση τιµολογίων εισαγωγής κλπ., που βεβαίως
πλήττουν τις µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις.
Η σηµερινή κατάσταση για την εφαρµογή της λίστας των
φαρµάκων. Η λίστα που άρχισε να εφαρµόζεται τον Απρίλιο του
1998 για τους ασφαλισµένους του ΙΚΑ και άλλους ασφαλιστικούς
οργανισµούς έγινε αντικείµενο γενικής κατακραυγής, αφού δεν
καταρτίστηκε µε διαφάνεια ή µε λογικοφανή τρόπο, αφού παρέλειπε
ολόκληρες κατηγορίες αναντικατάστατων φαρµάκων καθηµερινής
χρήσης, αφού περιείχε σωρεία λαθών και παραλείψεων. Και αφού
αδικούσε καταφανώς πολλά ελληνικά φάρµακα που ενώ είχαν τις
προδιαγραφές, αποκλείστηκαν από τη λίστα.
Η ασυνέπεια όµως και η αναλγησία της κυβερνητικής πολιτικής
προς τους ασφαλισµένους αποδεικνύεται και από το γεγονός ότι
τους στερούν και απλά ακόµη απαραίτητα φάρµακα µε εξωφρενική
λογική παραδείγµατος χάρη, η λίστα περιέχει το ercefuril για παιδιά
και δεν περιέχει το ercefuril για ενήλικες, µοναδικό για την αντισηψία
των εντέρων. Τους στερούν ακόµα απαραίτητα σύµφωνα µε τη
σύγχρονη θεραπευτική φάρµακα αναντικατάστατα, παραδείγµατος
χάρη upsaton µοναδικού παράγοντα για τη διατροφική ενίσχυση
των ηλικιωµένων, διαστρεβλώνοντας τη δραστική τους
σκοπιµότητα.
Επίσης, επί έξι µήνες αρνούνται να διορθώσουν τυπικά λάθη και
παροράµατα τα οποία έγιναν µε ευθύνη των συντακτών της λίστας
και οι ενστάσεις για τη συµπλήρωσή τους καθυστερούν να
εκδικαστούν επί εξάµηνο, µε προοπτική µάλιστα να υπερβούν και
το δωδεκάµηνο.
Τέλος, πρέπει να καταγγελθεί εδώ ότι νέας τεχνολογίας φάρµακα
που έχουν εγκριθεί από το ∆εκέµβριο του 1997 και διατίθενται στην
αγορά για τους έχοντες και κατέχοντες, προβλέπεται, βάσει
επισήµων ανακοινώσεων να κριθεί µόλις τον Απρίλιο του 1999 για
το εάν θα µπουν ή όχι στη λίστα. Συνεπώς, οι ασφαλισµένοι
καθυστερούν να δικαιωθούν επί διετία ώστε να επωφεληθούν από
τη χορήγηση νέων και αποτελεσµατικών φαρµάκων.
Κύριε Υπουργέ, για όλα τα φάρµακα οι πρώτες ύλες και τα έτοιµα
προϊόντα αγοράζονται µε ξένο συνάλλαγµα, άρα αυτό που είχα
αναφέρει στην πρωτολογία µου, για την υποτίµηση της δραχµής,
επιβαρύνει µια µεγάλη κατηγορία, ιδιαίτερα των φθηνών φαρµάκων.
Και είναι ένας λόγος που δεν έχει γίνει αυτή η προσαρµογή και
κτυπιέται ακόµα περισσότερο, επαναλαµβάνω, µια κατηγορία
φθηνών φαρµάκων, διότι όπως είναι γνωστό οι πρώτες ύλες
εισάγονται από το εξωτερικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Καλαντζής έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα σταθώ πάλι στις
επισηµάνσεις, που είχα κάνει και τις θεωρώ πολύ σηµαντικές.
Πρώτον, επιµένω ότι η διακίνηση των νοσοκοµειακών φαρµάκων
πρέπει να γίνεται από τα φαρµακεία µε ξεχωριστού χρώµατος
συνταγές και µε τιµή νοσοκοµειακή.
Να είστε βέβαιοι και αυτό σας το λέω µε κάθε ευθύνη ότι θα έχουµε
µείωση τουλάχιστον στις δαπάνες των ασφαλιστικών ταµείων, 20%.
∆εύτερον, θέλω να σας τονίσω ότι δεν υπάρχει αυτήν τη στιγµή
τρόπος ελέγχου της µείωσης της δαπάνης των φαρµάκων που
γίνεται από τη συνταγογράφηση στα αγροτικά ιατρεία από τους
αγροτικούς γιατρούς µε τα συνταγολόγια του ΟΓΑ.
Επίσης, πολύ σηµαντικό είναι, ότι σε πολλά αγροτικά ιατρεία
δυστυχώς δεν υπάρχουν αγροτικοί γιατροί και υπάρχει µεγάλη
ταλαιπωρία στους ασφαλισµένους, γιατί όπως σας επισήµανα πάλι
µπαίνουµε στη διαδικασία του να γράφουµε ένα κουτί για κάθε
φάρµακο που χορηγείται, οπότε καταλαβαίνετε πόση ταλαιπωρία
υφίσταται ο ασφαλισµένος ή ο συνταξιούχος ή ο εργαζόµενος.
Ακόµα θεωρώ ότι η αφαίρεση όλων των επιβαρύνσεων από το
φάρµακο, ενώ είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, γίνεται µόνο εκεί.
∆εν γίνεται για παράδειγµα στο Ταµείο Νοµικών όπου υπάρχουν οι
αντίστοιχες επιβαρύνσεις. Καλό είναι, λοιπόν, εάν αυτό το µέτρο

θεωρείται ότι είναι σωστό, να επεκταθεί και προς τα άλλα.
Τρίτον, συλλογικές συµβάσεις: Είναι ένα µέτρο το οποίο θα
βοηθήσει πάρα πολύ. Οι συλλογικές συµβάσεις αυτήν τη στιγµή δεν
προχωρούν προς υπογραφή.
Τέταρτον, τι γίνεται µε τις εταιρίες φαρµακείων; Ξέρετε πόσο θα
µειωθεί το κόστος; Ξέρετε πόσο θα µειωθεί η δαπάνη αν υλοποιηθεί
αυτό; Κάπου καθυστερούµε. Κάποιοι δεν τις θέλουν. Και θα κλείσω
λέγοντας από την εµπειρία µου ως φαρµακοποιού, ότι αυτήν τη
στιγµή βρισκόµαστε δυστυχώς στη διαδικασία τα µεν καλά, που
δυστυχώς πολλές φορές είναι και τα ακριβά φάρµακα, να έχουν τη
δυνατότητα να τα αγοράζουν µόνο οι πλούσιοι γιατί υπάρχει µια
κακή νοοτροπία από τα ασφαλιστικά ταµεία και οι φτωχοί να
παίρνουν µόνο τα φτηνά φάρµακα.
Επίσης, θα σας πω και κάτι άλλο και προσέξτε το. ∆εν έχει καµία
στεναχώρια ο φαρµακοβιοµήχανος αν γίνεται πιο φτηνό το
φάρµακο ή όχι ή αν βγαίνει από τη λίστα. Το θέλει πολλές φορές,
γιατί την εποµένη το αντικαθιστά µ'ένα οµοειδές φάρµακο και µε
τιµή που επιτυγχάνει να είναι διπλάσια ή τριπλάσια. Καταλαβαίνετε,
λοιπόν, ποιο είναι το όφελος. Αν φτιάξουµε αυτά τα σηµεία, να είστε
βέβαιος ότι το όφελος του δηµοσίου και η προσφορά προς το
κοινωνικό σύνολο θα είναι µεγάλη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαδόπουλος έχει
το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό που είπε και ο
κ. Καλαντζής ότι τα φάρµακα τα ακριβά που χορηγούνται από τα
ασφαλιστικά ταµεία και τα νοσοκοµεία, έχουν µεγαλύτερο κόστος
είναι σωστό και θα πρέπει να το προσέξετε ιδιαίτερα, διότι έχει
κόστος υπαλλήλων που πρέπει να υπάρχουν ειδικά σ'αυτά τα
νοσοκοµεία, έχει κόστος διαφύλαξης του ακριβού αυτού φαρµάκου
και πέρα απ'αυτά, έχει και κόστος λήξης. Καµία φορά λήγουν αυτά
τα πολύ ακριβά φάρµακα εξ αιτίας της αδιαφορίας των υπαλλήλων.
Γι'αυτό θα πρέπει οπωσδήποτε αυτά τα φάρµακα να πωλούνται
από τα φαρµακεία στις τιµές αν θέλετε που πωλούνται και από τα
νοσοκοµεία και τα ασφαλιστικά ταµεία.
Πέραν αυτών, η λίστα φαρµάκων που έχετε εκδώσει, δεν προβλέπει
την προληπτική θεραπευτική αγωγή. ∆εν υπάρχουν, δηλαδή, τα
εµβόλια και ορισµένα άλλα φάρµακα που προληπτικά θεραπεύουν.
Να το δείτε και αυτό, γιατί είναι ένα από τα µεγάλα προβλήµατα.
Επίσης, θα ήθελα να πω και κάτι άλλο: Υπάρχουν δύο επιτροπές η
πρωτοβάθµια και η δευτεροβάθµια. Το καλοκαίρι του 1998 η
πρωτοβάθµια επιτροπή υπό τον κ. Μουτσόπουλο έχει κανονίσει
εξήντα φάρµακα να µπουν στη λίστα. 'Ερχεται µετά η
δευτεροβάθµια επιτροπή υπό τον καθηγητή κ. Γολεµάτη η οποία
επιτροπή αποφασίζει άλλα εξήντα φάρµακα να µπουν στη λίστα.
Και υποσχέθηκε ο Υπουργός ότι θα µπουν. Παρ'όλα αυτά µέχρι
σήµερα δεν έχουν µπει αυτά τα εκατόν είκοσι φάρµακα. Είναι
πραγµατικά άξιο απορίας γιατί η Κυβέρνηση Σηµίτη και ο αρµόδιος
Υπουργός κωφεύει σ'αυτό παρά την υπόσχεση που έδωσε
σ'αυτούς τους ανθρώπους και διερωτώµαι στο τι αποβλέπει, στο
ποιους θέλει να εξυπηρετήσει. 'Αρα, θέλει να εξυπηρετήσει
βιοµηχάνους ή εισαγωγείς φαρµάκων που αυτήν τη στιγµή τα
φάρµακά τους βρίσκονται στη λίστα και δεν θέλουν να µπουν άλλα,
τα οποία θα εξυπηρετήσουν ακόµα περισσότερο τον ασφαλισµένο
και γενικά τον πόνο για την ανακούφιση του 'Ελληνα πολίτη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υφυπουργός έχει
το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Πολύ
σύντοµα, κύριε Πρόεδρε.
Ασφαλέστατα  δεν  γίνεται  καµία  προσπάθεια  µείωσης  των
κοινωνικών  δαπανών  µέσω  του  περιορισµού  της  φαρµακευτικής
δαπάνης.  Απλά  γίνεται  µία  προσπάθεια  να  περιοριστεί  η
σπατάλη  που  υπήρχε  στο  χώρο  του  φαρµάκου  και  στο  χώρο
του  υγειονοµικού  υλικού  -όσοι  είστε  γιατροί  ή  όσοι  έχετε
ασχοληθεί  µε  το  χώρο  της  υγείας  τα  γνωρίζετε  αυτά-  και
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ένας περιορισµός των υπερκερδών που ήταν εµφανέστατος. ∆εν
µπορεί, κύριοι συνάδελφοι, ένα φάρµακο το οποίο κυκλοφορεί σε
όλες τις χώρες της Ευρώπης, να πωλείται στην Ελλάδα δυο και
τρεις φορές πάνω από τις πλουσιότερες χώρες της Ευρώπης. Αυτά
προφανώς είναι απαράδεκτα και προκλητικά πράγµατα και δεν
πρέπει να συµβαίνουν στη χώρα.
Γι' αυτόν το λόγο λοιπόν, έγινε η ανακοστολόγηση. Η
ανακοστολόγηση είχε ως στόχο να καταστήσει τα ακριβά φάρµακα
φθηνότερα και τα φθηνά παραδοσιακά φάρµακα, τα οποία
κυκλοφορούσαν χρόνια στην αγορά και κινδύνευαν µε απόσυρση ή
κινδύνευαν καθηµερινά µε υποκατάσταση, να αυξηθούν έτσι ώστε
να παραµείνουν στην αγορά και βεβαίως να ενισχυθεί και η
ελληνική φαρµακοβιοµηχανία.
Ας µην οδυρόµεθα για τα αντίγραφα φάρµακα. 'Εχουν,
επαναλαµβάνω στον κ. Πασσαλίδη, πάρα πολύ καλές τιµές. Σε
άλλες χώρες έχουν πολύ χαµηλότερες. Αυτή η ρύθµιση έγινε για να
στηριχθούν αυτές οι µικρές ελληνικές φαρµακοβιοµηχανίες οι οποίες
σιγά-σιγά και αυτές µε τη σειρά τους προχωρούν στην έρευνα και οι
οποίες πραγµατικά κάνουν µία αξιόλογη δουλειά, και βεβαίως,
όπως πολύ ορθά είπατε, για το θέµα της απασχόλησης σε µία τόσο
πολύ κρίσιµη περίοδο.
Επίσης, µία άλλη σηµαντική ρύθµιση που δεν ανέφερα στην αρχή
ήταν ότι υπάρχει πλέον πλαφόν απαγόρευσης στις δαπάνες
προώθησης. Μέχρι 5% επί του συνολικού τζίρου επιτρέπεται πια να
κάνουν δαπάνες προώθησης οι φαρµακευτικές εταιρείες έτσι ώστε
να αποφεύγουµε την κατάχρηση στη διαφήµιση.
Τέλος, υποβάλατε πάρα πολλά ερωτήµατα και πάρα πολλές
προτάσεις και αιτιάσεις σε ό,τι αφορά τη λίστα. Επαναλαµβάνω ότι
η λίστα είναι µία διεθνώς, κυρίως ευρωπαϊκά, εφαρµοσµένη
µέθοδος. Νοµίζω ότι δεν πρωτοτυπήσαµε µε τη λίστα. 'Επρεπε να
υπάρξει η εφαρµογή της και στη χώρα. Ασφαλώς έχουν γεννηθεί
ορισµένα προβλήµατα. Να είστε βέβαιοι ότι αυτά τα προβλήµατα εξ
όσων γνωρίζω τα συναρµόδια Υπουργεία τα προωθούν προς
επίλυση. Πιστεύω ότι και αυτό το µέτρο µε την εφαρµογή του θα
συµβάλει στον εξορθολογισµό των φαρµακευτικών δαπανών. Και
βεβαίως δεν πρόκειται, όπως έγινε µέχρι σήµερα, απολύτως κανείς
'Ελληνας πολίτης να στερηθεί το φθηνό αλλά κυρίως το καλό
φάρµακο που το έχουµε όλοι ανάγκη και κυρίως οι ευπαθείς
οµάδες.

Επίσης, θα ήθελα να πω κάτι σε αυτά που ανέφερε ο κ. Καλαντζής.
Συλλογικές συµβάσεις: 'Εχει τελειώσει το θέµα και νοµίζω ότι
έρχεται για νοµοθετική ρύθµιση. Εταιρείες φαρµακείων: Ιδού η
Ρόδος. Εµείς είµαστε έτοιµοι να το προχωρήσουµε. Περιµένουµε
την πρόταση του Πανελληνίου Φαρµακευτικού Συλλόγου.
'Εχουµε ένα πρόβληµα στη χώρα. Ο πληθυσµός των φαρµακείων
είναι πολύ µεγάλος, όπως επίσης ο πολυεπαγγελµατισµός σε όλες
τις επαγγελµατικές και επιστηµονικές οµάδες είναι γνωστό ότι
αναφέρεται σε ένα µεγάλο αριθµό σε όλη τη χώρα. Πρέπει να σας
πω ότι έχουµε περίπου οκτώ χιλιάδες, αν δεν κάνω λάθος,
φαρµακεία και διαρκώς αυξάνονται παρά το γεγονός ότι το
επάγγελµα έχει πια κλείσει εν µέρει.
Νοµίζω ότι η µόνη διέξοδος είναι η συγχώνευση των επιχειρήσεων,
να γίνουν ισχυρές, να έχουν ισχυρή χρηµατοοικονοµική βάση και να
αποκτήσουν µεγάλη ανταγωνιστικότητα. Νοµίζω, ότι αυτή είναι η
προοπτική για το φαρµακείο και εµείς περιµένουµε τις προτάσεις
του Πανελλήνιου Φαρµακευτικού Συλλόγου προκειµένου να
προχωρήσουµε στη νοµοθετική ρύθµιση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ'αριθµόν 3/7.10.98
επερώτησης των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς την
Υπουργό Ανάπτυξης.
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 6 Οκτωβρίου 1998 και
της Τετάρτης 7 Οκτωβρίου 1998 και ερωτάται το Σώµα εάν τα
επικυρώνει.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς, τα Πρακτικά της
Τρίτης 6 Οκτωβρίου 1998 και της Τετάρτης 7 Οκτωβρίου 1998
επεκυρώθησαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.15' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Τρίτη 20 Οκτωβρίου 1998 και ώρα 18.00' µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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